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Dôraz na efektívne a kvalitné 
sociálne služby z pohľadu 

štátu v zmysle inšpekčného zá-
kona nikdy nenaberala väčšie 
parametre ako práve dnes. CSS 
Nemšová sa zásadným spôso-
bom transformuje na nové vní-
manie sociálnych služieb na 
Slovensku. Najväčšia investícia 
do prestavby zariadenia začala 
už v roku 2021 výstavbou lôž-
kového výťahu, čím sa zabez-
pečilo, aby sa celá budova stala 
absolútne bezbariérovou. 

Po tejto stavbe sa však spus-
tila celková prestavba za-

riadenia s pohltením ďalšieho 
poschodia a vytvorením pries-

Vízia rozšírenia kapacity Za-
riadenia opatrovateľskej služ-
by Nemšová, ktorá vznikla na 
podnet pre narastajúce potreby 
starostlivosti o zdravotne od-
kázaných občanov na sociálnu 
službu, sa naplnila. Vytvoriť 
takéto zázemie bolo jednou  
z priorít nielen vedenia CSS, 
ale mala veľkú podporu mesta  
Nemšová na čele s pánom pri-
mátorom Milošom Mojtom. 

CENTRUM SOCIÁLNYCH SLUŽIEB NEMŠOVÁ
NOVÉ ZAJTRAJŠKY...

torov na zvýšenie kapacity za-
riadenia opatrovateľskej služby 
na 40 klientov. Prestavba trvala 
od novembra 2022 a končí sa 
práve v týchto dňoch. Neustály 
pracovný ruch a spolupatrič- 
nosť a chápavosť týchto zmien  
či už zo strany zamestnan-
cov, ale hlavne klientov, viedla  
k zdarnému ukončeniu a vy-
tvoreniu nových a moderných  
prvkov, v dôsledku čoho majú te-
raz kvalitnejšie bývanie a služby. 

Financovanie týchto zmien 
a navýšenie kapacity zaria- 

denia bolo v objeme 157 161 €, 
z čoho z kapitoly MPSVaR na 
rozvoj sociálnych služieb bola 

poskytnutá suma 25 000 € na 
debarierizáciu 5 kúpeľní a 25 
000 € na zakúpenie špeciálne-
ho osobného vozidla na pre- 
vádzkovanie prepravnej služby. 

SOCIÁLNYM TAXÍKOM 
SA K JÚNU TOHTO ROKU 

PREPRAVILO 66 OSÔB 
S ŤAŽKÝM ZDRAVOTNÝM 

POSTIHNUTÍM, 
S KTORÝMI SA 

NAJAZDILO 2051 KM. 

Mesto Nemšová dofinanco-
valo vozidlo v sume 21 000 

eur a z rozpočtu mesta išla celá 

ostatná suma na prestavbu CSS 
Nemšová. Ďalšia rozpočtová 
zmena išla na vybavenie novo-
vzniknutých priestorov a tiež 
dofinancovanie navýšenia sta-
vu zamestnancov do konca roka 
2023. Išlo o sumu 136 500 €.

TÝMITO ZMENAMI 
DOSTALO CSS NEMŠOVÁ 

ZA POSLEDNÝCH 
25 ROKOV NAJVÄČŠÍ 

OBJEM FINANCIÍ NA TAK 
POTREBNÝ ROZVOJ.

pokračovanie na strane 4

PODPORA 
SERNIOROV 
V OBCI SA 
ZDVOJNÁSOBILA
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Dňa 9. júna 2023 sa uskutoč-
nilo pracovné stretnutie ve-
dúcich predstaviteľov mesta  
s ministrom obrany SR Marti-
nom Sklenárom, štátnym ta-
jomníkom MO SR Martinom 
Majerom, generálnym tajomní-
kom  služobného úradu Petrom 
Kozákom, riaditeľkou kance-
lárie MO SR Monikou Podho-
rány Masarikovou a riaditeľ-
kou komunikačného odboru 
Máriou Precner. 

Predmetom rokovania bolo 
hľadanie spôsobu riešenia pro-
blémových situácií na križo-
vatke cesty prvej triedy E57,  
z ktorej sa vchádza do zásobo-
vacej základne Nemšová, spa-
dajúcej pod MO SR.

Čoraz častejšie sa stretáva-
me s tým, že nezáujem 
ľudí ohrozuje kultúru.

Mnohé kultúrne akcie dlhodobo 
trpia nedostatkom návštevní-
kov. V súčasnej dobe je dôležité 
zamerať sa na príčiny nedosta-
točného záujmu o kultúrny ži-
vot. Medzi najčastejšie príčiny 
patrí predovšetkým: životný 
štýl, rytmus života a vnímanie 
kultúrneho života okolím. Je 
možné konštatovať, že duševná 
námaha a stres vedie k vyhľa-
dávaniu pasívnych, “jednodu-
chých” foriem kultúry a vyhľa-
dávanie fyzického odpočinku 
(možnosť využitia cyklotrasy, 
turistické chodníky). Je vhodné 
si taktiež uvedomiť, že pokiaľ 
bude väčší záujem verejnosti 
o kultúrne akcie, tak sa stane 
téma kultúry prioritná. 

O AKÝ DRUH AKCIÍ V MESTE 
NIE JE AŽ TAKÝ ZÁUJEM?

Oddelenie kultúry v meste 
Nemšová informuje, že sú to 
predovšetkým divadelné pred-
stavenia a niektoré hudobné 
vystúpenia. Občania za nimi 
radšej cestujú do väčších miest 
individuálne. V tomto roku zor-
ganizovali napríklad hudobné 
vystúpenie Honza Nedvěd ml. 
a příbuzní. Predalo sa 98 vstu-
peniek, čo predstavuje necelú 
kapacitu sály. V máji zorga-
nizovali divadelné predstave-
nie Červená Čiapočka, kde sa 
predalo len 19 vstupeniek. Obe 
predstavenia sa napriek nízkej 
účasti konali. Menej vstupeniek 
sa predalo aj na mestský ples 
a už z tohto je vidieť neochotu 
verejnosti podporiť kultúrne po-
dujatia vlastnými  finančnými 
prostriedkami. 

O KTORÉ AKCIE JE NAOPAK 
NAJVÄČŠÍ ZÁUJEM? 

Nemšovský jarmok, Kľúčovské 
hody a rôzne detské podujatia 
(Cesta rozprávkovým lesom, 
Deň pre rodinu, oslavy sv. Hu-
berta a iné). Akcie pre deti či 
celé rodiny konajúce sa tra-
dične v období Dňa detí, ktoré 
pripravuje nielen mesto, ale aj 
viaceré organizácie vo vlastnej 

réžií, majú vždy úspech. Je ich 
viac, stačí si len vybrať. Môže-
me povedať, že ponuka je v tej-
to oblasti široká a postupne sa 
rozširuje o malé komorné podu-
jatia, či letné tábory, ktorých po-
čet v poslednom období výrazne 
narástol. 

Obnovujú sa aj nedeľné kon-
certy, ktoré je možné poznať aj 
pod názvom “Hudobné leto.” Ko-
nať sa budú za kultúrnym cen-
trom v Nemšovej, ako tomu bolo  
v minulosti. Mesto Nemšová, 
ako organizátor, je v očakávaní, 
či sa im podarí osloviť cieľovú 
skupinu a koncerty budú úspeš-
né. Pozorujeme zvýšený záujem 
o komerčné akcie - detské pred-
stavenia, ktoré sú vypredané  
i napriek vysokej cene. 

Či už si počas leta vyberiete 
akýkoľvek kultúrny, hudobný, 
športový či turistický program, 
želáme vám, aby ste si ho užili, 
oddýchli a zdraví sa vždy vrátili 
domov. 

Za redakčnú radu vám praje krásne 
slnečné leto Miroslava Bachratá 

Dňa 10. mája 2023 o 17.00 hodine sa vo veľ-
kej sále Kultúrneho centra v Nemšovej konalo 
5. zasadnutie Mestského zastupiteľstva. Na 
programe bolo viacero uznesení, ktorých zá-
very nájdete v stručnom zhrnutí nižšie. Celé 
znenie zo zasadnutia môžete nájsť na stránke 
www.nemsova.sk alebo v online zázname na 
oficiálnom kanáli mesta Nemšová na youtube.

Mestské zastupiteľstvo  
zobralo na vedomie

► UZNESENIE č. 44 - Kontrola plnenia uznesení
► UZNESENIE č. 45 - Plnenie rozpočtu mesta 
Nemšová k 31. 03. 2023

Mestské zastupiteľstvo schválilo

► UZNESENIE č. 46 - Zmenu rozpočtu mesta 
Nemšová na rok 2023 – RO č. 3/2023
► UZNESENIE č. 47 - Majetkové záležitosti: 
Odpredaj C KN parcely č. 2512/28, k. ú. Nemšo-
vá – Anna Mihalová
► UZNESENIE č. 48 - Majetkové záležitosti: 
Majetkovoprávne vysporiadanie pozemkov 
pod bytovými domami. Odpredaj spoluvlast-
níckych podielov na pozemkoch pod bytový-
mi domami vo vlastníctve mesta Nemšová
a) C KN parcela č. 267/3 zastavané plochy  
a nádvoria o výmere 184 m2, k. ú. Nemšová, LV 
3999 (bytový dom so súpisným číslom 7 zapí-
saný na LV 2102) 
b) C KN parcela č. 267/5 zastavané plochy  
a nádvoria o výmere 285 m2, k. ú. Nemšová, LV 
4034 (bytový dom so súpisným číslom 9 zapí-
saný na LV 2117) 
c) C KN parcela č. 267/9 zastavané plochy  
a nádvoria o výmere 246 m2, k. ú. Nemšová, LV 
4035 (bytový dom so súpisným číslom 4 zapí-
saný na LV 2109) 
d) C KN parcela č. 233/10 zastavané plochy  
a nádvoria o výmere 182 m2, k. ú. Nemšová, LV 

2608 (bytový dom so súpisným číslom 11 zapí-
saný na LV 2103) 
e) C KN parcela č. 233/11 zastavané plochy  
a nádvoria o výmere 179 m2, k. ú. Nemšová, LV 
4000 (bytový dom so súpisným číslom 12 za-
písaný na LV 2570) 
f) C KN parcela č. 233/12 zastavané plochy  
a nádvoria o výmere 180 m2, k. ú. Nemšová, LV 
4012 (bytový dom so súpisným číslom 13 zapí-
saný na LV 2108) 
g) C KN parcela č. 233/14 zastavané plochy  
a nádvoria o výmere 183 m2, k. ú. Nemšová, LV 
4002 (bytový dom so súpisným číslom 24 za-
písaný na LV 2073)
► UZNESENIE č. 49 - Majetkové záležitosti: 
Zámer zameniť pozemky v katastrálnom úze-
mí Ľuborča – Magdaléna Morihlatková
► UZNESENIE č. 50 - Majetkové záležitosti: 
Žiadosť o zníženie výšky nájomného – Mar-
tina Holúbková
► UZNESENIE č. 51 - Majetkové záležitosti: 
Zriadenie vecného bremena – Matúš Štefani-
čák, Jakub Štefaničák, Lukáš Štefaničák, k. ú. 
Ľuborča
► UZNESENIE č. 52 - Majetkové záležitosti: 
Zriadenie vecného bremena v prospech Zá-
padoslovenská distribučná, a.s., Bratislava – 
C KN parcela č. 5354/2, k. ú. Nové Mesto nad 
Váhom
► UZNESENIE č. 53 - Majetkové záležitosti: 
Verejná obchodná súťaž: „Predaj C KN parcely 
č. 321/54 - IBV Pod horou Kľúčové“
► UZNESENIE č. 54 - Majetkové záležitosti: 
Zámer prenajať vodohospodársky majetok 
mesta Nemšová spoločnosti RVS VV, s. r. o.
► UZNESENIE č. 55 - Majetkové záležitosti: 
Informácia o realizácii projektu: „Zvýšenie 
kapacity triedeného zberu komunálneho od-
padu v meste Nemšová“, spolufinancovanie

Autor: Mária Gugová
Zdroj: internet, stránka mesta Nemšová

OBČAN2

Ilustračná fotografia (Zdroj: Archív MsÚ)

Uvítanie Ministra obrany a štátneho tajomníka pri mestskom úrade (Foto: Archív MsÚ)

ROKOVANIE
MESTSKÉHO 
ZASTUPITEĽSTVA

5. ZASADNUTIE MESTSKÉHO ZASTUPITEĽSTVA V NEMŠOVEJ

NEZÁUJEM ĽUDÍ 
OHROZUJE KULTÚRU 

MINISTER SKLENÁR V RÁMCI SVOJEJ CESTY 
NAVŠTÍVIL I MESTSKÝ ÚRAD
Prioritnou témou stretnutia bola problémová situácia na križovatke cesty prvej triedy E57
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NOVÝ ŠAT PRE VSTUP DO MESTA
OBNOVA ULICE PÚCHOVSKÁ

Súčasťou každého opravo-
vaného alebo novo vytvore-
ného chodníka je osadenie 
„vodiacej“ dlažby pre zrako-
vo postihnutých, budovanie 
bezbariérových priechodov. 
Väčšina týchto úprav cenu 
diela zvyšuje, ale zároveň sa 
zvyšuje jej životnosť, účelnosť 
a hodnota stavby ako takej. 

Obnova uvedených chodní-
kov na Ulici Púchovská bola 
z časového hľadiska naplá- 
novaná súčasne po oboch 
stranách, čo síce viedlo ku 
komplikáciám pre chodcov, 
najmä rodičia s kočíkmi si 
užili svoje, ale na strane dru-
hej, takto pripravený projekt 
znížil náklady na jeho realizá-
ciu a hlavne ušetril čas. Kľud-
ne môžeme povedať, že rea-
lizácia bola síce náročná, ale 
na súčasne pomery extrémne 
rýchla a dnes si už len matne 
spomenieme na obmedzenia, 
ktoré priniesla a môžeme 
plne využívať jej prínos. Sme 
radi, že mesto Nemšová má 
konečne „vstupnú bránu“ do 
mesta takú, za akú sa nemusí 
hanbiť žiadne mesto. 

Uvedomujeme si, že v súčas-
nosti je v meste viacero ciest 
a chodníkov, ktoré by si za-
slúžili rekonštrukciu resp. 
existujú miesta, kde chodní-

ky, cesty a hlavne parkovacie 
plochy chýbajú a je potrebné 
ich vybudovanie, a to čo mož-
no v najbližšej dobe (a nie 
len chodníky, ale aj mnohé 
mestské objekty si vyžadujú 
opravy a rekonštrukcie). Mes-
to Nemšová, tak ako väčšina 
miest a obcí na Slovensku, 
sa stretáva s problémami ne- 
dostatku finančných pros-
triedkov spôsobenými vý-
padkami príjmov, ale aj neú-
merným rastom cien. Keďže 
rozsah toho, čo je potrebné 
urobiť je masívny, snažíme  
sa, ba dokonca, musíme „stav-
by“ vyberať a určovať prioritu 
ich realizácie tak, ako to do-
volia finančné zdroje a aby 
slúžili čo možno najväčšiemu 
spektru obyvateľov mesta. 

Znovu pripomíname, ak 
sa chcete čokoľvek opýtať  
k realizovaným projektom, 
pripravovaným projektom 
alebo máte podnet na nový 
projekt, neváhajte nás kon-
taktovať osobne, e-mailom: 
prednosta@nemsova.sk 
alebo prostredníctvom 
aplikácie Správy o meste 
Nemšová (SOM Nemšová) 
v časti „Napíšte nám“.

Autor: Rudolf Kúkel 
Foto: Archív MsÚ

Tak, ako sme písali v Nemšov-
skom spravodajcovi 03/2022, 
Ulica Púchovská je vstupnou 
bránou do mesta Nemšová. 
Samotná komunikácia II/507 
je v Správe ciest Trenčianske-
ho samosprávneho kraja a do 
správy mesta patria chodní-
ky, ktoré ju lemujú po oboch 
stranách. Práve ich obnova 
bola realizovaná v tomto roku. 

Keďže v súčasnosti je v mes-
tách preferovaná zámková 
dlažba ako povrchová úpra-
va chodníkov, aj investičné 
oddelenie mesta Nemšová sa 
snaží tento trend dodržiavať. 
Snahou je už pri projektoch 
(teda už v čase plánovania) 
eliminovať technické a aj 
estetické nedostatky, ktoré 
vznikajú. V minulosti vznika-
li najmä pri pokládke dlažby  
a kazia dojem diela. V praxi to 
vyzerá tak, že projekt obnovy 
chodníka počíta s úpravou 
podložia jeho spevňovaním,  
a to najmä v miestach vstu-
pov. Zároveň sa realizuje 
úprava vjazdov do domov - 
ich znižovanie, osadzovanie 
špeciálne skosených cest-
ných obrubníkov. Dlažba, aj  
v prípade Ulice Púchovská, 
bola vybraná taká, aby pri jej 
realizácii bolo potrebné čo 
možno najmenej úprav – re-
zania jednotlivých dlaždíc. 

OBČAN 3

Ulica Púchovská počas rekonštrukcie

Ulica Púchovská po rekonštrukcii

ZVÝŠENIE KAPACITY 
TRIEDENÉHO ZBERU 
KOMUNÁLNEHO ODPADU 
V MESTE NEMŠOVÁ

► Čulý stavebný ruch bude prebiehať aj na Zbernom 
dvore v Nemšovej, mestskej časti Ľuborča. Po roku od 
podania Žiadosti o poskytnutie nenávratného finanč-
ného príspevku nám bolo dňa 05. 04. 2023 doručené 
Rozhodnutie o schválení nenávratného finančného 
príspevku vo výške 724 717,50 €. Povinná 5 % spolu-
účasť mesta na financovaní projektu je vo výške 38 
143,03 €.

► Projekt rieši rekonštrukciu asfaltových, spevne-
ných plôch, oplotenia, existujúceho areálového osvet-
lenia a vybudovanie nových objektov SO-01 Prístre-
šok pre skladovanie s administratívnym vstavkom, 
ktorý bude dispozične rozdelený na tri časti: admi-
nistratívnu časť so šatňou a hygienickým zázemím 
pre zamestnancov, časť pre skladovanie horľavých 
odpadov a časť určenú pre skladovanie nehorľavých 
odpadov a SO-02 Prístrešok pre skladovanie vriec. 
V rámci projektu bude zároveň dodané aj špeciálne 
vozidlo na zber a zvoz bioodpadu s rotačným lisova-
ním a záchytnou vaňou, nadstavba s objemom 16m³ 
na podvozku nákladného automobilu. Ďalej bude 
dodaný aj skladový kontajner so záchytnou vaňou  
a automobilová prenosná váha.

► Cieľom projektu bolo ekologicky a efektívne vy-
riešiť nielen zneškodňovanie, ale aj účinnejšiu orga-
nizáciu celého zberného dvora, estetizáciu a urba-
nizáciu existujúceho zberného dvora, umiestnenie 
nových zberných nádob, skvalitnenie existujúcich 
podmienok v rámci areálu.

► V mesiaci jún sme uzatvorili Zmluvu o poskyt-
nutí nenávratného finančného príspevku a záro-
veň aj za účasti primátora mesta p. Miloša Mojtu 
odovzdali stavenisko zhotoviteľovi – spoločnosti 
SESTAV, s. r. o. Ilava.

Autor: Andrea Ondrejíčková

Z odovzdania staveniska zhotoviteľom
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poschodiach sa nachádzajú aj 
spoločenské miestnosti a ku-
chynky, kde si môže sám kli-
ent i jeho príbuzní posedieť pri 
káve, spolu sledovať program  
v televízii. Postupne prechá-
dza obnovou aj 1. nadzemné 
podlažie. V kuchyni, ktorá slú- 
ži ako výdajňa stravy pre celé 
zariadenie, sa vymenila celá 
kuchynská linka za novú, prie-
strannejšiu, s väčším úložným 
a pracovným priestorom. 

CELKOVO SA ZVÝŠIL 
POČET MIEST 

PRE KLIENTOV ZOS NA 40

Ani sme sa nenazdali a nastal 
deň sťahovania na nové tre- 

tie podlažie ešte voňajúce novo-
tou. Klienti z útulku sa postupne 
presťahovali do nových priesto-
rov tretieho podlažia. Čakali na 
nich nové voňavé izby s novým 
funkčným nábytkom, moderné 
farebné kúpeľne, útulná a pries- 
tranná kuchynka so spoločen-
skou miestnosťou. Všetko, čo 
klienti potrebujú ku komfortné-

ce na nových klientov. Občas to 
bolo náročné, ale kolektívnou 
snahou zamestnancov a spo-
luprácou našich klientov sme 
toto veľmi náročné obdobie 
preklenuli a úspešne zvládli. 

Kompletne sa zrekonštru-
ovalo celé tretie podlažie, 

kde sa vytvoril jeden blok pre 
sociálnu službu, útulok s kapa-
citou 7 lôžok a taktiež vzniklo 
ďalších 5 lôžok s možnosťou 
krátkodobého ubytovania ur-
čených pre osoby, ktoré sa ná-
hle ocitnú v ťažkej životnej si-
tuácii. Druhý samostatný blok 
bol vytvorený bezbariérovo pre  
klientov ZOS, kde sa nachá- 
dzajú jedno a dvoj lôžkové izby. 

Prebehla aj čiastočná re-
konštrukcia druhého nad-

zemného podlažia s ďalšími 
15 lôžkami ZOS, vytvorila sa 
tu aj nová izolačná miest- 
nosť pre klientov s infekčným 
zdravotným problémom. Obe 
poschodia disponujú úplne 
novým nábytkom, pre klientov 
ZOS elektrickými polohova-
teľnými posteľami. Na oboch 

OBČAN4

Nová kuchynská linka s vybavením pre klientov CSSRiaditeľ centra v novom výťahu

Dňa 29. júna 2023 počas Dňa 
otvorených dverí v CSS 

Nemšová pán primátor mesta 
slávnostne otvoril 3. nadzemné 
podlažie zariadenia symbolic-
kým prestrihnutím pásky. Nie 
je to však koniec rozvoja so-
ciálnych služieb. Mesto Nem- 
šová má snahu ísť ďalej a vy-
víja úsilie o kompletnú repará-
ciu budovy, v ktorej sídli CSS 
Nemšová z plánu obnovy SR. 
Projektová dokumentácia stojí 
mesto 74 880 € z vlastného roz-
počtu, avšak v prípade úspeš-
nej žiadosti bude táto čiastka 
refundovaná a budova dostane 
od štátu stimul v objeme 3 041 
404,04 €, kedy by sa budova 
stala modernou, nízkoenerge-
tickou stavbou. 

K rekonštrukcii CSS Nemšo-
vá sa pristupovalo so zre-

teľom na poslanie nášho zaria- 
denia, ako aj dlhodobé vízie  
a ciele. Rekonštrukcia sa zača- 
la krátko po tom, čo sa vybudo-
val lôžkový výťah, ktorý zefek-
tívnil prácu zamestnancov vo 
viacerých smeroch. Dôkladná 
príprava prác a následná ply-
nulosť nám dovolila, aby re-
konštrukčné práce prebiehali 
za plného chodu centra sociál-
nych služieb. Snaha vedenia, 
aby prebiehajúce práce v čo 
najmenšej miere zasahovali 
do kvality služieb, sa vyplatila. 
Postupne sa nám otvorili nové 
priestory: krásne vymaľova-
né čisté izby, vykachličkované 
kúpeľne, nové podlahy, nové 
polohovateľné postele čakajú-

mu životu. Po presťahovaní a za-
bývaní sa klientov sa pristúpilo 
k rekonštrukcii na druhom pod-
laží. Maľovali sa izby, postupne 
vznikla nová kuchynka, novo-
vytvorený priestor pre spoločen-
skú miestnosť, všetko s prihliad-
nutím na potreby klientov.

V  súčasnosti napĺňame i po-
trebný stav personálu, kde 

kladieme dôraz na jeho odbor-
nosť, kvalitu, ľudskosť, komu-
nikatívnosť, spolupatričnosť, 
profesionálny prístup a empa-
tiu. Navyšujeme počet opatro-
vateliek i upratovačiek. Taktiež 
sa vytvárajú dve nové pracovné 
miesta inštruktorov sociálnej 
rehabilitácie, ktorých úlohou 
je realizácia rôznych spoloč-
ných i individuálnych aktivít, 
vypĺňaní časového priesto-
ru i zvyšovaní sebestačnosti  
u samotného klienta.  Aktivity 
skvalitňujú a pomáhajú kli-
entom pri rozvíjaní osobnosti, 
zvyšujú u nich pocit sebadô-
very a pocit upokojenia, čo  
v konečnom dôsledku pomáha 
aj pri ich sociálnom začleňo-
vaní sa do života a spoločnos-
ti. Dôležitou súčasťou procesu 
poskytovania sociálnej služby, 
ktorá spokojnosť klienta pod-
poruje, je dôraz individuálneho 
plánu na vytvorenie takej pod-
pory, aby mohol klient v sociál-
nom zariadení žiť zmysluplný  
a čo naj samostatnejší život. 

Najväčšiu skupinu klien-
tov tvoria osoby s rôznymi 

telesnými pohybovými poru-
chami, čo viedlo i k vytvoreniu 
novej pracovnej pozície fyzio-
terapeuta. Jeho úlohou a cie- 
ľom bude  udržanie, podpora, 
obnova o maximálnu možnú 
funkčnú zdatnosť klienta, ale 
i ako prevenciu zdravotných 
komplikácii formou rôznych 
rehabilitačných cvičení. Správ-
ne plánovaná rehabilitácia 
môže klientovi minimalizovať 
poruchu, znížiť neschopnosť  
a uľahčiť návrat do normálne-
ho života. Naši klienti sú väčši- 

nou chronicky chorí klienti  
s dlhodobými ťažkosťami, ktorí 
si vyžadujú komplexnú zdravot-
nú a sociálnu starostlivosť na 
pokrytie rozmanitých potrieb 
v rôznych doménach kvality 
života telesného, kognitívne-
ho, emocionálneho, sociálneho 
i duševného naplnenia života, 
ktoré sú špecifické pre každého 
jednotlivca. Dokážeme to napl-
niť  individuálnym prístupom 
ku klientovi a spolupráce multi-
disciplinárnym tímom. 

Veľký dôraz kladieme na 
kvalitu poskytovanej zdra-

votnej i sociálnej starostlivosti, 
ktorá sa poskytuje na úrov-
ni štandardu podľa zákona  
v oboch oblastiach. Pre zabez-
pečenie kvality poskytovanej 
starostlivosti spočíva bezpod- 
mienečné pozitívne prijatie kli-
entov v sociálnom zariadení, 
ktoré predstavuje základné pi-
liere vzájomnej úcty, rešpektu, 
empatické porozumenie a vzá-
jomné pochopenie. Kvalita zdra- 
votnej starostlivosti v sociál-
nom zariadení sa vníma ako 
základný prvok profesionálnej 
starostlivosti o zdravie. Snaha 
udržať čo najvyššiu kvalitu ži-
vota našich klientov, vytvárať 
im pocit domova a udržať chuť 
realizovať sa počas bežného 
dňa, aby sa cítili dobre a mali 
stále radosť zo života, je našou 
najvyššou prioritou a hnacím 
motorom pre inovácie a zlepšo-
vanie a skvalitňovanie služieb 
v našom Centre sociálnych slu-
žieb Nemšová.

Všetkým zamestnancom 
a klientom zariadenia vy-
slovujem veľké poďako-
vanie za trpezlivosť počas 
polročnej prestavby zaria-
denia a tiež vedeniu mes-
ta na čele s primátorom 
za ústretovosť pri napĺ-
ňaní potrieb a výbornej 
spolupráci pri prestavbe  
zariadenia.

Autor: Erik Trenčan
Foto: Archív MsÚ
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V mesiaci jún začali prípravné práce súvisiace s vybudovaním vodozádržných 
zariadení, novou výsadbou a úpravou chodníkov. V areáli školy bude pre-
biehať stavebná činnosť do decembra 2023. Prosíme preto rodičov, žiakov  
a návštevníkov školy o zvýšenú opatrnosť a rešpektovanie zákazu vjazdu 
autom do areálu školy. Ďakujeme.

5OBČAN

Vizualizácia budúceho stavu po ukončení projektu

Jedno z najproblémovejších miest. Počas dažďov sú priestory zaliate vodou, čo komplikuje pohyb najmä 
deťom navštevujúcich školy.

sa realizácia projektu dňa 26. 05. 2023 
stala skutočnosťou, kedy sme v tento 
deň odovzdali stavenisko zhotoviteľovi 
– spoločnosti VION, a.s. Zlaté Moravce. 
Ukončenie realizácie projektu je naplá-
nované na december 2023.

Celková výška nenávratného finančné-
ho príspevku predstavuje čiastku 504 
083,47 Eur, pričom povinná 5% spolu-
účasť mesta Nemšová na financovaní 
projektu z celkových oprávnených vý-
davkov je vo výške 26 530,71 Eur. Žiaľ, 
okrem tejto sumy bude mesto hradiť  
z vlastných zdrojov aj neoprávnené  
výdavky vo výške 72 195,17 Eur, ktoré 
vyvstali z dôvodu nárastu cien v sta-
vebníctve.

Tak, ako sme už viackrát informovali, 
účelom realizácie projektu je vybudo-
vanie vodozádržných opatrení, a to za-
chytávaním dažďových vôd zo strechy 
budovy ZŠ, Janka Palu 2 a ich spätným 
využitím na zavlažovanie areálu v su-
chých obdobiach. Zachytávané dažďo-
vé vody budú akumulované v piatich 
podzemných akumulačných nádržiach 
a následne pomocou „SMART“ riešenia 
po naplnení jednotlivých nádrží sa aku-
mulovaná zrážková voda bude využívať 
na závlahu novej a jestvujúcej zelene.  
Z akumulačných nádrží bude voda roz-
vádzaná pomocou zavlažovacieho sys-
tému po areáli. 

V rámci riešenia vodozádržných opat-
rení sa zrealizuje aj výmena nepriepust-
ných spevnených plôch za priepustné 
spevnené plochy s vodozádržnou funk-
ciou, výmena nepriepustných povrchov 
za plochy zelene podporujúcej odparo-
vanie, vybudujú sa bioretenčné systémy 
na zadržiavanie zrážkovej vody.

Veríme, že realizácia prác bude bez- 
problémová a po jej ukončení sa bude-
me pýšiť ďalším zmysluplným verejno 
- prospešným dielom. 

Autor: Andrea Ondrejíčková, 
projektový manažer

VODOZÁDRŽNÉ 
OPATRENIA 
V MESTE NEMŠOVÁ
ZŠ, JANKA PALU 2, NEMŠOVÁ

Ešte v roku 2021 sme Vás informova-
li o predložení Žiadosti o poskytnutie 
nenávratného finančného príspevku  
z fondov Európskej únie pre projekt: 
„Vodozádržné opatrenia v meste Nem- 
šová – ZŠ, Janka Palu 2, Nemšová.“ Roz-
hodnutie o schválení žiadosti nám bolo 
doručené v mesiaci august 2022. Po ná-
ročných administratívnych schvaľova-
cích procesoch zo strany poskytovateľa 
nenávratného finančného príspevku 

WELLNESS 

V REGIÓNE50% 

zľava 

1.7. - 31.8.2023
50% zľava na 120 min. vstup  ( Veľký okruh )

Zľavy nie sú kumulovateľné, sú neprenosné a platia vždy pre 1 osobu po preukázaní sa platným občianskym 
preukazom s trvalým pobytom v partnerskom meste / obci v rámci akcie WELLNESS V REGIÓNE 

na recepcii WellMed v hoteli Slovakia .

Moderné Wellness - Medicínske centrum  ( WellMed“) Kúpeľov Trenčianske Teplice v hoteli Slovakia:  
relaxačný bazén, parné a suché sauny, tematické odpočivárne, tepidárium, Kneippov chodník,                     

zážitkové sprchy a vírivky potešia na ploche 1.000 m² všetkých milovníkov wellness.

„

Pondelok
10:00 – 18:00 hod. (vstup len pre ženy)

18:00 – 21:00 hod.
Utorok

14:00 – 21:00 hod.
Streda – Nedeľa

10:00 – 21:00 hod. 

OTVÁRACIE HODINY

www.kupele-teplice.sk

Vstup do Veľkého okruhu je povolený deťom starším ako 12 rokov v sprievode dospelej osoby len do 17:00 hod.
Mladistvým nad 16 rokov je vstup povolený v sprievode dospelej osoby aj po 17:00 hod.

WELLMED recepcia:          +421/32/6516 002              wellness@slktn.sk   
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Už v predchádzajúcom čísle ste sa mohli do-
čítať o iniciatíve obyvateľov zapojených do 
jarného upratovania. Zapojiť sa mohli všet-
ci obyvatelia Nemšovej. Tí, ktorí to nestihli  
v marci, mali možnosť zapojiť sa ešte v apríli 
a dať pomyselnú  bodku za tohtoročným veľ-
kým jarným upratovaním, vďaka ktorému sa 
naše mesto zbavilo odpadu. 

Jarné upratovanie pokračovalo 13. apríla  
a na jeho organizácii sa podieľalo mesto  
Nemšová v spolupráci s Úniou žien, o. z. 
Prídomových záhradkárov Nemšová, o. z. 
Záhradkárov bočky, o. z. Peregrín, miestny 
spolok Červeného Kríža Ľuborča, Jednota 
dôchodcov a Senior klub. Upratovania sa 
zúčastnilo viac ako 80 ľudí, ktorí spoločne 
vyčistili viacero častí nášho mesta. Všetci 
sa spoločne snažili nášmu okoliu dodať nový 
vzhľad plný krásy a čistoty. Organizátorom 
aj účastníkom patrí veľká vďaka za nezišt-
nú pomoc a ochotu prispieť k skrášleniu 
nášho mesta. Ich odhodlanie a nasadenie 
sú skutočnou inšpiráciou pre nás všetkých. 
Je dôležité, aby sme si vážili a podporova-
li takéto iniciatívy a dbali na to, aby snaha 
všetkých dobrovoľníkov nevyšla nazmar. 
Spoločne sme dokázali, že súdržnosť a spo-
lupráca môžu mať veľký vplyv. Už teraz sa 
tešíme na ďalšie podobné projekty a na to, 
ako v našom meste spoločne vytvoríme ešte 
lepšie a krajšie prostredie. 
Po tejto úspešnej udalosti by sme si všetci 
mali uvedomiť, že každý z nás môže pris-
pieť k tomu, aby naše mesto vyzeralo ešte 
krajšie. Preto vyzývame všetkých obyva-
teľov Nemšovej, aby sa zamysleli, ako mô-
žeme individuálne alebo kolektívne pris-
pieť k udržateľnému rozvoju a zlepšeniu 
prostredia okolo nás.

Autor: Dáša  Uherková / Foto: Archív MsÚ

DALI “BODKU” ZA JARNÝM UPRATOVANÍM
SPOLOČNE SME SKRÁŠLILI NAŠE MESTO

Pracovníčky mestského úradu pri čistení 
kruhového objazdu

Jazero v Ľuborči v súčasnosti slúži hlavne ako rybársky revír

Ako je to s kvalitou vody 
vo vodných zdrojoch u nás 
a kde si  jej bezpečnosť 
môžeme nechať preveriť? 
Redakcia zisťovala  za vás. 
Voda určená na kúpanie je 
podľa slovenských zákonov 
akákoľvek povrchová voda, 
ktorú využíva veľký počet 
kúpajúcich sa a nebol pre ňu 
vydaný trvalý zákaz kúpa-
nia alebo trvalé odporú- 
čanie nekúpať sa. Kvalitu 
vôd monitoruje a posudzu-
je regionálny úrad verejné-
ho zdravotníctva (RÚVZ).  
V Nemšovej síce nemá-
me žiadne vody určené na 
kúpanie, ani prírodné kúpa-
lisko, ale ľudia v letných 
mesiacoch často vyhľadá-
vajú ochladenie v miest-
nych jazerách a na brehoch 
riek. To, či je bezpečné sa 
kúpať na našich vodných 
plochách, sme zisťovali mi-
krobiologickými rozbormi  
a priamo na RÚVZ Trenčín.

Prírodné kúpalisko musí spĺňať 
množstvo kritérií, od fyzikál-
nych, zemepisných a hydrolo-
gických charakteristík vody, 
až po disponovanie prísluš-
nou vybavenosťou v súvislosti  
s cestovným ruchom. Nevy- 
hnutnosťou prírodného kúpa-
liska sú zariadenia na osob-
nú hygienu, bezpečný breh na 
vstup do vody a prítomnosť  
prevádzkovateľa, ktorý monito-
ruje stav kúpaliska. 

Kvalita vody na kúpanie je hod-
notená na základe 27 rôznych 
ukazovateľov, ako napríklad 
prítomnosť ťažkých kovov, na-
sýtenie kyslíkom, množstvo 
dusíka či fosforu a iné, podľa 
nariadenia vlády SR č. 87/2008 
Z. z.  Z najrušnejších letných lo-
kácií sme vybrali 2 jazerá - štr-
kovisko Nemšová a štrkovisko 
pri zbernom dvore v Ľuborči. Aj 
keď obyvatelia preferujú brehy 
Váhu či Vláry, voda v riekach  
a potokoch sa počas roka konti-
nuálne mení a výsledky by mali 
minimálnu výpovednú hodno-
tu. Navyše predpokladáme, že 
v tečúcich vodách by sa nemali 
hromadiť toxické látky a pa-
togény na rozdiel od stojatých 
vôd, ktoré sme vybrali. 

VZORKY OBSTÁLI

Odber vzoriek a analýzu vyko-
návalo certifikované laboratóri-
um v Turčianskych Tepliciach. 
Sledovali sme najzásadnej- 
šie mikrobiologické parametre: 
baktériu E.coli, črevné entero-
koky, cyanobaktérie (resp. to-
xické sinice) a chlorofyl A pre 
jednotlivé jazerá. V tabuľkách 
si môžete pozrieť presné hod-

noty výsledkov. Na prekvapenie, 
obidve vzorky obstáli a labora-
tórium skonštatovalo, že naše 
jazierka sú vhodné na kúpanie. 
Obidve skúmané lokality mali 
hodnoty skúmaných parame-
trov v rozmedzí povolených 
hodnôt, dokonca, oveľa nižšie. 
,,Výsledky meraní sledovaných 
mikrobiologických parametrov 
analyzovaných vzoriek vody 
sú v súlade s požiadavkami na 
kvalitu vody na kúpanie podľa 
Prílohy č. 1. Medzné hodnoty 
ukazovateľov kvality vody na 
prírodnom kúpalisku k vyhláš-
ke MZ SR č. 308/2012. Konšta-
tovanie súladu vychádza z 95% 
pravdepodobnosti pokrytia pre 
rozšírenú neistotu výsledkov 
meraní, ´´ objasnila Viera Valko-
vá, vedúca skúšobného labora-
tória v Turčianskych Tepliciach.
 

SINICE, ČI VÝKALY ZVIERAT

Výsledky meraní sú lichotivé, 
ale treba poznamenať, že na 
vodných plochách môže dôjsť  
k pomerne rýchlemu premno- 
ženiu siníc. Ide o mikroorganiz- 
my, ktoré sú prirodzenou zlož-
kou životného prostredia a v ur-
čitých množstvách aj súčasťou 
zdravého fytoplanktónu všet-
kých vodných telies. ,,Sinice 
dokážu u detí vyvolať dýchacie 
problémy, kožné vyrážky ale-
bo zápaly očných spojiviek. Po 
prehltnutí väčšieho množstva 
môžu vyvolať aj črevné problé-
my, kŕče a nevoľnosť. Aj keď nie 
všetky sinice produkujú toxic-
ké a alergizujúce látky, riziko 
sa zvyšuje s dĺžkou pobytu vo 
vode a opakovaným kúpaním 
sa viac dní po sebe," upozorňuje 
vedkyňa Mgr. Katarína Goffová, 
PhD. z katedry zoológie Prírodo-
vedeckej fakulty Univerzity Ko-
menského. Naviac, voda môže 
byť kontaminovaná aj výlučka-
mi vodného vtáctva, hlodavcov  
a psov. Mikrobiologická kon-
taminácia môže spôsobiť po 
prehltnutí vody žalúdočné  
a črevné problémy, u detí hnač-
ky. Znečistenie vodných plôch 
môže byť spôsobené aj veľkými 

dažďami a záplavami z obyt-
ných území, poľnohospodárskej 
pôdy a takto sa môže znečiste-
nie a splachy dostať práve do 
vodných nádrží a jazier. S ta-
kýmito množstvami by sa však 
jazerá mali po čase vyrovnať 
pomocou samočistiacich pro-
cesov.

,,V rámci Trenčianskeho kraja 
nie je prevádzkované žiadne 
prírodné kúpalisko. Vodné ná-
drže, jazerá a štrkoviská plnia 
hlavne funkciu zdržania vody, 
zásobovania prevádzkovou vo-
dou a chovu rýb, športového ry-
bolovu a nie sú primárne určené 
a prispôsobené pre účel kúpa-
nia," ozrejmila nám regionálna 
hygienička MUDr. Ľudmila Buč-
ková, MPH z RÚVZ v Trenčíne. 
,,Kúpanie na nich nie je síce za-
kázané, ale je vždy na vlastné ri-
ziko kúpajúcich sa. Kvalita vody 

na takýchto útvaroch môže byť 
výrazne premenlivá v čase. Zá-
visí od prítokov a priesakov 
vodných tokov, dažďov, vodné-
ho vtáctva a živočíchov žijúcich 
v nej. Odbery vzoriek na takých-
to útvaroch nie je preto možné 
objektívne vyhodnotiť z dlhodo-
bého hľadiska, resp. zdravotné-
ho rizika. Kvalitu takejto vody 
možno hodnotiť len v danom 
čase odberu. Podobné je to aj  
u riek a vodných tokov," pribli-
žuje p. Bučková. 
„Ak je voda príliš zelená a vidíte 
v jej okolí uhynuté ryby či vtáky 
alebo vyslovene zapácha, určite 
neodporúčam pobyt v takejto 

vode,“ dopĺňa dr. Goffová.

Vyhodnotenie odberu vzoriek 
na našich lokalitách vypovedá 
len o jej kvalite v danom čase 
odberu, čo bolo na konci jari, 
keď teploty nedosahovali vyso-
ké hodnoty. Na začiatku jari je 
jazero pomerne čisté a postup-
ne sa zanáša. Kúpanie v týchto 
lokalitách je síce odporúčané la-
boratóriom, ale zostáva aj naďa-
lej na vlastné riziko. Pri objave-
ní zdravotných problémov treba 
navštíviť lekára a upozorniť ho 
na súvislosť s kúpaním. 

Autor a foto: Petra Pavlačková

KÚPANIE 
V MIESTNYCH VODÁCH
JE TO BEZPEČNÉ? 

Ukazovateľ Symbol Jednotka Povolená 
hodnota

Výsledok 
merania

Escherichia coli EC KTJ/100 ml 1 000 17

Črevné enterokoky EK KTJ/100 ml 400 80

Cyanobaktérie CB bunky/ml 100 000 36

Chlorofyl-a CHLa µg/l 50 13

Ukazovateľ Symbol Jednotka Povolená 
hodnota

Výsledok 
merania

Escherichia coli EC KTJ/100 ml 1 000 32

Črevné enterokoky EK KTJ/100 ml 400 20

Cyanobaktérie CB bunky/ml 100 000 690

Chlorofyl-a CHLa µg/l 50 31

TABUĽKA 2
Výsledky mikrobiologického rozboru vody z ľuborčianskeho štrkoviska

TABUĽKA 1
Výsledky mikrobiologického rozboru vody z nemšovského štrkoviska
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ktoré sa nedajú od seba 
navzájom oddeliť. Príkla-
dom je zubná kefka, ktorá 
okrem toho, že má štetiny 
z iného materiálu než jej 
telo, býva častokrát aj po-
gumovaná. Preto patrí do 
zmesového komunálne-
ho odpadu. 

Molitan vyzerá, že pa-
trí medzi plasty, určite 
však nepatrí to žltého 
kontajnera. V malom 
množstve patrí do 
kontajnera na zmeso-
vý komunálny odpad. 
Veľký matrac z postele 
patrí na zberný dvor.

Nájdeme ho voľne sa 
povaľovať v lese, v rieke 
alebo na okraji ciest, rov-
nako ako aj v moriach a 
oceánoch. Určite ste už 
počuli o ostrove odpadov 
v Tichom oceáne, ktorého 
rozloha je 13x väčšia ako 
rozloha Slovenska. 

Na to, aby sme videli sku-
točný ostrov plastov, ne-
musíme vôbec cestovať 
k moru. Takýto ostrov 
máme každoročne aj na 
slovenskej rieke Bodva 
alebo vodnej nádrži Ru-
žín. Vždy, keď sa zdvihne 

hladina vody, rieka začína 
splavovať všetok plastový 
odpad rozhádzaný po jej 
brehoch.

Počuli ste o mikroplas-
toch? Ide o drobné úlom-
ky plastov s veľkosťou 
menej ako 5 mm. V oce-
ánoch sa rozkladajú na 
malé čiastočky, stávajú sa 
súčasťou potravinového 
reťazca morských živočí-
chov, ktoré potom končia 
na našom prestretom sto-
le. Okrem toho sa mikro-
plasty zámerne pridávajú 
do niektorých kozme-
tických a čistiacich pro-
striedkov. Nájdeme ich  
v podobe čistiacich guľô-
čok v zubnej paste alebo 
peelingu. Nedávne štúdie 
preukázali výskyt mikro-
plastov vo vzduchu, v pit-
nej vode a v potravinách 
ako soľ alebo med. Ich 
účinok na ľudské zdravie 
zatiaľ ešte nie je známy.

Ak natrafíte na biolo-
gicky rozložiteľný plast, 
automaticky to nezna-
mená, že je vhodný na 
kompostovanie. Pojem 
„biodegradable“ hovorí, že 
materiál sa pomocou  
mikroorganizmov dokáže 
rozložiť na prírodné látky 

ako voda, oxid uhličitý 
a kompost. Avšak na to, 
aby bol takýto druh „plas-
tu“ vhodný do kompostu, 
musí byť označený ako 
kompostovateľný (com-
postable). 

Kompostovať sa však dá 
iba v priemyselnom kom-
poste pri teplote 50 a viac 
stupňov. Riešenie našli 
slovenskí vedci z STU, 
ktorí vytvorili bioplast II. 
generácie s názvom no-
noilen, ktorý sa rozloží  
v pôde, vode a aj v pod- 
mienkach domáceho kom- 
postu, teda pri teplote 20 – 
30 stupňov. Ako pri všet-
kých vynálezoch si však 
na jeho aplikáciu v praxi 
musíme ešte počkať.

Nadmerná spotreba plas-
tov má negatívny vplyv 
na životné prostredie  
a v konečnom dôsled-
ku aj na ľudské zdravie. 
Najlepšou alternatívou 
je odpad vôbec netvoriť. 
Počas letných akcií, kde 
sa vo veľkom stretneme 
s čapovaním nápojov do 
jednorazových pohárov, 
si pripomeňme, aké všet-
ky problémy vznikajú pri 
ich používaní…

Autor: Petra Pavlačková

a rovnako kvalitná PET 
fľaša. Recykláciou plas-
tov tak vzniká nový vý-
robok s nižšou kvalitou 
a úžitkovou hodnotou.  
Z plastových fliaš alebo 
tašiek vyrábame granulát, 
z ktorého sa vyrába textil 
(napr. fleecové mikiny), 
výplne do zimných búnd, 
lavičky na ihriskách, pás- 
ky, fólie, palety na tovar 
alebo sa z nich tkajú ko-
berce. Tieto produkty sa 
zväčša už nedajú recy- 
klovať. PET fľaša sa síce 
dokáže premeniť na ko-
berček do auta, ale naopak 
to už nefunguje. Určite to 
však nie je dôvod na to, 
aby sme prestali plasty  
triediť. Každý kúsok plas-
tu, ktorý sa premení na 
spací vak alebo detskú 
hračku, znižuje potrebu 
nových plastov a množ-
stvo energie pri ich výrobe.

Do žltých nádob na 
plasty patria napríklad 
nie zálohované PET fľaše. 
Tie zálohované vraciame 
naspäť do obchodu. Plas-
ty, ktoré vyhadzujete, by 
nemali byť hrubo znečis-
tené napríklad od farbív, 
lakov alebo zeminy. Na 
rozdiel od papiera, mast-
nota plastom nevadí. Pri 
recyklácii sa ešte vymý-
vajú/prepierajú. Horšie je 
to, ak zistíte, že vec, ktorú 
chcete vyhodiť, je zložená 
z viacerých materiálov, 

Používanie plastov sa 
v poslednom polstoročí 
zvýšilo dvadsaťnásobne, 
pričom v najbližších 20 
rokoch sa má ešte zdvoj-
násobiť. Ak sa pozrieme 
na zloženie nášho komu-
nálneho odpadu, plasty 
sú po bioodpade a papi-
eri najviac zastúpeným 
typom odpadu a zaberajú 
11 % hmotnosti odpadov. 
Keďže majú plasty veľmi 
nízku hustotu, ich obje-
mové percento je oveľa 
vyššie – až 50 % objemu 
komunálneho odpadu tvo- 
ria plasty.

Plast je užitočný mate-
riál z hľadiska jeho život-
nosti, nízkej hmotnosti 
a nákladov, čo však na 
konci jeho životného cyk-
lu spôsobuje problémy.  
Polyméry, ktoré tvoria 
chemickú podstatu plas-
tov, sa nedajú recyklovať  
donekonečna. Napríklad 
z PET fľaše nevznikne  
v procese recyklácie nová 

Plasty sú všade okolo nás, 
život bez nich si už vôbec 
nedokážeme predstaviť. Je 
to nenahraditeľný materiál 
v dnešnom rýchlom svete - 
je veľmi ľahký, tvarovateľ-
ný, má mnohostranné vyu-
žitie. Avšak v prírode je len 
veľmi ťažko rozložiteľný  
a jeho recyklácia tiež nie je 
veľmi eko. Ako s plastami 
narábať a využiť ich poten-
ciál naplno? 

Plast je najčastejšie 
používaný materiál v na-
šom každodennom živo-
te. Stretávame sa s ním 
na každom kroku, náj- 
deme ho dokonca v na- 
šom oblečení i kozmeti-
ke. Okrem toho sa uplat-
ňuje v medicíne, vyrábajú 
sa z neho umelé kĺby 
alebo kontaktné šošov-
ky, čím sa zvyšuje kvali-
ta života ľudí. Vedeli ste, 
že plasty tvoria približne  
15 % hmotnosti auta, a tak  
znižujú emisie CO2?

7ŽIVOTNÉ PROSTREDIE

Po trojročnej pauze sme my skauti  
mohli opäť usporiadať pre najmenších 
poslucháčov aktivitu EKOlo nás, ktorá 
sa konala pri príležitosti Dňa Zeme 21. 4. 
2023. Tento rok sme si vybrali lajtmotív 
Hydrosféra. Na začiatku sa deti v ma-
terskej škole v Nemšovej na Ul. Ľubor-
čianska zoznámili s kolobehom vody  
v prírode pomocou farebnej makety. Ná-
sledne sme si zaspievali o kvapke z ďa-
lekého mora za sprievodu vlastnoručne 
vyrobených nástrojov. Spoločne sme 
si vysvetlili, ako môžeme šetriť vodu  
v domácnosti. Vodovými farbami si deti 

vymaľovali krásne obrázky s motívom 
morských živočíchov. 

Najviac však zaujalo stanovisko, kde sa 
deti hrali na dážďovky, pričom počas 
obdobia sucha museli ostať nehybne 
ležať. Deti si takto v útlom veku budujú 
vzťah k prírodným zdrojom a naučia 
sa vážiť si takú samozrejmosť, akou je 
voda. S vodovými farbami škôlkari vy- 
kúzlili umelecké diela.

Autor: Petra Pavlačková
Foto: Ema Gurínová

EKOLO NÁS
OPÄŤ PO TROCH  ROKOCH 

    

MINIMALIZUJME TVORBU ODPADU!

PROBLÉM MENOM PLAST

Európa vyrába každoročne 58 miliónov ton 
plastov! 40 % produkcie plastov na európskom 
trhu tvoria obaly, menšia časť produkcie zahŕňa 
spotrebný tovar a výrobky pre domácnosť, ďalej 
stavebníctvo, výroba komponentov do áut ale-
bo elektroniky. Európania vyhodia každoročne 
25 miliónov ton plastového odpadu, z čoho sa 
recykluje iba 30 %, 39 % sa spaľuje a zvyšných  
31 % sa odváža na skládky. A to sa stále bavíme 
len o Európe, nie o zvyšku sveta.

Čistenie vodnej nádrže Ružín od naplaveného odpadu (zdroj: www.aktuality.sk) 

OZNÁMENIE O ZMENE PREVÁDZKY ZBERNÉHO DVORA
Mesto Nemšová oznamuje občanom, že z dôvodu schválenia projektu o nenávratný 
finančný príspevok s názvom „Zvýšenie kapacity triedeného zberu komunálneho od-
padu v meste Nemšová,“ bude prevádzka Zberného dvora na ulici Borovského č. 30 
dočasne presťahovaná do areálu kompostárne na ulici Gorkého č. 2097 v zadnej 
časti od čističky odpadových vôd. Termín rekonštrukcie bude realizovaný  v mesia-
coch jún – december 2023. Bližšie informácie budú včas zverejnené na webovej 
stránke mesta a prostredníctvom mestského rozhlasu. 

Otváracie hodiny v dočasnej prevádzke zberného dvora 
na ulici Gorkého č. 2097 budú nasledovné:

      Pondelok:   ZATVORENÉ
      Utorok:   11.30 do 17.00
      Streda:   11.30 do 17.00
      Štvrtok:   11.30 do 17.00
      Piatok:   11.30 do 17.00
      Sobota:   9.00 do 15.30 

Vopred ďakujeme za pochopenie, ústretovosť a trpezlivosť občanov. Bezpečnosť 
zamestnancov a občanov počas rekonštrukcie považujeme za najväčšiu prioritu. 

ZBERNÝ DVOR ODPADOV
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ZA TENTO ČIN STE BOLI I OCENENÍ, AKO 
TO PREBIEHALO? 

My sme vôbec nevedeli o tom, že 
budeme ocenení. Na ocenenie ani 

jeden z nás vôbec nepomyslel. Zásaho-
vá činnosť dobrovoľných hasičov nie je 
o oceneniach a medailách. Všetci dob-
rovoľní hasiči túto činnosť vykonávajú 
nezištne vo svojom voľnom čase, bez ná-
roku na honorár a už vôbec nie pre oce-
nenia či povýšenia. Byť dobrovoľným 
hasičom je životný štýl a poslanie. Na-
šim najväčším a najkrajším ocenením 
je pocit z dobre vykonaného a včasného 
zásahu. Bonusom je slovíčko “ďakujem”. 
Ale k oceneniu. Boli sme pozvaní na TSK 
pod zámienkou prejednania hasičskej 
štvorkolky, ktorá by nám pri niektorých 
zásahoch výrazne pomohla a pokúša-
me sa ju získať už dva roky. Mali sme 
prísť ako predstavitelia dobrovoľných 
hasičských zborov Nemšová, Ľuborča  
a Kľúčové. Peter bol prizvaný ako veli-

Prvé dva zásahy  prišli už počas prvých 
dvoch týždňov po jeho zaradení do vý-
jazdu. Jedenkrát sa jednalo o výjazd do 
obce Borčice, dvakrát obec Horné Srnie 
a dvakrát bol výjazd vykonaný do Ľu-
borče. Jedenkrát bol výjazd odmietnutý 
(všetci kontaktovaní z KOS boli mimo 
zásahový obvod), trikrát sme prišli na 
miesto zásahu spolu s rýchlou zdra-
votnou službou, kde zasahujúci lekár 
napriek snahe všetkých zasahujúcich 
konštatoval smrť. Jedenkrát sa nám 
však podarilo prísť asi 4 minúty pred 
RZP a s použitím AED sa nám podarilo 
zachrániť život.

AKO PREBIEHAL VÝJAZD, KDE DEFIBRI-
LÁTOR SKUTOČNE POMOHOL? 

Najskôr treba predovšetkým poďa-
kovať tým, ktorí volali záchranku 

- Andrejovi Lyžičiarovi a Marcelovi Vy-
drnákovi - nestratili ducha prítomnosť 
a poskytli postihnutému prvú pred-
lekársku pomoc. Na základe pokynov  
z operačného strediska začali s masá-
žou srdca ešte pred naším príchodom 
a príchodom RZP, čo veľmi prispelo  
k úspechu celej záchrannej akcie. Me-
dzitým ako prvý operátor inštruoval 
volajúcich, druhý operátor volal nás, 
First respondentov. Prišli sme po 4 mi- 
nútach od ohlásenia udalosti operač-
ným dôstojníkom - 4 minúty pred rých-
lou zdravotnou službou, pokračovali sme  
v kardiopulmonálnej resuscitácii (KPR), 
nasadili sme AED, ten okamžite po ana-
lýze vypýtal výboj. Pokračovali sme  
v KPR až do príchodu záchrannej služby. 
Po príchode RZP sme postupovali podľa 
pokynov lekára. Keďže masáž srdca je 
veľmi vyčerpávajúca a musíte pri nej 
použiť všetky svoje sily, pravidelne sme 
sa striedali tak, aby nedošlo k preru-
šeniu krvného obehu. Aby bola masáž 
účinná, je potrebné stláčať hrudník do 
hĺbky približne 5-6 cm. Pre lepšiu pred-
stavu 5 cm je výška krabičky od cukri-
kov TIC-TAC. Pri masáži srdca je veľká 
pravdepodobnosť, že zlomíte pacientovi 
rebrá, ale v takejto situácii je najväčšia 
priorita zabezpečiť okysličenie mozgu. 
Po obnovení životných funkcií sme po-
mohli s transportom pacienta do auta 
záchrannej služby, ktorá ho previezla do 
nemocnice - dodal Peter Ondreička. 

AKÉ EMÓCIE TAKÉTO 
SITUÁCIE VYVOLÁVAJÚ? 

Obaja hasiči sa zhodli, že vyhlásenie 
akéhokoľvek poplachu je taký veľký 

príval adrenalínu, že skoro nevnímajú 
okolie a snažia sa vykonať všetko tak, 
ako to majú nacvičené, aby boli zachrá-
nené životy a majetok v čo najväčšej 
miere. Nakoľko sa pri enormnej snahe 
všetkých zasahujúcich a za pomoci AED 
podarilo zachrániť život, emócie boli tak 
silné, že sme nedokázali spať a musím 
priznať, že boli aj slzy šťastia - rozprával 
Dominik Štefánek. 

Pred viac ako rokom dostal miestny Dob-
rovoľný hasičský zbor v Nemšovej od 
spoločnosti Kaufland automatický ex-
terný defibrilátor (známy pod skratkou 
AED), ktorý je pripravený k okamžitému 
poskytnutiu pomoci v prípade zástavy 
krvného obehu a je uložený v miestnej 
hasičskej zbrojnici v Nemšovej. V no-
vembri minulého roka dvaja dobrovoľní 
hasiči Dominik Štefánek a Peter Ondre-
ička zasahovali pri záchrane života s po-
užitím AED, za čo boli neskôr aj ocenení. 
Poďme ale pekne od začiatku. 

NEMŠOVÁ A JEJ PRVÝ DEFIBRILÁTOR. 
JE JEDEN DOSŤ? 

Od 13. apríla 2022 je v hasičskej zbroj-
nici Nemšová umiestnený automa-

tický externý defibrilátor, prvý v týchto 
zložkách na území mesta. Na území 
mesta sa nachádzajú ešte dve takéto ži-
vot zachraňujúce zariadenia, tie sú však 
v súkromnom vlastníctve. Podľa slov ve-
liteľa DHZ Ľuborča Petra Ondreičku je to 
ale stále málo a ďalej dodáva, že defibri-
látor by sa mal nachádzať v každej mest-
skej časti, aby bol najbližšie k postih-
nutým osobám, pretože každá sekunda 
môže rozhodnúť o záchrane života. “Za 
tento náš defibrilátor sme však veľmi  
vďační aj Krajskému predsedovi Dobro-
voľnej požiarnej ochrany Mgr. Jánovi Si-
vákovi, ktorý po oslovení spoločnosťou 
Kaufland zariadil jeden defibrilátor prá-
ve nám - hasičom v Nemšovej,”uviedol.

KTO JE OPRÁVNENÝ PRÍSTROJ 
POUŽÍVAŤ, KEDY A AKO PREBIEHA 
CELÝ PROCES?

Voľne dostupné defibrilátory môže 
použiť ktokoľvek, kto sa ocitne  

v blízkosti osoby so zástavou krvného 
obehu - takýto voľne dostupný žiaľ na 
území mesta nie je. U nás v hasičských 
zboroch Nemšová, Ľuborča a Kľúčové 
máme záchranárskym kurzom prvej 
pomoci preškolených 10 hasičov. Tele-
fónne čísla našich členov sú registro-
vané na Krajskom operačnom stredisku 
(KOS) Trenčín a členovia sú zaradení 
ako First respondenti - čiže osoby, ktoré 
vedia kvalifikovane poskytnúť prvú po-
moc. Ak nastane situácia náhleho zly-
hania krvného obehu, je nutné okamžite 
kontaktovať linku 155, prípadne 112. Tu 
vám poskytnú prvotné inštrukcie a ná-
sledne Krajské operačné stredisko kon-
taktuje First respondenta, ktorý zoberie 
zo zbrojnice záchranársky ruksak s AED 
a snaží sa čo najrýchlejšie dostať k po-
stihnutej osobe.
  
KOĽKOKRÁT BOLI ČLENOVIA DHZ 
PRIVOLANÝ K ZÁSAHU S AED 
OD ZARADENIA TOHTO PRÍSTROJA 
DO VÝJAZDOVEJ ČINNOSTI? 

Za prvý rok od umiestnenia AED u ha-
sičov v Nemšovej boli First respon-

denti vyzvaní k zásahu celkovo 5 - krát. Ocenenie získané za záchranu života, 
hrdinstvo a statočnosť

Dobrovoľní hasiči Dominik a Peter po ocenení na TSK 
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teľ Ľuborče, Tomáš ako veliteľ Nemšovej 
a Martin Machara - veliteľ Kľúčového 
sa vraj nemohol zúčastniť, tak som bol 
prizvaný ja, ako náhradník, uviedol Do-
minik Štefánek. Namiesto toho sme boli 
vyzvaní, že máme predstúpiť pred prí-
tomných, pretože získame Medailu za 
záchranu života, hrdinstvo a statočnosť.
Medailu udeľuje Dobrovoľná požiarna 
ochrana Slovenskej republiky a schva-
ľuje ju prezident Dobrovoľnej požiarnej 
ochrany SR. Získali teda celoslovenské 
ocenenie, za čo im gratulujeme.

AKÝ JE POCIT ZÍSKAŤ TAKÚTO MEDAILU? 

Je to neopísateľný pocit, také zadosť- 
učinenie, že si niekto váži to, čo ro-

bíme, ale s pocitom zo záchrany života 
sa to vôbec nedá porovnať. Nikto z nás 
pri zásahovej činnosti nikdy nemyslí na  
žiadne ocenenie. Nejde o medailu, ani člá-
nok v novinách, ale o dobrý pocit, že nie-
komu pomôžeš a to si zapamätáš na celý 
život - dodal na záver Peter Ondreička.

NA ZÁVER, MÁTE VEDOMOSŤ, 
AKO SA MÁ ČLOVEK, KTORÉMU 
STE POMOHLI? 

Podľa nám dostupných informácií 
absolvoval operačný zákrok a po-

stupne sa zotavuje. Veľmi nás teší in-
formácia, že počas zástavy srdca nedo-
šlo k poškodeniu mozgu a pacient je už  
v domácom liečení. Veríme, že rekonva-
lescencia prebehne rýchlo a obaja praje-
me veľa pevného zdravia. 

Za rozhovor ďakujem našim hasičom a pra-
jem všetkým hasičom ideálne žiadne vý-
jazdy a keď už budú privolaní na pomoc, tak 
nech je to vždy zásah so šťastným koncom. 

Spracovala: Miroslava Bachratá 
Foto: Kristína Štefánková 

DEFIBRILÁTOR V MESTE
ZACHRÁNIL ŽIVOT

ZASAHUJÚCI HASIČI Z NEMŠOVEJ ZÍSKALI 
OCENENIE A MEDAILU ZA ZÁCHRANU ŽIVOTA
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DVA PROJEKTY 
HLASOVANÍM PREŠLI, 
TRETÍ NIE

Subjekty pôsobiace v našom meste - OZ Hravé hlavy a Spoločenstvo mla-
dých sv. Michala archanjela sa uchádzali so svojimi nápadmi o podporu 
v rámci Participatívneho a komunitného rozpočtu Trenčianskeho samo-
správneho kraja. Po napísaní, predložení a obhájení projektov na verejnom 
zvažovaní prišlo v rámci harmonogramu na rad SMS hlasovanie. Toto pre-
behlo v termíne od 15. do 30. mája. Prostredníctvom rôznych kanálov bolo 
doň zapojených množstvo ľudí z Nemšovej či okolia. Týmto chceme ešte 
poďakovať všetkým, ktorí svojim bezplatným SMS hlasom niektorí z projek-
tových nápadov podporili. Podporené napokon budú projekty Farský tábor  
a Oslavy výročia prvej písomnej zmienky Tr. Závady. O ich priebehu bude-
me na stránkach našich novín informovať v jesennom, resp. zimnom čísle. 
Projektu na Zvýšenie kvality vonkajšieho komunitného priestoru v areáli 
Pod Kopánkou chýbalo na to, aby bol podporený, niečo vyše stovky hlasov.

Autor: Bernard Brisuda

VÝSLEDKY SUBJEKTOV PÔSOBIACICH V NAŠOM MESTE 
V RÁMCI HLASOVANIA PAKR TSK V ROKU 2023

► 3. miesto v hlasovaní: Rímskokatolícka cirkev, farnosť Nemšová
FARSKÝ TÁBOR / 592 hlasov

► 7. miesto v hlasovaní: OZ Hravé hlavy
OSLAVY VÝROČIA PRVEJ PÍSOMNEJ ZMIENKY TRENČIANSKEJ 
ZÁVADY / 418 hlasov

► 11. miesto v hlasovaní: OZ Hravé hlavy
ZVÝŠENIE KVALITY VONKAJŠIEHO KOMUNITNÉHO PRIESTORU 
V AREÁLI POD KOPÁNKOU / 279 hlasov
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Takmer 180 dobrovoľných hasičiek  
a hasičov s Trenčianskeho kraja sa v 
sobotu 20. mája 2023 zúčastnilo v pries-
toroch NTS Nemšová ÚZEMNÉHO KOLA 
HRY PLAMEŇ. Súťaž tohto typu sa u nás 
konala po prvýkrát.

Súťažilo sa v troch disciplínach. Prvou 
bol požiarny útok s prekážkami ako 
povinná disciplína. Druhou rovnako 
povinnou disciplínou bol štafetový beh 

na 400 m a nepovinnou disciplínou bol 
požiarny útok s vodou. Na prvom mies-
te sa umiestnil DHZ zo Svinnej, na dru-
hom Ivanovce 2 a tretie miesto obsadil 
DHZ Veľká Hradná. V samotnej súťaži 
Nemšová zastúpenie síce nemala, ale 
DHZ Nemšová pomáhal celú akciu zor-
ganizovať. Ktovie, možno samotná súťaž 
inšpirovala aj miestne deti.

Autor: Miroslava Bachratá
Foto: Peter Sobek

ÚZEMNÉ KOLO HRY PLAMEŇ

V podvečer Medziná-
rodného dňa detí sa tri 
desiatky mladých obča-
nov z nášho mesta ocitli  
v Parku Jozefa Lacu  
v Nemšovej - Ľuborči. 

Pozvali ich sem zá-
stupcovia občianskeho 
združenia Hravé hlavy 
spoločne s kreatívnou 
dielničkou Dekornatur. 
Títo si pre ne pripravili 
program, ktorý bol nielen 
tvorivý a zábavný, ale aj 
primerane náučný. Deti, 
ale aj prítomní dospelí sa 
vo štvrtok 1. júna dozve-
deli niečo o stromoch či 
chrobákoch našich ze-
mepisných šírok. Chro-
báka dokonca skladali 
z papierového puzzle. 
Prítomní zistili, ako sa 
v parku z infotabule do-
zvedieť viac informácii 
a tiež sa vďaka (opäť raz 
papierovej) sociálnej sie- 
ti Instagram dozvedeli 
niečo zaujímavé zo ži-
vota Jozefa Lacu. O die- 
le významného rodáka, 
chrobákovedca a notára 
sme na stránkach Nem- 
šovského spravodajcu pí- 
sali pred rokom, kedy 

uplynulo 150 rokov od 
jeho narodenia. 
Okrem „prednášky“ v par- 
ku si prítomní mohli vy-
maľovať kvietok z mar-
huľových kôstok či za-
hrať originálnu behaciu 
hru s názvom Lov chro-
bákov. Nájsť v pokosenej 
tráve kartičky s obrázka-
mi chrobákov, preniesť 
ich pomedzi pytliakov 
a odovzdať kapitánovi 
sediacemu na lavičke, 
dalo zabrať a preverilo 
kondíciu mladých zbera-
čov. O body až tak nešlo, 
v konečnom dôsledku 
sa všetci dobre zabavili 
a samozrejme, potešili 
sa aj z drobnej sladkos-
ti. Niektorí z účastníkov 
podvečera si návštevu 
parku a ihriska Nad Ci-
gáňom spojili aj s ope-
kaním či rozhovorom so 
známymi. 

Náučno - zábavný pod-
večer v parku bol akýmsi 
vyvrcholením vzdeláva-
cieho projektu s názvom 
„Jozefove stromy, Lacove 
chrobáky pokračujú,“ kto-
rý vymyslelo a manažo-
valo OZ Hravé hlavy. Pred 

podujatím v parku pri-
pravili členovia OZ spolu 
šesť prednášok na trojici 
základných škôl. Tieto sa 
konali na SZŠ FUTURUM 
v Trenčíne a tiež na ZŠ R. 
Hečku v Dolnej Súči, teda 
v obci, kde je samotný 
Jozef Laco aj pochovaný. 
Poslednou školou, kde 
prednáška zavítala, bola 
ZŠ, J. Palu 2, Nemšová. 
V piatok 5. mája sa jej 
zúčastnilo v troch skupi-
nách spolu 82 žiakov 3.  
a  4. ročníka. Podobne, 
ako deti v parku a v Dol- 
nej Súči, odchádzali do-
mov s brožúrkou, s kto-
rou predtým na prednáš-
ke aktívne pracovali.

Všetky tieto aktivity sa 
uskutočnili vďaka grantu 
z Trenčianskeho samo-
správneho kraja. Projekt 
Jozefove stromy, Laco-
ve chrobáky pokračujú. 
Bol podporený v rámci 
grantového environmen-
tálneho programu Zele-
né oči, ktorý tvorí súčasť 
projektu Zelená župa.

Autor: Bernard Brisuda

NÁUČNO - ZÁBAVNÝ PODVEČER 
V PARKU JOZEFA LACU 
A ZELENÉ OČI V ZŠ NA ULICI J. PALU

Podvečerná prednáška o stromoch a chrobákoch pod vŕbou

Hra Lov chrobákov v Parku Jozefa Lacu v podvečer MDD
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Aká  bola  účasť návštevníkov na podujatí? 
Na prvý ročník výborná. Aj navzdory chladnejšiemu 
počasiu sa podujatia zúčastnilo približne 2 000 náv- 
števníkov. Ľudia vytvorili výbornú atmosféru. Myslím, 
že sa dobre bavili a celú akciu si užili.

V hlavnej úlohe boli remeselné pivovary. 
Z ktorých kútov Slovenska boli? 
Pivovary boli prevažne zo západného Slovenska, ale 
bol tu i pivovar Nillio z Liptovského Mikuláša. 

Ako hodnotíte spoluprácu s mestom Nemšová? 
Prídete aj o rok?
Spolupráca s mestom bola priam ukážková od samého 
začiatku. Úžasný tím mesta, vrátane samotného vede-
nia, s nami zdieľal nosnú myšlienku, a to pripraviť čo 
najlepšie podujatie pre občanov na jednotku s hviezdič-
kou. Samozrejme, o rok sa veľmi radi opäť uvidíme.

PRE SPRAVODAJCU SA VYJADRILI 
AJ SAMOTNÍ NÁVŠTEVNÍCI AKCIE

Oslovenej mladej návštevníčke sa na akcii páčilo. Užila 
si najmä večerný koncert Horkýže Slíže v kultúrnom 
centre, hoci sa domnieva, že kvôli vyššej cene nebolo 
pod pódiom až toľko ľudí. Do budúcna radí organizá-
torom zaviesť vratné poháre a recyklovať odpad pria-
mo na mieste. Mladá rodina s dieťaťom ocenila okrem 
toho, že sa tu stretla so známymi, tiež skákací hrad  
a aj to, že tehotná manželka si mohla dopriať nealkoho-
lické pivo. Návštevník v rokoch si myslí, že akcia mala 
úspech, prihliadnuc na fakt, že išlo o premiérovú akciu 
tohto typu v Nemšovej. Ocenil tiež široký výber piva, 
hoci cena za pivné špeciály sa mu videla privysoká.

Spracovala: Miroslava Bachratá, Bernard Brisuda
Foto: sladkov.sk

ci pochutnali na gastro špecialitách na pivnom grille  
a ochutnať mohli aj vegánske špeciality.

AKO ZHODNOTILI AKCIU SAMOTNÍ 
ORGANIZÁTORI A AKO NÁVŠTEVNÍCI

ROZPRÁVALI SME SA S ORGANIZÁTOROM GUSTOM, 
JEDNÝM Z OTCOV MYŠLIENKY SLÁDKOV.SK

Gusto, Sládková Nemšová bola súčasťou väčšieho pro-
jektu. Môžeme to brať tak, že otvorila sezónu pivných  
festivalov? Koľko ich máte naplánovaných v aktuálnej 
sezóne? 
Áno, je to naozaj tak, Sládkovou Nemšovou sme otvorili 
sezónu 2023. Máme na pláne približne 12 akcií tohto 
alebo podobného typu. Tá najbližšia už 16. a 17. júna  
v bratislavskej Petržalke na “We Love Music” festivale. 
Pre všetky najaktuálnejšie informácie stačí navštíviť 
náš web www.sladkov.sk.

Prvý deň piva v Nemšovej. Hlavnou myšlienkou poduja-
tia bolo spájanie ľudí prostredníctvom pivného festivalu, 
počas ktorého mohli ochutnať viac ako 50 druhov piva. 
Dňa 12. mája sa po prvýkrát v histórií mesta uskutočnil 
pivný festival. V hudobnom programe vystúpili Dora, 
Dany Moment, DJ Cipo a headliner večera  Horkýže slíže.

Na podujatí si prišli na svoje nielen milovníci zlaté-
ho moku či dobrého jedla, ale zabaviť sa mohli aj deti 
v detskej zóne, ktorá bola k dispozícií do podvečera. 
V detskom programe bolo pripravené maľovanie na 
tvár, maskoti Labkovej patroly, Mickey Mouse i detský 
kúzelník Dušan Cápa. Neďaleko nafukovacieho skáka-
cieho kamióna bol dokonca zaparkovaný aj ten sku-
točný. Organizátori pre prítomných zabezpečili i pre-
mietanie hokejového zápasu Slovensko : Česko, ktorý 
síce naši hokejisti prehrali, ale prítomným to náladu 
nepokazilo. S nadšením degustovali rôzne druhy piva 
- svetlé, tmavé, radlery či medové, pričom svoj stánok 
tam malo aj nealkoholické pivo. Popri pive si účastní-

Mesto Nemšová a miestne organizácie 
si stále uchovávajú zvyky slovenských 
tradícií ako sú stavanie májov a školy  
i škôlky aj pálením Moreny, ktoré sa ko-
nalo ešte na konci marca.

ŠKOLÁCI I ŠKÔLKARI  
SA JU ROZHODLI UTOPIŤ

Morena bola staroslovanská bohyňa 
zimy a smrti, akási ohyzdná starena. 
Tradičným rituálom, ktorý sa praktizuje 
aj dnes, je vynášanie Moreny a jej upá-
lenie alebo utopenie. Inak tomu nebolo 
ani u nás. Miestne školy ju vyniesli a vo 
vodách rieky Vlára sa ju rozhodli utopiť. 
Ukončili tak vládu zimy a otvorili dve-
re jari. O mesiac na to si pripomenuli aj 
druhú slovensku tradíciu a tou bolo sta-
vanie májov.

KROJE, ĽUDOVÁ HUDBA,  
SPEV, TANEC…

Stavanie májov v Nemšovej a mest-
ských častiach sa konalo už 30. apríla. 
Počasie podujatiu prialo a tak sa mohlo 
konať aj za účasti obyvateľov, ktorí si 
vychutnali sprievodný program. Fol- 
klórna skupina Liborčan spolu s DH Nem- 
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šovankou pripravili v každej mestskej 
časti krátke hudobné vystúpenie, počas 
ktorého zamestnanci a vedenie mesta 
pohostili prítomných malými drobnos-
ťami pre deti aj dospelých. Spoločne si 
užili príjemnú atmosféru a vztýčenie 
májov, symbolov lásky a mladosti.

V materskej škole sa so stavaním 
mája spája druhý májový deň. Školský 
dvor aj tento rok ožil ľudovou hudbou, 
spevom a tancom. Šikovné dievčatká  
v ľudových krojoch za výdatnej podpo-
ry ostatných detí ozdobili pripravený  
veniec stužkami. Za potlesku bol fareb-
ný veniec vytiahnutý na vysokú borovi-
cu, kde už viala slovenská zástava. 
Oslavy spojili aj s ľudovým zvykom, 
ponúkaním chlebíka so soľou a ľudový-
mi piesňami a hrami. Deti na Ulici Od-
bojárov si tento deň užili, možno nie tak 
ako ich prastaré mamy, no aj takouto 
aktivitou sa miestne škôlky snažia udr-
žiavať národné povedomie a slovenské 
ľudové tradície.

Autor: Miroslava Bachratá 
a Miroslava Dubovská 

Foto: web ZŠ J. Palu, archív MsÚ

TRADÍCIE STAVANIE MÁJOV 
  ČI PÁLENIE MORENY STÁLE ŽIVÉ 

Stavanie mája v mestskej časti Trenčianska Závada

O pivný festival v Nemšovej bol veľký záujem

Žiaci základnej školy nesú Morenu k brehu rieky Vlára

Sprievodný program Sládkovej Nemšovej, vystúpenie hudobnej skupiny Dora

SLÁDKOVÁ NEMŠOVÁ, PIVNÝ FESTIVAL 
PO PRVÝKRÁT V NEMŠOVEJ
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Tento rok si mohli deti užiť krásne 
popoludnie so svojimi rodičmi na Dni 
pre rodinu, ktorý sa konal v piatok  
26. mája. Toto podujatie prinieslo 
veľa radosti a zábavy nielen deťom, 
ale aj ich rodičom. Pre deti bolo pri-
pravených 12 stanovísk s rôznymi 
úlohami, ktoré preverili ich šikov- 
nosť, odvahu, ale aj fyzické schopnosti.

Na organizácii Dňa pre rodinu sa 
podieľalo mesto Nemšová v spolu-
práci so Spojenou katolíckou školou, 
ZŠ, Ul. Janka Palu, Základnou ume-
leckou školou, Hasičmi, Skautským 
zborom a Jednotou dôchodcov. Tí si 
pre deti pripravili zaujímavé súťa-
že. Deti napríklad skákali vo vreci, 
strieľali góly na bránu alebo ostreľo-
vali pyramídu. S prípravou pomohla 
aj VPS Nemšová, ktorá sa postarala o 
prípravu areálu na podujatie. 

V areáli boli tiež vystavené výtvarné 
práce na tému rodina, ktoré kreslili 
deti z materských škôl. Celým dňom 
sprevádzala deti Tinka Bublinka - 
Hravé bublinky. Na záver podujatia 
sa deti mohli tešiť na mini disco pár-
ty, kde si mohli zatancovať a nechať 
si namaľovať tvár. Deti, ktoré úspeš-
ne absolvovali všetky stanoviská, si 
odniesli za ich snahu drobnú odme-
nu. V tento deň sa rodiny stretli, strá-
vili spoločný čas a vytvorili si neza-
budnuteľné spomienky. 

Autor: Dáša Uherková 
Foto: Peter Sobek

Niet krajšieho chrámu pre slávnost-
nú svätú omšu ako chrám v lone sa-
motnej prírody. 

V tôni zelených stromov, na čerstvom 
vzduchu sa každý z prítomných  

v tichosti zamýšľal nad slovami hlav-
ného celebranta Mariána Gavendu o fa-
lošnej (realite mobilov, filmov, televízie) 
a skutočnej realite okolo nás. Tí, ktorí 
prišli na podujatie Dňa sv. Huberta, majú 
určite bližšie k tej skutočnej, založenej 
na princípoch prírody. Kázeň v skratke 
charakterizuje i citát z jeho knihy Poze-
rať a vidieť... 

„Naša doba je označovaná ako epo-
cha vizuálnej kultúry. Záplava obra-
zovych vnemov spôsobuje, že sa ne-
stíhame na ne ani len pozerať, nieto 
ešte uvažovať nad tým, čo vidíme.“... 
v skratke, pozeráme sa, ale nevidíme.

Niekoľko týždňové prípravy pred-
chádzali 15. ročník Dňa sv. Huber-

ta, ktorý sa konal 3. júna pri príležitosti 
mesiaca poľovníctva a ochrany prírody. 
Hlavným organizátorom bolo tradične 
občianske združenie Hubert Ľuborča  
a množstvo dobrovoľníkov a nadšencov 
prírody. Najintenzívnejšie prípravy ale 
prebiehali najmä niekoľko dní pred sa-
motným podujatím. Kosil sa areál, sta-
valo sa pódium, stánky, varil sa guláš.

Prišiel deň “D” a priestor sa naplnil 
približne tisíckou návštevníkov  

a veriacich. Slávnostná sv. omša zača-
la o 15. 00 hod. tradičným sprievodom 
poľovníckych obetných darov (srnec, 
bažant, sojka, lesné plody - hríby, ryby, 
poľovnícka lesnica, tesák, klobúk a faj-
ka) a skautským darom bola skautská 
rovnošata. Sprievodu sa okrem poľovní-
kov zúčastnili aj skauti, včelári, sokolia-
ri. Hudobne ich doprevádzali lesničiari, 
organ a dychová hudba pod vedením 

Petra Gabriša. Pre hlavného celebranta 
niesli darčekoví kôš so včelými produk-
tami. Omšu celebroval kaplán Mikuláš 
Šurín, dekan Ján Smolka, dekan Anton 
Košík zo Svinnej a mons. Marián Gaven-
da pôsobiaci v obci Devín. 

V úvode svätej omše hlavný celebrant 
požehnal nový drevený kríž s poľov-

níckym motívom, vyrobený pre túto prí-
ležitosť. Korpus na kríži vyrobil umelec-
ký rezbár Peter Mušinský zo Stropkova 
a drevený kríž Slavomír Miklánek z Mo-
ravského Lieskového.

Po slávnostnej sv. omši si prítomní 
veriaci vypočuli nielen hudobné  

vystúpenia dychovej hudby lesničiarov 
či heligónky, ale aj chutný guláš. Súčas-
ťou programu boli aj ukážky poľovníc-

kych tradícií, poľovnícke signály, vábe-
nie zveri i ukážka poľovníckych psov  
a sokoliarskych dravcov. 

Zaujímavosťou o kríži je, že na ňom 
úplné náhodne vznikla krásna kres-
ťanská symbolika. Nachádza sa na 
ňom 14 dubových listov ako štrnásť 
zastavení krížovej cesty, 12 žaluďov 
ako dvanásť apoštolov, 10 uzlov ako 
desať božích prikázaní, 5 dubových 
vetvičiek ako päť kristových rán a 4 
vypadnuté žalude ako štyria evan-
jelisti. Kríž veriaci budú môcť vidieť 
iba pri slávnosti sv. Huberta.

Organizátori pri príležitosti ne-
dávneho Dňa detí pripravili pre 

najmenších i mnoho aktivít. Tí zdat-
nejší si mohli vyraziť vlastnú mincu, 
šikovnejší vytočiť vlastnú keramiku na 
hrnčiarskom kruhu a tí najmenší vy-
robiť napr. magnetku. Skauti pripravili 
ukážku skautského tábora. Tu na deti 
čakalo mnoho stanovísk na preverenie 
ich zdatnosti a šikovnosti pri rôznych 
hrách a aktivitách, za ktoré boli odme-
nené sladkou odmenou.

Veľké poďakovanie patrí všetkým tým, 
ktorí sa akokoľvek pričinili pri realizácií 
tohto tradičného duchovno - kultúrneho 
podujatia pre poľovnícku aj nepoľovníc-
ku verejnosť.
 

Autor: Miroslava Bachratá 
Foto: Andrej Moravčík

DEŇ PRE RODINU 

SLÁVNOSTNÁ 
SVÄTÁ OMŠA 
SO SVÄTOHU-
BERTOVSKÝMI 
TRADÍCIAMI 

Sprievod s obetnými darmi

Slávnostná svätá omša na Deň sv. Huberta
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darovať chlieb chudobným a zveriť deti pod 
ochranu sv. Antona. 

► DETI A ĽALIE
A prečo sa na sviatok sv. Antona zvyknú po-
žehnávať okrem chlebov aj deti a ľalie? Ľalia 
symbolizuje čistotu, ktorá Antona charakte-
rizovala celý život v mysli i v skutkoch. Naj-
častejším atribútom sv. Františka je popri ľalii 
či biblii ( ktorú poznal naspamäť vo viacerých 
jazykoch) aj dieťa Ježiš. Legenda, ktorá “pri- 
hrala” malého Ježiška do zobrazenia sv. Anto-
na sa zakladá na výpovedi istého francúzske-
ho šľachtica, ktorý svätca pozval po jeho kázni 
na večeru. Hostiteľ si všimol žiaru, ktorá vy-
chádzala spopod dverí rehoľníkovej izby. Keď 
nazrel dnu, uvidel božie dieťa, ktoré k Antono-
vi vystiera ruky a objíma sa s ním. Anton si ho 
túlil k sebe a volal: “Môj Bože.” 

Autori: Bernard Brisuda, Marcela Prekopová

So zaujímavou aktivitou prišla v roku 2019 
členka Miestneho bratstva laického františ-
kánskeho rádu Panny Márie Anjelskej v Nem- 
šovej. Po vzore tradície z iných miest a obcí 
Slovenska, kde pôsobia bratia prvých rádov, 
navrhla aj v Nemšovej začať tradíciu dobro- 
činnej zbierky „Chlieb sv. Antona“ a obradu po-
žehnania chlebov, detí a ľalií. 

Táto sa od spomínaného roku 2019 koná de 
facto každoročne počas slávnostnej svätej 
omše pri príležitosti sviatku sv. Antona Pa- 
duánskeho, teda na ľuborčianske hody. Súčas-
ťou tejto snahy, do ktorej prípravy sa zapájajú 
aj ďalšie spoločenstvá farnosti, je najmä dob-
rovoľná zbierka z predaja malých chlebíkov, 
ktorá myslí na núdznych v našom meste. 
Požehnanie  sa uskutočnilo tento rok 18. júna 
už po piatykrát a organizátori na slávnosť  pri-
pravili pamätné listy k 25. výročiu vysvätenia 
Kaplnky sv. Antona v Ľuborči, ktoré potešili 
najmä dospelých a maľovanky, ktoré ocenili 
zasa deti. Pripravil ich náš rodák z Kľúčového, 
akademický maliar a grafik Jozef Vydrnák. Na 
tohtoročnej slávnosti nechýbala samozrejme 
ani dychová hudba, ktorá hody v Ľuborči spre-
vádza každoročne, a v neposlednom rade pria-
teľské stretnutia rodákov či obyvateľov mesta.

► CHLIEB SV. ANTONA
Označenie „Chlieb sv. Antona“ sa viaže k zá-
zraku, ktorý sa udial na príhovor sv. Antona  
v Padove v 13. storočí. Traduje sa príbeh dvoj-
ročného Tommasina, ktorý sa nešťastne utopil 
v zásobníku s vodou. Jeho matka sa následne 
v prosbách obrátila na sv. Antona s prísľubom, 
že keď ju vypočuje, rozdá toľko zrna, koľko 
vážil jej syn. Po niekoľkých hodinách, keď 
znovu obnovila svoj sľub daru bratskej lásky  
k chudobným, sa jej synček prebral k životu. To,  
k čomu sa matka v modlitbe zaviazala, zakrát-
ko aj vyplnila a táto zvesť sa rýchlo rozniesla 
do širokého okolia. Samozrejme, zo zrna bol 
upečený chlieb pre chudobných. Týmto spô-
sobom sa rozšírili dva nábožne skutky - a to 
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Hlavný celebrant a veriaci počas slávnostného vysvätenia kaplnky 
v Ľuborči 14. 6. 1998 (archív mesta Nemšová)

Tohtoročné hody v Ľuborči 
sa niesli v znamení pripo-
menutia si dvoch milých 
udalostí. Okrem toho, že po 
piatykrát prebehlo pože- 
hnanie chleba, detí a ľalií, 
si prítomní veriaci na ho-
dovej slávnosti pripomenuli 
tiež 25 rokov od vysvätenia 
kaplnky. Kaplnka sv. An-
tona Paduánskeho nachá- 
dzajúca sa na miestnom 
cintoríne bola totiž vysväte-
ná presne 14. júna 1998. 

V období prinavrátenia nábo-
ženskej slobody, teda v de-

väťdesiatych rokoch minulého 
storočia, sa obyvatelia Ľuborče 
(vrátane poslancov i vtedajšie-
ho primátora pána Jána Min-
dára) rozhodli riešiť situáciu  
s kaplnkou v mestskej časti. 
Hoci miestni by radi uvítali aj 
novú kaplnku v strede Ľuborče 
(neďaleko zvonice na mieste, 

kde sa dnes nachádza detské 
ihrisko), prednosť dostala re-
konštrukcia a rozšírenie pôvod-
nej cintorínskej kaplnky ešte  
z roku 1942. Kaplnka sa zača-
la rekonštruovať v apríli 1996  
a prvé bohoslužby sa tu konali 
začiatkom novembra 1997. 

Architektonický návrh novej 
podoby kaplnky vypracoval 

moravský architekt pán Petr 
Žert tak, aby ladil so susednou 
administratívnou budovou Jed-
notného roľníckeho družstva 
(JRD) Vlára, tzv. Bielym domom, 
ktorú tiež navrhol. Dominantou 
kaplnky je socha sv. Antona, 
krížová cesta a kríž, ktorých au-
torom je umelecký rezbár pán 
Ľudovít Vavruš z Kľúčového. 
Súčasne s výstavbou kaplnky 
bolo zabezpečené zhotovenie 
zvona a zvonice pri kaplnke. 
Vonkajší zvon, ktorý bol osa-
dený koncom októbra 1997 váži 
122 kilogramov a na miesto pu-
toval viac než sto kilometrov. 

Zhotovili ho totiž vo zvonárskej 
dielni v Brodku u Přerova. Stav-
ba kaplnky spoločne so zvoni-
cou bola financovaná výlučne 
zo zdrojov mesta Nemšová  
a realizovali ju pracovníci sta-
vebnej firmy JRD Vlára. Podľa 
zápisu v mestskej kronike činil 
celkový investičný náklad 3 mi-
lióny slovenských korún. 

Hoci sa prvé bohoslužby  
v novej kaplnke konali už 

počas “dušičkového” obdobia 
roku 1997, slávnostné vysväte-
nie kaplnky sa uskutočnilo na 
ľuborčianske hody v nasledu- 
júcom roku. Nedeľa po sviat-
ku sv. Antona pripadla v roku 
1998 na dátum 14. jún. Vysväte-
nie vykonal Mons. Štefan Valo, 
vtedajší riaditeľ Biskupského 
úradu a profesor v Kňazskom 
seminári sv. Gorazda v Nitre. 
Počnúc rokom 1998 bol de fac-
to stanovený aj harmonogram 
slávenia svätých omší na tomto 
mieste, ktorý sa zachoval v ne-
zmenenej podobe do dnešných 
dní. Okrem omše na sviatok sv. 
Antona sa tu bohoslužby ko-

najú pravidelne v prvé soboty v 
mesiaci. (Neplatí to iba v prípa-
de, že by na tento deň pripadol 
pohreb so svätou omšou, resp.  
v mesiaci jún, kedy sa koná 
omša v rámci Dňa sv. Huberta  
v Ľuborčianskej doline). 

Pri výbere patróna novovzni-
kajúcej kaplnky vsadili ak-

tívni obyvatelia Ľuborče na prag-
matizmus. Hody chceli sláviť  
v termíne, keď je najväčšia prav-
depodobnosť pekného počasia. 
Uvažovali preto nad „letnými“ 
menami ako Alojz, Peter, Pavol, 
Cyril, Metod či Ján. Do úvah tiež 
pripadal Anton ako sympatický 
františkánsky svätec z Padovy 
s pútavým životným príbehom. 
Pri konečnom rozhodnutí akiste 
zavážila náklonnosť miestnych 
k odchádzajúcemu správcovi 
farnosti. Anton Noga pôsobil 
ako správca farnosti Nemšová 
dlhých 15 rokov - od roku 1982 
až do roku 1997, kedy odišiel na 
Kysuce. Zhodou okolností meno 
Anton nosí aj ďalší dlhoročný 
správca farnosti Nemšová, bý-
valý dekan Anton Košík. Ten  

v Nemšovej pôsobil medzi rok- 
mi 2000 a 2018 a hodová sláv- 
nosť bola každoročnou príleži-
tosťou, kedy mu miestni obyva-
telia pogratulovali k meninám.

Čo je zaujímavé, najmlad-
šia veľká sakrálna stavba  

v meste, teda cintorínska ka- 
plnka v Ľuborči, nie je v sprá-
ve cirkvi. Podobne, ako trebárs 
Dom smútku na Hliníku v Nem- 
šovej, je aj kaplnka sv. Antona 
Paduánskeho výlučne v správe 
mesta. Prvých 15 rokov existen-
cie kaplnky sa o ňu staral pán 
Ján Chmelina z Družstevnej 
ulice. Dlhoročný kostolník však  
v roku 2013 pre zhoršený zdra-
votný stav odovzdal na Mest-
skom úrade kľúče a túto službu 
prevzala pani Alžbeta Gurínová 
zo Závadskej ulice. Tá sa kapln-
ke (spoločne s manželom) venu-
je už celé desaťročie. Jej úlohou 
je nielen otvárať či upratovať 
vnútro a okolie, ale taktiež zvo-
niť na zvon v čase medzi úmr-
tím človeka a jeho pohrebom.

Autor: Bernard Brisuda

PIATE POŽEHNANIE CHLEBOV, 
DETÍ A ĽALIÍ NA SVIATOK SV. ANTONA

ŠTVRŤSTOROČIE 
POŽEHNANIA 
KAPLNKY 
V ĽUBORČI
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6. Slávnostné sväté omše sa v minulosti vykonáva-
li iba dvakrát do roka. Neskôr od roku 1989 sa zaviedli 
omše aj v utorok a v nedeľu. Za pána dekana Hanulíka 
sa konali omše aj každý prvý piatok v mesiaci. V roku 
2003, keď sa prerábal hlavný kostol sv. Michala v Nem- 
šovej, konali sa tu aj krsty a sobáše a v roku 2004 sa 
namiesto v kaplnke vykonávali sv. omše v sále kultúr-
neho domu nad kaplnkou. V kaplnke v tom čase totiž 
prebiehala rekonštrukcia priestorov a okolia.

Autor: Miroslava Bachratá

Slávnostná sv. omša pred školou v Trenčianskej Závade v roku 1946 (zdroj: Kronika školy Tr. Závada, Štátny archív TN)

…príbeh na pokračovanie

530 ROKOV OBCE 
TRENČIANSKA ZÁVADA 
VÝROČIE NAJSTARŠEJ 
PÍSOMNEJ ZMIENKY

 
Možno ste si už v predchádzajúcom čís-
le spojili článok o pôvode názvu tejto dnes 
najmenšej mestskej časti s informáciou, 
že práve  ona tento rok oslavuje 530. výro-
čie svojej najstaršej písomnej zmienky. Je 
mnoho tém, o ktorých sa za toto obdobie 
dá rozprávať, či písať. Dnes som si vybrala 
tému, ktorá je jednou z tých mladších, ale 
o to významnejších. Kaplnka Panny Márie 
Fatimskej. Neutíchajúce, pravidelne bijúce 
“Srdce” pre obyvateľov mestskej časti i širo-
kého okolia. V máji sa tu konala tradičná púť, 
ktorá prilákala stovky veriacich a príspevok 
prináša i niekoľko zaujímavostí, o ktorých 
ste možno nevedeli.

Interier Kaplnky v roku 1949 (zdroj: Súkromný archív)
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Už takmer trištvrte storočia sa konajú pravidelné 
púte do mestskej časti Tr. Závada. Inak tomu ne-
bolo ani v tomto roku a veriaci sa opäť stretli počas 
druhej májovej nedele, kedy sa okrem iného slávil 
aj Deň Matiek. Sviatok mala tak patrónka miestnej 
kaplnky hneď dvojnásobný.

Svätá omša sa začala o pol jedenástej za prítomnosti sto-
viek veriacich. Predchádzal jej krojovaný sprievod z Nem- 
šovej, ktorého sa zúčastnilo množstvo veriacich. Časť ve-
riacich sa na pútnické miesto dopravila autobusom, iní 
autami. Len pred kostolom a pred  vstupom do mestskej 
časti bolo spolu zaparkovaných viac ako 150 áut. Veria- 
ci si vychutnali sviatočnú atmosféru pod rozkvitnutý-
mi gaštanmi a i dážď, ktorý bol predpovedaný, počkal  
a začal, až keď sa omša skončila. Svätú omšu celebroval 
otec Štefan Bučo, správca farnosti Skalka nad Váhom  
a zároveň rektor Diecéznej svätyne. Slávnostnú homíliu 
venoval všetkým matkám, ženám. Po omši absolvovali 
obed u jednej z miestnych rodín tak, ako je to zvykom. 

VEDELI STE, ŽE? 

Zaujímavosti z histórie najstaršej kaplnky zasvä-
tenej Panny Márií Fatimskej na Slovensku.

1. Na prvé výročie ukončenia druhej sv. vojny v Zá-
vade v roku 1946 sa pred miestnou školou konala sláv-
nostná sv. omša, na ktorej sa konala zbierka na stavbu 
budúcej kaplnky. Uskutočnilo sa tak z vďaky za zá-
chranu životov a majetkov a šťastnom prežití vojny. 

2. Posviacka základného kameňa sa konala 18. mája 
1947, ktorú vykonal Vdp.dekan Jozef Kianička. O stav-
bu kaplnky sa zaslúžili nemšovskí kňazi Jozef Kianička  
a Jozef Hanko. Stavba bola ukončená 14. augusta 1949.
 

3. Hlavný oltár podľa fotografie z Fatimy vyrezal so-
chár a maliar Michal Papiernik. Predlohou postáv Fer-
ka, Lucii a Hyacintky mu boli miestne deti z Ľuborče. 
Luciu predstavovala Helena Patková, Ferka Ján Prno  
a Hyacintku Helena Koníčková.

4. O kaplnku sa počas jej histórie starali štyria 
kostolníci: Michal Korienek, Antónia Gabrišová, Má-
ria Kurucová a Emília Belková s manželom Ondrejom.  
V súčasnosti aktuálnej kostolníčke vypomáha Magda-
léna Pavlačková. 

5. Zvony v kaplnke sú dva, menší umieračik menom 
Mária pochádza zo starej zvonice, ktorá bola kedysi  
v obci (je to teda ešte staršia pamiatka ako samotný 
kostol). Väčší zvon menom Jozef bol zakúpený v roku 
1949 z finančnej zbierky veriacich. Zvonárčenie v kapln-
ke sa dedí z generácie na generáciu medzi členmi tej istej 
rodiny. Ako prvý začal zvoniť Augustín Pavlačka, potom 
to zdedil jeho brat Ondrej Pavlačka s celou rodinou.

SLÁVNOSTNÁ SVÄTÁ OMŠA 
V TRENČIANSKEJ ZÁVADE

Púť v Trenčianskej Závade, máj 2023 (zdroj: Archív MsÚ)

Posviacka základného kameňa kaplnky v roku 1947
(zdroj: Štátny archív TN)
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Posviacka základného kameňa kaplnky v roku 1947
(zdroj: Štátny archív TN)

Ondro, poďme rovno k lezeniu. 
Ako si sa k nemu dostal a čo 
rozhodlo, že si zotrval a stal si 
sa úspešným lezcom?

Už ako deti sme často chodi-
li do hôr na rôzne turistiky. Do 
Tatier sme cestovali pravidelne 
celá rodina – súrodenci, rodičia, 
ujo... Moje začiatky s lezením 
boli prosté. K lezeniu som sa do-
stal náhodou. Jeden kamoš ma 
zavolal zaliezť si na bouldrovku 
(nie vysokú stenu, kde sa lezie 
bez lana a trénuje najmä tra-
verz – pozn.) v Trenčíne. Neskôr 
sme sa dostali aj na umelú stenu  
a potom na prírodnú  v Skalke 
pri Trenčíne. Tam sme sa dosť 
spoznali s ľuďmi, ktorí chodie-
vali liezť do hôr. Následne sme 
jazdili takmer vždy, keď bola 
príležitosť napr. do Álp (ale na-
ďalej aj do Tatier). Sme štyria 
súrodenci a všetci radi lezieme. 
Keď sme začínali, robili sme aj 
nejaké začiatočnícke chyby.

Odvtedy prešlo mnoho rokov  
a prešiel si kus sveta - Kirgiz-
sko, Nepál, Yosemity, Patagó-
niu. Kam sa vždy rád vraciaš?

Veľmi rád mám Alpy, napríklad 
prostredie v blízkosti Mt. Blan-
cu. V Chamonix som strávil 
mnoho dní, absolvoval množ-
stvo výstupov. Toto prostre-
die mi však aj zobralo veľmi 
dobrého priateľa a spolulezca 
– Maroša Červienku. Stalo sa 
to začiatkom leta v roku 2018, 
keď robil sólo výstup. Prišla mi 
správa o tom, že je nezvestný. 
Hneď som išiel pod Mt. Blanc  
a pokúšal sa ho nájsť. Išli sme  
v jeho stopách, našli sme len 
zápis v jeho prvom plánovanom 
bivaku a už žiadne ďalšie stopy. 

V poslednom období si si veľmi 
obľúbil juh Argentíny. Čo ťa na 
Patagónií tak veľmi priťahuje? 
Snáď nie jedny z najťažších 
podmienok na svete?

Pravda, vládne tu silný vietor 
a neustále sneží. Čo ma sem 
ťahá, je však v prvom rade slo-
boda. Úradníci nekontrolujú 
permity (povolenia na výstup 
– pozn.), nie je potrebné nikam 
sa registrovať, keď chcete liezť. 
Keď plánujete výstup napríklad 
v Himalájach, je tam množstvo 
obmedzení. Máte prideleného 
sprievodcu, permit máte len na 
jeden kopec a na určitý počet 
dní. Na poplatky navyše mi-
niete stovky či tisíce dolárov. 
V Patagónií som bol prvýkrát 
pred siedmimi rokmi a potom 
ešte v roku 2019. Po období ko-
vidu som tam bol už dvakrát 
– minulý rok a aj tento. Vzal 
som tam tiež aj priateľku Evku. 
Človek sa inak pozerá na veci, 

keď je tam už toľkýkrát. Vníma 
dokonca aj to, ako sa stenčil 
ľadovec. Čo sa však Patagónie 
týka, je možné, že obmedzenia 
pribudnú, nakoľko tam v po- 
slednom období chodí mnoho 
amerických lezcov, ktorí pod-
ceňujú svoje možnosti a stáva 
sa veľa nehôd.

Takže Alpy a Patagónia.
A čo Ľuborča? (smiech) 

Samozrejme. Rád som aj doma  
u našich. Treba pomáhať. S dre-
vom či so zemiakmi (smiech). Stá-
le sa stretávame ako rodina. Na- 
vyše, každá zo sestier má už po 
dve deti a tak je to doma veselo.

Kam sa naopak nikdy 
neplánuješ vydať?

Trochu sa obávam vycestovať 
do Afriky. Sú tam zaujímavé 
hory, mám však rešpekt pred 
tropickými chorobami typu 
malária. Veľký rešpekt. V Ne-
pále sa napríklad koncom mi-
nulého roka endemicky roz-
šírila horúčka dengue, ktorú 
dostal aj jeden môj známy. Je 
to choroba, ktorú nechcete mať, 
keďže napáda mozog, nedá sa 
špecificky liečiť a môže mať ťaž- 
ké trvalé následky.

Ako sa pripravuješ 
na fyzickynáročné výkony? 
Pravidelná posilňovňa, 
upravená strava?

Do posilňovne nechodím. Ale 
trénujem, to áno. Napríklad 
tak, že visím na hrazde alebo 
na MoonBoarde, čo je vlastne 
doska s chytmi veľmi malých 
rozmerov. Snažím sa tam udr-
žať pokiaľ to ide, teda, až kým 
nespadnem. Potrebujem mať 
silné prsty. Keď viem, že sa blí-
ži náročná expedícia, chodím 
častejšie behať, nech nachy-
tám kondičku. Upravená stra-
va, hmm. Tú mám až na horách. 
Zistil som, že nad 5 500 metrov 
mi nechutí nič okrem slaniny  
a sušeného mäsa. (smiech)

Ako to vyzerá, keď už si 
v základnom tábore predtým, 
ako nastupuješ pod líniu, 
ktorú ideš liezť?

Po prílete do danej krajiny sa 
snažím čo najskôr presunúť do 
hôr. Nemám v pláne zdržiavať 
sa vo veľkých mestách. Miest-
nu kultúru či zvyky spoznám 
aj v horách. V Indii sú obrov-
ské a zároveň krásne mestá aj 
v podhorí Himalájí. Z Naí Dillí 
sme sa snažili čo najrýchlejšie 
dostať preč. Keď prídeme do 
base campu (základného tábo-
ra - pozn.), okrem čakania na 
ideálne počasie, robíme akli-
matizačné treky, teda chodíme 

s batohmi a zvykáme si na nad-
morskú výšku. Študujeme ces-
ty, ktoré plánujeme liezť. Keď sa 
nedá na hory, hráme šach alebo 
čítame knihy.

Poďme ku konkrétnym výstu-
pom. Vo februári 2019 si  
v Patagónií absolvoval extrém-
ne náročný výstup na vrchol 
Cerro Torre cestou nazývanou 
Southest ridge. Bol to obrovský 
úspech, keďže touto cestou 
vyšlo na vrchol pred vami len 
osem ľudí na svete.

Pokiaľ viem, naďalej zostávame 
posledným tímom, ktorý vy-
šiel na vrchol touto cestou. Od 
nášho výstupu sa o to pokúšali 
už viacerí lezci z celého sveta  
a nepodarilo sa im dostať sa 
hore. Skrátka, musíte mať aj 
šťastie a musia vyjsť podmien- 
ky, aby ste úspešne vyliezli 
takú náročnú cestu. V Patagó-
nií môžete stráviť kľudne aj me- 
siac a okno s priaznivými poča-
sím nemusí vôbec prísť. Tento-
krát sa nám pošťastilo. Vyliezť 
Cerro Torre sme sa pokúšali už 
s Marošom ešte v roku 2016 pri 
mojej prvej návšteve Patagónie. 
Vtedy sme to otočili asi 50 met- 
rov pod vrcholom a povedali 
sme si, že sa sem vrátime. Mne 
sa to podarilo, jemu už, žiaľ, nie.

Čo povieš k výstupu z roku 
2019? S kým si tam bol? Siahli 
ste si na pomyselné dno síl? 

Bol som tam so spolulezcom 
Jožom Krištoffym. Na vrchol 
nevedie žiadna “normálka”  
a všetky výstupové cesty sú 
extrémne lezenie. Samotné Ce-
rro Torre je typické snehovou 
čapicou. Sneh a ľad na vrchole 
sú nalepené do previsov tak-
zvaných “mushroomov” (v pre-
klade „hríbov“ – pozn.) a často 
padajú nadol. Z každej strany 
ma stena tisíc metrov a všetky 
cesty sú veľmi ťažké. Souteast 
ridge sme dali za dva dni. Ďalšie 
tri dni zabral nástup a zostup  
z dedinky El Chalten. Jediný bi-
vak na stene bol v pohode. Asi 
hodinu sme si od snehu a ľadu 
čistili plošinu, aby sme mali 
kde postaviť stan. Podobných 
miest v stene je málo a musíte 
si dať pozor, aby ste ich nepre-
pásli. Ale normálne sme sa vy-
spali. Boli už aj horšie bivaky. 

Často odpovedáš v množnom čís-
le. Je to tak, že vždy lezieš v páre?

Ťažké cesty leziem jedine vo 
dvojici. Akurát v poslednom 
období je problémom zohnať 
človeka, ktorý by šiel so mnou 
na výpravu. Možno je to tým, 
že si vyberám naozaj náročné 

Z ĽUBORČIANSKYCH KOPCOV 
NA NAJŤAŽŠIE 
SKALNÉ CESTY SVETA

Hoci prednedávnom oslávil ešte len 33. narodeniny, vo svete alpinizmu je dlhoročnou stálicou.  
ONDREJ HÚSERKA absolvuje špičkové výstupy už od roku 2009. Odvtedy získal od horolezeckého 
spolku JAMES poltucet ocenení za najlepší výstup roka a jeho úspechy dokonca oceňuje aj svetová 
horolezecká komunita. Veľký dobrodruh sa už na prvý pohľad javí ako pohodový a usmievavý sym-
paťák. Pred letom sme požiadali Ondra o krátky rozhovor.

PRIŠLA MI SPRÁVA O TOM, 
ŽE JE NEZVESTNÝ. HNEĎ 
SOM IŠIEL POD MT. BLANC  
A POKÚŠAL SA HO NÁJSŤ.

POTREBUJEM MAŤ SILNÉ 
PRSTY. KEĎ VIEM, ŽE SA 
BLÍŽI NÁROČNÁ EXPEDÍCIA, 
CHODÍM ČASTEJŠIE BEHAŤ.

V PATAGÓNIÍ MÔŽETE 
STRÁVIŤ KĽUDNE AJ MESIAC 
A OKNO S PRIAZNIVÝMI 
POČASÍM NEMUSÍ VÔBEC 
PRÍSŤ. TENTOKRÁT 
SA NÁM POŠŤASTILO. 
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ciele a na tie je u nás náročné 
zohnať parťáka. Volajú ma však 
aj ľudia zo zahraničia. V Nepále 
som bol s Poliakmi, naposledy 
sa mi ozvali Kanaďania kvôli 
expedícii na Aljaške. Premysle-
né je všetko, dokonca aj miesto, 
kde pristane lietadlo. Už si len 
nájsť čas. (smiech)

V jednom rozhovore si povedal, 
že pri lezení netreba až toľko 
trpieť, ak sa v horách človek 
naučí fungovať. Trváš na tom?

Pobyt v horách sa snažím si 
užiť. Samozrejme, mnohokrát 
je to ozaj na hrane. Napríklad  
v Himalájach, jednu noc sme 
spali len v spacákoch a neu-
stále na nás padal sneh. Člove-
ka prestane baviť neustále ho 
odhrabávať. Tak som si aspoň 
predlabával spod snehu pravi-
delne malý otvor na dýchanie. 
Ešte horšie je, keď sa nedá bivak 
rozložiť alebo sa nedá ani poriad-
ne sadnúť a noc treba prečkať na 
nejakej kamennej polici v stoji 
(smiech). Do hôr sa hlavne treba 
dobre pripraviť a sledovať pod- 
mienky, ktoré sa často menia.

Ty asi nebudeš zimomrivý? 
Snažíš sa otužovať?

Práve, že vôbec. Chlad a otužo-
vanie nemám rád. Dokonca, ani 
v lete sa nesprchujem v stude-
nej vode (smiech).

Prezraď nejaký najbizardnejší 
zážitok, ktorý si v horách zažil?

Hm, zaujímavá vec sa nám pri-
hodila s Evkou tento rok v Ne-
pále. Naplánovali sme si trek 
tak na tri hodinky – dve hore, 
jedna dole. Keď sme sa dosta-
li do nášho plánovaného sed-
la v 5 550 metroch, stretli sme 

tam 72-ročnú pani z Kalifornie. 
Podmienky sa výrazne zhoršili 
– začalo snežiť, prišla hmla, tep-
lota asi -10 °C. Dole sme ju spre-
vádzali päť hodín. Nezaobišlo sa 
to bez krkolomných pádov me-
dzi skaly, kedy sme jej museli 
viackrát pomáhať vstať na nohy. 
Našťastie, bola schopná stále 
pokračovať, hoci hrozne poma-
ly. Sťažovala sa na double-vision 
(dvojité videnie – pozn.) a rôzne 
iné príznaky výškovej choroby. 
Našťastie to dobre dopadlo. Ako 
sa tam dostala a čo tam robila, 
stále neviem pochopiť. 

Vrcholoví športovci zvyknú 
končiť kariéry okolo 
35. či 40. roku života. 
Ako je to vašom „fachu“?

Do štyridsiatky sa dá udržať 
prakticky nemenná výkonnosť. 
Výhodou je tiež to, že čím dlh-
šie sa tomu venuje, tým máš 
viac skúseností. Ľudia z lezec-
kej komunity ťa viac poznajú  
a je jednoduchšie zohnať dobré-
ho spolulezca ako aj sponzorov. 

Od roku 2011 si členom sloven-
skej reprezentácie, resp. horo-

lezeckého spolku JAMES, ktorý 
je de facto národným športo-
vým zväzom? Aké benefity máš 
z tohto členstva?

JAMES mi vie poskytnúť 
nejakú ročnú dotáciu. Avšak tá 
častokrát nestačí ani na spia-
točnú letenku do Argentíny či 
Indie. V poslednom období sa 
však podpora v niečom zlep-
šila – usporiadali napríklad 
expedíciu do Garhválskych 
Himaláji v Indii, ktorej som sa 
tiež zúčastnil, či pripravili tiež 
grantové programy.

Je podľa teba alpinizmus, resp. 
horolezectvo šport, na ktorom 
štátu, resp. spoločnosti záleží?

Celkovo podpora lezenia zo 
strany štátu ide v oveľa väčšej 
miere do športového lezenia. Je 
to preto, že v športovom lezení 
je ten výkon jednoducho mera-
teľný, v horskom lezení je to iné 
– tam sa to ťažko porovnáva. 
Navyše, na Slovensku je v oveľa 
väčšej miere podporovaný ko-
lektívny šport. Bavil som sa  
o tom s priateľmi zo Slovinska 
či Poľska a tí majú presne túto 

skúsenosť. Štát viac podporuje 
individualizovaný šport na úkor 
kolektívneho. Napriek tomu tie-
to krajiny dosahujú úspechy aj  
v kolektívnych športoch.

Lezenie sa stáva čoraz populár-
nejším hobby. Čo by si poradil 
tým, ktorí rozmýšľajú, že svoje 
občasné víkendové lezenie 
posunú na vyššiu úroveň? Len 
špičková výbava zrejme nestačí.

Pokiaľ niekto sníva o veľkých 
horách, dôležité je to, či má 
zvládnuté zimné lezenie. Tým 
mám na mysli najmä naučiť 
sa používať cepíny či chodiť 
v mačkách. S mačkami majú 
ľudia často problém, najmä vo 
veľmi tvrdom a zľadovatenom 
teréne. Na tréning zimného le-
zenia sú vhodné Tatry. Okrem 
ľadovcov sa tam dá nájsť úplne 
všetko, čo treba na tréning po-
hybu v horskom prostredí.

Nad prácou horského vodcu si  
neuvažoval? Čím sa vlastne živíš?

Pravda, niekedy sa cítim ako 
taký horský vodca. Viem veľa 
vecí manažovať, ale aj potiahnuť 
výkonnostne slabšieho lezca. 
Na Slovensku sa venujem všet-
kému druhu výškových prác 
na lane. Aktuálne ale pracujem  
v USA, kde dávame dohromady 
veľké pohyblivé tribúny, ktoré 
vyrába jedna slovenská firma. 
Zákazky sme mali v Las Vegas, 
Seattli, Toronte či Salt Lake City. 
Momentálne rozbiehame nový 
projekt v Portlande. Čo presne 
robím, je ťažšie vysvetliť. Na 
zmluve mám napísané „con-
struction engineer“ (v preklade 
„konštrukčný inžinier“ – pozn.), 
takže robím tak trochu aj to, čo 
mám vyštudované. Teda strojá-
rinu (smiech).

Asi na tom budeš dobre  
s angličtinou. Aké jazyky  
ešte ovládaš? Dohovoríš sa  
na horách bez problémov?

Myslím, že angličtinu ovládam 
dosť slabo. Ale ak je treba, viem 
dať dohromady aj článok pre 
partnerov v zahraničných ča-
sopisoch. Samozrejme, priateľ-
ka Evka mi s úpravou pomôže. 
Lepšie rozumiem lezeckej an- 
gličtine, kde je veľa špecifických 
výrazov. V iných svetových ja-
zykoch sa dorozumiem jedine 
rukami, nohami (smiech). Na 
horách však platí, že sa dohod-
nete. Je to veľmi univerzálne.

Ďakujem pekne za rozhovor. 
Veľa šťastia. 

Autor: Bernard Brisuda
Foto: zdroj Ondrej Húserka

Poznáte vo svojom okolí 
osobnosť, ktorú by sme 
mohli podobne “vyspove-
dať”? Vaše tipy posielajte 
na mail: nemsovsky.spra-
vodajca@gmail.com 

PODMIENKY SA VÝRAZNE 
ZHORŠILI – ZAČALO 
SNEŽIŤ, PRIŠLA HMLA, 
TEPLOTA ASI -10 °C.

NA TRÉNING ZIMNÉHO LE-
ZENIA SÚ VHODNÉ TATRY. 
OKREM ĽADOVCOV SA TAM 
DÁ NÁJSŤ ÚPLNE VŠETKO.

VRCHOLOVÁ FOTO Z KOPCA 
AGUJA RAFAEL JUAREZ, 
PATAGÓNIA 2023 
AUTOR: JOZEF KRIŠTOFFY

SPODNÉ DĹŽKY 
SPOLOČNÉHO 
PRVOVÝSTUPU NA VRCHOL 
AGUJA DESMOCHADA, 
PATAGÓNIA 2021
AUTOR: JOZEF KRIŠTOFFY
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MINISTER OBRANY NAVŠTÍVIL 
ZÁSOBOVACIU ZÁKLADŇU V NEMŠOVEJ
Minister obrany M. Sklenár: Zásobovacia základňa v Nemšovej je veľmi dôle-
žitou súčasťou Ozbrojených síl SR.

Minister obrany SR Martin Sklenár dňa 9. júna spolu so štátnym tajomníkom 
MO SR Marianom Majerom a generálnym tajomníkom Služobného úradu MO 
SR Petrom Kozákom absolvovali okrem stretnutia s predstaviteľmi mesta  
Nemšová (článok na strane 2) aj cestu na 41. Zásobovaciu základňu v Nem- 
šovej. Zaujímali sa tu o personálnu naplnenosť a plnenie úloh, ako aj stav  
infraštruktúry, ktorá si aj tu vyžaduje pokračovanie v investíciách.

V tlačovej  správe MO SR minister vyzdvihol jej význam nielen pre naše ozbro-
jené sily, ale aj pre spojencov, pričom podľa jeho slov jej význam bude rásť. 
„Odvádzajú dôležitú prácu v oblasti zásobovania tak, aby každý dostal to, čo 
potrebuje. Aj naďalej budeme hľadať priestor na pokračovanie v projektoch, 
ktoré prispejú k lepším podmienkam výkonu služby vojakov. Verím, že cítia 
pozitívny trend v zabezpečovaní a distribúcii zásob. Aj túto oblasť budeme 
do budúcnosti ďalej rozvíjať a posilňovať,” uviedol minister Sklenár. Zdôraz-
nil, že oproti vlaňajšku bude v rámci opráv v areáli základne v Nemšovej pre-
investovaných desaťnásobne viac prostriedkov, na úrovni viac ako 300 000 €. 
Opravy sa budú týkať napríklad výmeny okien v kancelárskych, skladových  
a dielenských priestoroch, ako aj opráv elektroinštalácie a nákladných výťahov 
v tamojších kasárňach. Okrem toho sa v rámci základne v Nemšovej aktuálne 
realizujú investičné projekty v hodnote približne troch miliónov eur, ktoré sa 
týkajú vybudovania vodovodného potrubia či zateplenia budovy kasární.

Spracovala: Miroslava Bachratá
Foto: MO SR - Ivan Kelemet (zdroj Tlačové správy MO SR)

ZÁJAZD ČLENOV SZTP 
ZO HORNÉ SRNIE 
NA KYSUCE

V sobotu 10. júna 2023 uskutočnil 
Slovenský zväz telesne postihnu-
tých, základná organizácia Horné 
Srnie, jednodňový autobusový zá-
jazd na Kysuce. 

Po nastúpení účastníkov v Hornom 
Srní a v Nemšovej sme vyrazili do 
cieľa, ktorým bolo Kysucké Nové 
Mesto, v Starej Bystrici obhliad-
ka orloja, návšteva Vychylovky. Po 
prehliadke Kysuckého Nového 
Mesta náš autobus smeroval do Sta-
rej Bystrice, kde sa nachádza orloj 
s drevenými sochami apoštolov sv. 
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Členovia združenia pri Orloji v Starej Bystrici (Foto: člen združenia)

Cyrila, sv. Metoda, sv. Andreja - Svo-
rada, sv. Beňadika, sv. Gorazda, sv. 
Bystríka, sv. Vojtecha. Návštevníci 
si môžu pozrieť promenádu apoš- 
tolov každú celú hodinu od 08 : 00 
hod. ráno do 22 : 00 hod. Vo vežičke 
orloja sú dva zvony, vo výklenkoch 
orloja sa nachádzajú bronzové plas-
tiky kniežaťa Pribinu, kráľa Sväto-
pluka, Antona Bernoláka, Ľudovíta 
Štúra, Milana Rastislava Štefáni-
ka a Antona Hlinku. Mohli sme si 
pozrieť i strojovňu orloja a v infor-
mačnom centre kúpiť upomienkové 
predmety. Orloj je najväčšou dreve-
nou sochou na Slovensku. 

Ďalšou zástavkou bola návšteva 
historickej lesnej úvraťovej želez-
nice - Vychylovky, ktorá bola v roku 

1991 vyhlásená za národnú kultúr-
nu pamiatku, kde sme sa previezli 
v historických vozňoch. V Múzeu 
kysuckej dediny vo Vychylovke 
sme mali možnosť vidieť prezentá-
ciu ľudovej architektúry a spôsobu 
života na Kysuciach. Škoda, že nám 
začalo pršať, no po chvíli sa vyča-
silo. Mnohí ochutnali miestne špe-
ciality ako halušky, iní zostali verní 
radšej rezňom.

Zájazd sa nám páčil, lebo sme sa 
stretli s priateľmi a využili sme 
príjemne čas nielen v autobuse, ale  
i pri prehliadkach navštívených 
objektov, jedle či posedení pri káve. 
Už teraz sa tešíme na ďalší zájazd 
na budúci rok. 

Autor: M. Húdeková
Foto: člen SZTP 

ORLOJ 
V STAREJ BYSTRICI

NAJVÄČŠIA DREVENÁ 
SOCHA NA SLOVENSKU

OBČAN

Z TLAČOVEJ SPRÁVY SPOLOČNOSTI VETROPACK
OBNOVUJE VÝROBU NA UKRAJINE
Podľa tlačovej správy spoločnosti Vetropack z 26. mája 2023 spoločnosť Ve-
tropack začala s postupnou obnovou prevádzky vo svojom závode Gostomel 
na Ukrajine. Tá bola značne poškodená počas ruského vojenské útoku na kon-
ci februára 2022. 

Po viac ako ročnej odstávke sa v ukrajinskom závode Vetropack PrJSC Gosto-
mel pri Kyjeve opäť rozbieha výroba sklenených obalov. Prioritou pri obnovení  
prevádzky je ochrana pracovnej sily. Miesto je navyše pripravené na všetky 
možné havarijné scenáre. Vetropack vyvinul rôzne inžinierske scenáre v sna-
he zaistiť dodávky energie v prípade výpadkov. Firma prerobila elektrorozvo-
dy a inštalovať ďalšie generátory. Sú tiež pripravené pohotovostné plány pre 
prípadné prerušenie dodávky plynu. 

Až do vypuknutia vojny vyrábal Vetropack v ukrajinskom závode rôzne skle-
nené obaly v troch vaniach a na ôsmych výrobných linkách. Dňa 24. februára 
2022 však spoločnosť musela začať z bezpečnostných dôvodov odstavovať 
výrobu. Krátko na to bol závod vážne poškodený – jedna z troch vaní bola ne-
opraviteľne zničená. Kvôli týmto škodám bola spoločnosť nútená zrušiť zhru-
ba dve tretiny z približne 600 pracovných miest v závode. Vetropack teraz 
prijal 139 zamestnancov – predovšetkým bývalých zamestnancov podniku, 
aby mohla byť výroba znovu obnovená. V mesiaci máj spustili proces výroby 
v prvej taviacej vani. 

Zdroj: Tlačová správa spoločnosti Vetropack
Spracovala: Miroslava Bachratá 

V sobotu 17. júna v miestnom poľovníckom zámočku zor-
ganizovali Lesy SR, Š.P. organizačná zložka OZ Považie 
pri príležitosti mesiaca poľovníctva a ochrany prírody 
podujatie pre všetky vekové kategórie. Prítomní mohli 
vidieť vystúpenie sokoliarov či počuť ukážku poľovníc-
kych signálov. Spoločne sa učili spoznávať stopy zvierat 
i semená lesných drevín. Medzi mnohými aktivitami 
bolo vozenie na koni, skákací hrad, lukostreľba a iné. 
Areál a poľovnícky zámoček sprístupnený medzi 9:00  
a 15:00 prišlo navštíviť približne 1 000 návštevníkov.

Autor: Miroslava Bachratá 
Foto: Peter Prekop Vodenie na koni v areáli poľovníckeho zámočka Antonstál

Vetropack začal 25. mája 2023 zahrievať jednu z dvoch neporušených taviacich vaní 
v Gostomeli. Najprv však muselo byť sklo, ktoré vo vaniach stuhlo, ručne odstránené.

DEŇ S LESMI, ANTONSTÁL 2023
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Posledné mesiace školského roka sa  
v našej škole niesli v znamení rôznych  
aktivít. Žiaci absolvovali zaujímavé ex-
kurzie, štvrtáci si užili týždeň bez ro-
dičov v škole v prírode, niektorí sa zdo-
konaľovali v angličtine. Po dlhšej pauze 
sme opäť zavítali k priateľom do Hluku.

AKTÍVNY TÝŽDEŇ 
ANGLICKÉHO JAZYKA

V dňoch 24. – 28. apríla 2023 sa 73 detí 
2. stupňa našej školy zúčastnilo tzv. 
ACTIVE ENGLISH WEEK. Štyria lektori, 
Robert a Adam zo Spojeného kráľovstva  
a Andy a Mark z USA, komunikovali  
s našimi žiakmi v angličtine šesť hodín 
denne. Vyučovanie s „native“ lektormi 
prebiehalo inou formou ako bežné vy-
učovanie. Každý deň absolvovali hodiny 
zamerané na gramatiku, slovnú zásobu  
a učenie sa formou hier, na ktorých si  
žiaci precvičovali správnu výslovnosť  
a komunikáciu.  Zo začiatku mali niektorí 
žiaci obavy zo stretnutí, ale postupne sa na 
vyučovanie tešili a lúčenie na konci ne-
bolo ľahké. Všetci absolventi získali ako 
spomienku certifikát od svojho lektora. 
 

DLHODOBÁ 
SPOLUPRÁCA 
S KOLEGAMI Z HLUKU

Po dlhšej covidovej prestávke sa dňa 15. 
5. 2023 stretli žiaci našej školy s partner-
skou školou ZŠ Hluk v Českej republike. 
Zmerali si sily v recitačnej súťaži v slo-
venskom/českom a anglickom jazyku, 
v atletických súťažiach (60 m, skok do 
diaľky, hod kriketkou, štafeta), vo futba-
lovom zápase žiakov 1. stupňa a v kor-
fbalovom zápase žiakov 2. stupňa. Po 
spočítaní všetkých bodov za jednotlivé 
súťaže zostal putovný pohár v ZŠ Hluk. 
Budúci rok zavítajú žiaci a učitelia z Hluku  
k nám do Nemšovej. 
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Piataci v trenčianskej galérii

Atléti zo ZŠ Nemšová

ZÁKLADNÁ ŠKOLA
JANKA PALU 2, NEMŠOVÁ

Stretnutie s partnerskou školou v Hluku

ÚSPECHY 
NAŠICH ŽIAKOV

► PYTAGORIÁDA | okresné kolo
kat. P6 – 1. miesto – Samko Begáň zo 6. B
► HVIEZDOSLAVOV KUBÍN | okresné kolo 
1. kat. – 3. miesto – Markus Plevák z 2. C
► NEMŠOVSKÝ SLÁVIK 2023 | 1. kat.
1. miesto – Nikolka Minárová z 3. A 
► OKRESNÉ KOLO ATLETIKY ZŠ
2. miesto – družstvo chlapcov (spomedzi 
15 škôl), z toho najlepšie výsledky:
● skok do diaľky – 1. miesto – Patrik Mu-
tňanský z 9. B ● vrh guľou – 1. miesto – Sa-
muel Mičko z 9. B ● beh na 60 m – 1. mies-
to – Sebastián Kresánek z 8. B ● skok do 
výšky – 3. miesto – Kristián Gaží z 9. A

ČÍTAJME SI 2023

...je názov 14. ročníka detského čita-
teľského maratónu, do ktorého sa zapojili 
aj žiaci 1. aj 2. stupňa našej školy. Projekt 
chce pritiahnuť čo najväčší počet detí  
a mládeže ku knihe a zároveň im dať 
informácie o dostupnosti Linky pomoci 
pre deti a mládež 116 111, kde môžu nájsť 
pomoc a radu v momente, keď ju budú 
potrebovať: NON-STOP, BEZPLATNE  
a ANONYMNE. Nad podujatím prevzala 
záštitu prezidentka Slovenskej republiky 
pani Zuzana Čaputová. Viac informácii 
o projekte nájdete na: http://www.ldi.sk/
podujatia/citajme-si/.

EXKURZIAMI 
ZA NOVÝMI 
POZNATKAMI

Dňa 20. apríla 2023 si druhostupnia-
ri v Posádkovom klube – ODA Trenčín  
pozreli divadelné predstavenie v an- 
glickom jazyku s názvom Last Wish 
(Posledné želanie), ktoré odohralo Di-
vadelné centrum z Martina. Inscenácia 
bola inšpirovaná rozprávkou Kráľ mal 
troch synov od Jana Wericha, Žiakov 
potešili humorné scénky, zrozumiteľ-
ná angličtina a cesta vlakom na trati  
Nemšová – Trenčín, ktorú niektorí ab-
solvovali po prvýkrát v živote. 

V polovici mája navštívili piataci v rám-
ci dejepisno-výtvarnej exkurzie opäť 
mesto Trenčín. Videli aktuálnu expozí-
ciu v Galérii Miloša Alexandra Bazov-
ského, múzeum, Katov dom a nevyne-
chali dominantu mesta – Trenčiansky 
hrad. Súčasťou exkurzie boli aj tvorivé 
dielne v galérii, počas ktorých si žia-
ci nanečisto vyskúšali náročnú prácu 
reštaurátorov obrazov.

Netradičnú exkurziu ku skládke odpa-
dov Luštek, ktorá sa nachádza medzi 
obcami Bolešov a Dubnica nad Váhom, 
absolvovali dňa 24. 5. 2023 žiaci ôsmeho 
ročníka. Exkurziou ich sprevádzal pán 
Hudcovský, ktorý im vysvetlil, ako sa 
na skládke zneškodňujú nevyužiteľné 
zložky odpadov. Žiaci sa dozvedeli via-
cero zaujímavostí, ktoré o tomto mieste 
ani len netušili, napr. v areáli skládky 
sa vyrába elektrická energia, ktorá by 
mohla zásobovať približne 1000 bytov  
a skládka je obľúbeným miestom bocia-
nov, ktoré sa tam radi zdržiavajú. 

Minulosť Parku Jána Baltazára Magina 
predstavila ôsmakom dňa 1. 6. 2023 mu-
zeálna pedagogička Dubnického múzea 
v Dubnici nad Váhom, ktorá na vzdelá-
vacom programe Spýtajte sa záhradníka 
oboznámila žiakov s historickým par-
kom pri kaštieli a zaniknutou oranžé-
riou, vďaka ktorej patril park k jedineč-
ným miestam na strednom Považí. 
    

Všetkým našim žiakom, pani uči-
teľkám, rodičom i občanom Nemšo-
vej želáme krásne letné prázdniny 
plné slnečných dní, oddychu, skve-
lých zážitkov a radosti z príjem-
ných chvíľ, strávených so svojimi 
najbližšími.

  Za kolektív ZŠ pripravila M. Lašová
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SPOJENÁ KATOLÍCKA 
ŠKOLA V NEMŠOVEJ 
MÁ NOVÝ ERB

Nový erb vznikol v spolupráci s doc. PhDr. 
Ing. Miroslavom Glejtekom, PhD. heraldic-
kým konzultorom Konferencie biskupov Slo-
venska a jeho používanie je  schválené zria-
ďovateľom od 1. júna tohto roku.

Erb vyjadruje tieto skutočnosti:
Základom je „zasvätenie“ troch zložiek školy 
trojici svätých patrónov archanjelov:

MATERSKÁ ŠKOLA – sv. Gabriel: je zastúpe-
ný narastajúcou ľaliou na stonke, čím je vyja-
drené, že sv. Gabriel bol zvestovateľom Panne 
Márii a práve ľalia na stopke býva súčasťou 
ikonografie tejto scény aj v sakrálnom umení. 
ZÁKLADNÁ ŠKOLA – sv. Michal: ten je za-
stúpený plamenným mečom, typickým atri-
bútom tohto archanjela.
STREDNÁ ŠKOLA – sv. Rafael: z jeho atribútov 
je pre heraldické účely vhodná práve ryba.  
Všetci traja boli archanjelmi, čo je vyjadrené 
párom krídel, umiestnených v centrálnej časti 
erbu. Centrálne postavenie atribútu sv. Micha-
la – meč -  je dané jednak potrebou heraldicky 
vyváženej kompozície a zároveň špecifickým 
postavením sv. Michala ako „kniežaťa ne-
beských vojsk“,  reprezentanta nebeskej ríše  
a patróna najväčšej zložky školy.

Farebnosť erbu vychádza z erbu Mesta Nem- 
šová, čím je vyjadrené, že škola sídli na úze-
mí mesta. To isté platí  aj o krídlach, ktoré sú 
aj súčasťou postavy archanjela v mestskom 
erbe. Členením erbu na tri polia (dve zlaté - 
žlté) a jedno modré vzniká  jedinečná kom-
pozícia, ktorej jasne deklaruje spojenie troch 
vzdelávacích inštitúcií v jedinej spoločnej.

Heraldický register Slovenskej republiky 
predstavuje najvyššiu heraldickú autoritu  
v Slovenskej republike a je zárukou heraldic-
kej správnosti používania erbu a tiež zárukou, 
že rovnaký erb, vlajku alebo pečať nepouží-
va žiadny iný subjekt. Erb KSŠ je zapísaný  
v tomto registri.

Mgr. Anna Birasová, riaditeľka KSŠ

OBĽÚBENÉ 
EXKURZIE AKO 
SÚČASŤ 
VYUČOVACIEHO 
PROCESU V KSŠ

LITERÁRNA EXKURZIA 

► Súčasťou vyučovania SJL  
u ôsmakov bola literárna exkur-
zia do Matice slovenskej v Mar-
tine, našej významnej kultúrnej 

Z exkurzie v cementárni - Horné Srnie
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inštitúcie. Dievčatá a chlapci 
pochopili, že je dôležité poznať 
dejiny slovenského národa a ctiť 
si pamiatku Konštantína a Me-
toda i významného jazykovedca 
Ľudovíta Štúra. V inom storočí 
sa ôsmaci  ocitli aj v rodnom 
dome Jozefa Cígera Hronského. 
Tvorivú úlohu dostali žiaci pri 
návšteve národnej kultúrnej pa-
miatky – Národného cintorína  
v Martine. A to, kto nájde naj- 
viac pomníkov významných li-
terárnych osobností.

EXKURZIE 
Z CHÉMIE A FYZIKY

► Žiaci 9. ročníka sa zúčastnili 
exkurzie do jednej z našich naj-
väčších cementární v Hornom 
Srní, kde si mohli pozrieť spra-
covanie surovín na výrobu ce-
mentu, samotnú výrobu, balenie 
a kontrolu kvality. Z vtáčej per-
spektívy si všetci pozreli okolie 
a najviac všetkých zaujalo o- 
streľovanie kameňa v lome.

► V OLD Herolde zasa deviataci 
boli informovaní o histórii spo-
ločnosti, zoznámili sa s výrobou 
destilátov, ale aj kvasníc, kto-
rých výroba bola už ukončená. 
Veľká vďaka patrí manželom  
Breznickým a p. Reovi za mož-
nosť spoznať fabriku.
► Aj ôsmaci v KSŠ zažili zaují-
mavú exkurziu vo Vetropacku, 
kde videli spracovanie materi-
álu na výrobu skla, dozvedeli sa  
o dôležitosti separovania odpa-
du, nakoľko sklársky priemysel 
sa snaží využívať čo najviac čre-
pov, keďže je to ekologické a aj 
ekonomicky výhodné.

VÝBORNÉ VÝSLEDKY V SÚ-
ŤAŽIACH A OLYMPIÁDACH 
KSŠ POSÚVAJÚ DOPREDU 

► Deviati žiaci KSŠ sa zúčast-
nili krajského kola IQ olympi-
ády l, ktoré prebehlo online. 
Všetci sa umiestnili medzi 75 % 
najúspešnejšími. Na 4. mieste  
v kraji sa umiestnil Matej Pru-
žinec a postúpil tak do regio-
nálneho kola v Banskej Bys-
trici, kde si 80 najlepších detí 
regiónu zmeralo svoje sily. 
► Žiaci KSŠ sa okrem predme-
tových olympiád úspešne zapo-
jili aj do Olympiády ľudských 
práv, Biblickej olympiády, Ekoo-
lympiády - v ktorej nás úspeš-
ne reprezentoval Martin Galko 
/8.B/. Spomedzi  9 950 žiakov  
z 587 škôl na Slovensku  obsadil 
krásne 11. miesto. 
► V slovenčinárskej celoslo-
venskej súťaž Ypsilon je hra, 
sa siedmi žiaci KSŠ umiestnili  
s úspešnosťou 100 % – 95 %.

NEMŠOVSKÝ SLÁVIK 2023

► Siedmi žiaci KSŠ sa zúčastnili 
speváckej súťaže NEMŠOVSKÝ 
SLÁVIK. Bolo potrebné dobre 
rytmizovať, intonovať a zaspie-

vať príbeh dvoch kontrastných 
ľudových piesní. Výsledok nás 
potešil: v oboch kategóriách 
MÁME TROFEJ za 1. miesto! Cel-
kovo sme získali tieto ocenenia: 
V III. kategórii: 1. miesto - Ka-
tarína Paulína Haliaková (8.A)  
a 2. miesto - Vanesa Merková 
(7.A). V II. kategórii: 1. Miesto - 
Timotej Trokan (6. A), 2. miesto 
- Kristián Králik (5.A) a 3. miesto  
- Nina Švančárková /5.A/.

RECITAČNÉ ÚSPECHY

► Kataríne Málikovej, žiačke 4. 
A triedy, sa podarilo dosiahnuť 
ďalší recitačný úspech. V ro-
disku Ľudmily Podjavorinskej,  
v Bzinciach pod Javorinou, 
uchvátila porotu svojím výko-
nom a z Krajského kola reci-
tačnej súťaže Hviezdoslavov Ku-
bín si z jedenástich súťažiacich 
odniesla 2. miesto s návrhom  
na postup do celoštátneho kola.

KULTÚRNE AKTIVITY CVČ

► Druhú májovú nedeľu majú 
sviatok všetky mamy. Žiaci KSŠ 
pod vedením svojich pedagógov 
nacvičili program, s ktorým sa 
predstavili 11.5. 2023 v školskej 
telocvični. Tanec, hudba, spev, 
recitácia...to všetko pripravili 
deti pre mamičky, najdôležitej-
šie ženy svojho života.
► KSŠ  sa zapojila do projektu 
,,Kúzlo príbehov" v spolupráci  
s MAS Vršatec. Žiaci druhého 
stupňa na výtvarnej výchove pod 
vedením p.uč. Novosadovej tvorili 
výtvarné práce na povesti z nášho 
okolia. Najlepšie práce postúpili 
do výberu a boli publikované. 

SME PROTI ŠIKANOVANIU

►A to žiaci 8. a 9. ročníka do-
kázali aj účasťou na prednáš-
ke členov Policajného zboru  
o Prevencii proti šikanovaniu  
a trestným činom .
► O nástrahách internetu a so-
ciálnych sietí spievala skupina 
Aya v programe Trendsetter, pre 
2. stupeň ZŠ. Žiaci 1. stupňa sa 
zasa aktívne zapojili do multi-
mediálneho výchovného kon-
certu Hravo – zdravo.

Podľa školského archívu pripravila 
Mária Urbánková

ZO ŽIVOTA KATOLÍCKEJ SPOJENEJ ŠKOLY
AJ V POSLEDNOM ŠTVRŤROKU, NA PRAHU LETNÝCH PRÁZDNIN, SI PRIPOMÍNAME 
ZAUJÍMAVÉ A OBOHACUJÚCE AKTIVITY KATOLÍCKEJ SPOJENEJ ŠKOLY.

Vystúpenie ku Dňu matiek - KSŠ
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Radosť detí, iskričky zvedavosti v ich očiach, podpora 
a záujem rodičov o dianie v materskej škole nás moti-
vujú a podnecujú k organizovaniu nových a zaujíma-
vých aktivít. Keďže jar je v materskej škole akčným 
obdobím, informujeme o tých najvydarenejších.

DEŇ MATIEK
Pre deti dôležitou udalosťou bola oslava Dňa matiek. 
Deti každej triedy pozvali do škôlky svoje mamičky.  
A nielen tie. Návštevnosť tried bola nesmierna. Pozva-
nie prijali celé rodiny. Deti s nadšením vystupovali so 
svojimi programami – spievali, tancovali, dramatizova-
li a za obrovských potleskov žali svoje prvé úspechy. 
Záverom obdarovali svoje mamičky milým darčekom 
a veľkým objatím.

ŠAŠOVINY
Jarný a veľmi upršaný deň sme spoločne strávili  
v športovej hale. 16. mája sme pozvali deti a ich rodičov 
na športové popoludnie pod názvom Šašoviny. Prihlá-
sili sa rodinky zo všetkých prevádzok školy. Všetko sa 
začalo riadnou rozcvičkou, následne vytvorené skupi-

Besiedka ku Dňu matiek

Hradné slávnosti na MDD
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ny absolvovali stanovištia, kde pani učiteľky v kostý-
moch dozerali nad športovými výkonmi a pomáhali 
deťom zvládnuť stanovené športové úlohy. 
Zábavný a zmysluplne strávený deň sme ukončili spo-
ločným tancom, ako inak, šašo tancom. Odmenou boli 
nielen medaily, sladkosť, ale najmä dobrá nálada a ús-
mev na tvári všetkých zúčastnených.

DEŇ DETÍ
Deň detí sa v tomto roku niesol v znamení hradných 
slávností. Všetko sa začalo náučným interaktívnym 
divadelných predstavením „Rytier Gaston“. Deti sa 
dozvedeli veľa informácií o živote na hrade v dávnych 
dobách. Prvý jún deti prežili ako princezné a princo-
via, králi a kráľovné, rytieri a dvorné dámy, mušketieri 
a šašovia. 
Krásne slnečné počasie umožnilo oslavy realizovať na 
školských dvoroch. Tie sa zmenili na hrady s množ-
stvom zábavných hier, tancov a nechýbalo ani hradné 
hodovanie. Každá prevádzka pripravila pre deti origi-
nálny Deň detí. 2. júna sme oslavy dňa detí ukončili 
koncertom Hanička a Murko.

DETSKÁ LETNÁ OLYMPIÁDA 
Tradíciou školy sa stala detská letná olympiáda, ktorú 
organizujeme v areáli nemšovského futbalového ihris-
ka. Jedinečná atmosféra z tribún, ktorú vytvorili det-
skí fanúšikovia, povzbudzovala športové tímy pred-
školákov z prevádzok školy k nevídaným atletickým 
výkonom. Päť disciplín pod olympijskými kruhmi  
s úvodnou slovenskou aj olympijskou hymnou, spoloč-
ná rozcvička a záverečný tanec boli finálnou aktivitou 
vlastného projektu materskej školy „Škola športu“.

SLÁVNOSTNÝ GALAPROGRAM
Školský rok sme ukončili 27. júna slávnostným Gala-
programom, rovnako už tradíciou, ktorou sa predško-
láci rozlúčili s materskou školou a na prahu základnej 
školy poďakovali svojim rodičom, všetkým tetám, kto-
ré v materskej škole zabezpečovali kompletný servis  
a učiteľkám za ich každodennú starostlivosť. Riaditeľ-
ka školy vo svojom príhovore ocenila spoluprácu s ro-
dičmi, kooperáciu so zriaďovateľom, mestom Nemšová, 
a  deťom popriala veľa úspechov v škole a trpezlivých 
a láskavých rodičov pri plnení školských povinností.

PS: S veľkou prosbou sa obraciam na verejnosť a v mene 
detí prosím o kontrolu svojich starších detí. Našou sna-
hou je vytvárať pre deti príjemné estetické a bezpeč-
né prostredie, no opätovne sa dejú udalosti, ktoré nám 
naše úsilie maria. Pieskom obhádzaná budova školy, 
polámané detské lavičky a neporiadok v areáli ško-
ly, aktuálne na Ulici Trenčianskej, to nás veľmi mrzí.  
Vopred Vám ďakujem!

Autor: Miroslava Dubovská
Foto: Archív MŠ

ČO SA UDIALO V MATERSKEJ ŠKOLE?
OSLAVY SVETOVÝCH DNÍ, ŠAŠOVINY, DIVADELNÉ PREDSTAVENIE HANIČKY A MURKA A MNOHÉ INÉ…

Spomedzi 600 zúčastnených škôl florbalovej súťaže o víťaz-
ný Super florbal pohár boli dievčatá pod vedením svojho tré-
nera p. uč. Hantáka neporaziteľné. 

Išli od zápasu k zápasu a mali veľmi dobrú taktiku. Postup-
ne sa stali majsterkami okresu, regiónu, kraja. Celonárodné 
finále organizovalo Športové centrum M-Sport v Trenčíne  
v spolupráci s Ministerstvom školstva počas dvoch dní 6.  
a 7. júna 2023. 

Úvodné buly im vhadzovala olympijská  víťazka – Anastá-
zia Kuzminová. Vo štvrťfinále v mimoriadne dramatickom, 
nervy drásajúcom zápase vyradili naše dievčatá súperky  
z Modry. V semifinále porazili kolektív z Michaloviec. A napo-
kon vo veľkej konkurencii najvyšší titul Majstra Slovenska vo 
florbale získali  po víťazstve nad žiačkami z  Rakoviec. 

Ďakujeme všetkým rodičom, spolužiakom, vyučujúcim, ktorí 
naše dievčatá povzbudzovali. Obrovská vďaka patrí trénero-
vi pánovi učiteľovi Jurajovi Hantákovi a všetkým našim zla-
tým dievčatám -  Veronike Šimkovej z 9.A, Júlii Begáňovej 
z 9.A, Veronike Čelinskej z 8.A, Karin Galovej z 8.A, Adriane 
Miernej z 8.B, Vanese Merkovej zo 7.A, Vivien Šimkovej zo 
6.A, Sofii Ďurišovej zo 6.A a našej kapitánke Romane Veleko-
vej, ktorá si prebrala vzácnu trofej víťazov. 

Ďakujeme Vám dievčatá za výbornú reprezentáciu Katolíc-
kej spojenej školy a mesta Nemšová. Navždy zostanete zapí-
sané do histórie zlatých úspechov florbalovej súťaže medzi 
všetkými družstvami žiačok ZŠ Slovenska.

Pripravila Mária Urbánková

KSŠ MÁ TITUL MAJSTRA SLOVENSKA 
VO FLORBALE ŽIAČOK
ÚŽASNÝ ÚSPECH!
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TANEČNÍCI ÚSPECHY 
V BANSKEJ BYSTRICI, 
MYJAVE A V PRAHE 
ABSOLÚTNYM VÍŤAZOM
Aj tanečníci si prišli na svoje. 
Ako každý rok aj pre nich je ob-
dobie od jari do leta plná súťaží. 
Svojimi tanečnými choreogra-
fiami sa prebili cez viaceré vý-
znamné súťaže. Naša Tanečná 
skupina Elis získala na súťaži 
Tanečná skupina roka v Banskej 
Bystrici 2-krát prvé miesto a jed-
no tretie miesto. Zo súťaže Mia 
dance v Myjave si odniesli 8-krát 
prvé miesto, 3-krát 2. miesto  
a 2-krát 3. miesto.  Okrem súťaží 
na Slovensku sa pretancovali až 
do Českej republiky, konkrétne 
do Prahy na „Mia Dance Festi-
val, “ kde si odniesli 1. a 2. miesto  
a TS ELIS sa stala absolútnym 
víťazom celej súťaže. V piatok 16. 
júna 2023 sme vycestovali

PREZENTÁCIA LDO 
NA BECKOVE
Herci z literárno - dramatic-
kého odboru svoje prednesové 
umenie predviedli na viace-
rých podujatiach. Spolu s ví-
lou Tinkou Bublinkou vystúpili  
v programe pre deti na podu-
jatí Rozprávková cesta hradom 
Beckov. V Nemšovej odohra-

li predstavenia pre verejnosť  
i materské škôlky „Hon na sliz-
mana“ a „C´est la vie.“
Veľkým úspechom je i prijatie 
našich žiakov na školy ume-
leckého zamerania, ktorým sr-
dečne gratulujeme a prajeme 
veľa úspechov v štúdiu:
►Dávid Zahradníček - Súkrom-
né konzervatórium Dezidera 
Kardoša v Topoľčanoch - hu-
dobno-dramatický odbor / ► 
Laura Gabrhelová – Konzerva-
tórium Bratislava / ► Tereza 
Dušová– Konzervatórium Žili-
na / ► Šimon Štefánek- Kon-
zervatórium Žilina / ► Viktória 
Szabová – Škola umeleckého 
priemyslu Trenčín.

V piatok 16. júna sme vyces-
tovali s tanečnou skupinou 
ELIS do Chorvátska. V Opatiji 
sme súťažili na európskom 
finále tanečnej súťaže Best 
Dance Group. Dievčatá výbor- 
ne reprezentovali mesto Nem- 
šová a priniesli si zo súťaže 
dve prvé miesta.

ZUŠ Nemšová praje všetkým 
krásne leto plné slniečka 
a oddychu.

Autor: riaditeľka školy, 
Viera Muntágová

VESMÍR OČAMI DETÍ. V jej 38. 
ročníku bola ocenená práca 
Ondreja Letoša s názvom „As-
tronaut“ a získala aj postup do 
celoslovenského kola. Súťaž 
VOJACI OČAMI DETí v svojom 
XXII. ročníku odmenila ďalšie-
ho nádejného výtvarníka našej 
ZUŠ. Za prácu s názvom „Slo-
venský vojak“ získal 2. mies-
to a bol odmenený finančným 
darom. Obe výherné práce boli 
z tried p. uč. O. Peťkovského.

Umelecké výtvory prezentovali 
všetci žiaci výtvarného odbo-
ru na vernisáži a následne sa 
zbalili a odišli zdokonaľovať 
svoje zručnosti do príjemného 
prostredia chaty Trubárka, kde 
sa priučili novým technikám  
a tešili sa z práce v prírode. 

V súčasnosti je riaditeľkou ZUŠ Nemšo-
vá - pani Viera Muntágová.
● Hudobný odbor navštevuje 325 žiakov. 
Mladí umelci sa učia hrať na dychové 
nástroje, klavír, gitaru, bicie, husle, akor-
deón, heligónku, cimbal a rozvíjajú aj 
svoj spevácky talent. Žiaci sú úspešní na 
interných súťažiach, ale i na externých 
súťažiach, odkiaľ si prinášajú veľa oce-
není. Nie je to iba individuálne vyučo-
vanie orientované na vážnu hudbu. Naši 
hudobníci sa alchýmii rôznych žánrov 
priúčajú aj v komorných zoskupeniach, 
súboroch.

20 ŠKOLSTVO

ZÁKLADNÁ 
UMELECKÁ 
ŠKOLA 
NEMŠOVÁ 
UMELECKY 
VZDELÁVA 
UŽ 25 ROKOV

OD ZAČIATKU 
PO SÚČASNOSŤ
 
Jej história sa začala písať v roku 1997. 
Prvým riaditeľom bol pán Milan Majtás. 
A prvý rok sa vzdelávanie realizovalo  
v hudobnom, tanečnom a výtvarnom 
odbore.

● Škola so 150 deťmi a 5 učiteľmi sa po 25 
rokoch rozrástla na školu s tisíc žiakmi 
a päťdesiatimi učiteľmi. Dnes má zriade-
né 4 odbory a 10 elokovaných pracovísk.  

● Vo výtvarnom odbore sa deti tešia rôz-
nym výtvarným technikám a svojimi 
prácami sa úspešne zapájajú do súťaží  
a tvoria aj rekvizity pre tanečný a lite-
rárno - dramatický odbor. Výtvarný od-
bor  navštevuje 279 žiakov.
● V tanečnom odbore sa venujeme via-
cerym tanečným technikám. Gymnas-
tika, show dance, disco dance, cheer- 
leading, scénický tanec, contemporary, 
balet. Žiaci úspešne obhajujú svoj talent 
na súťažiach doma i v zahraničí. Odme-
nou za úsilie, sebadisciplínu a húževna-
tosť sú diplomy, poháre, ocenenia.
● Literárno-dramatický odbor je spome-
dzi všetkých odborov najmladší, no má 
vo svojej zbierke už významné súťažné 
úspechy i herecké scény. Malých i veľ-
kých hercov je spolu 24.

OSLAVY 25.VÝROČIA

Výročný koncert našej ZUŠ sa uskutoč-
nil 26 .marca 2023 v Kultúrnom centre 
Nemšová. V pestrom programe vystúpili 
žiaci i učitelia hudobného a tanečné-
ho odboru. Zaznela klasika i moderné 
skladby. Choreografie tanečného odboru 
boli taktiež v pestrej palete tanečných 
štýlov. Počas programu boli ocenení naj- 
dlhšie pracujúci učiteľ Slavomír Mar-
kech a pani Martina Majsniarová, ktorá 

sa stará o občianske združenie školy. 
Výtvarný odbor si pripravil malú verni-
sáž svojich prác a každý z prítomných 
si odniesol malý darček v podobe mag-
netky. 
Na záver programu nechýbala spoločná 
choreografia a 3-poschodová torta. Bo-
hatý program zanechal v divákoch pocit 
veľkého umeleckého zážitku.

Do budúcich rokov prajeme ZUŠ Nemšo-
vá veľa talentovaných žiakov. 

Autor: Viera Muntágová
Foto: Peter Sedláček

Oslava 25. výročia ZUŠ

ZÁKLADNÁ UMELECKÁ ŠKOLA NEMŠOVÁ 
ÚSPEŠNÁ I ZA HRANICAMI REPUBLIKY
PREZENTÁCIA ŽIAKOV ZUŠ 
NEMŠOVÁ V MNOHÝCH 
KÚTOCH SLOVENSKA  
I V STOVEŽATEJ PRAHE
Po jarných koncertoch sa v na-
šej ZUŠ opäť roztrhlo vrece so 
súťažami a ďalšími akciami. Po 
koncertoch určených pre všet-
ky mamičky sme sa venovali 
našim najmenším záujemcom 
na dňoch otvorených dverí pre 
MŠ. Žiaci hudobného odboru 
sa v priebehu pár mesiacov po-
ctivo pripravovali na interné, 
ale aj externé súťaže. Úspechy 
zaznamenali žiaci dychového 
oddelenia na súťaži DYCHTA-
LENT 2023, ktorá sa konala na 
konzervatóriu v Žiline, kde dva-
ja naši žiaci získali 1. a 2. mies-
to a neskôr na internej súťaži  
v ZUŠ 19. ročníka DVORECKÉ-
HO DYCHFESTU. Ďalšou neod-
deliteľnou súťažou našej školy 
je NEMŠOVSKÝ SLÁVIK, kde 

svoje zlaté hlásky odprezen-
tovali žiaci ZŠ, Ul. Janka Palu, 
Spojenej katolíckej školy a ZUŠ 
Nemšová. Krásny úspech si od-
niesli aj naši akordeonisti, ktorí 
na súťažiach získali bronzové 
pásmo. Popri tom naši talento-
vaní žiaci svoje umenie prezen-
tujú i na interných a verejných 
koncertoch. Náš úspešný škol-
ský rok sme ukončili  dvoma 
verejnými koncertami. Počas 
záverečného koncertu v KC 
Nemšová sme nechali pries-
tor komornejším zoskupeniam  
a naši absolventi si užili svoje 
vystúpenie na absolventskom 
koncerte v areáli ZUŠ Nemšová.

VESMÍR I VOJACI OČAMI DETÍ
OCENENÉ VÝTVARNÉ PRÁCE
Žiaci výtvarného odboru usi-
lovne pracovali na svojich die-
lach a svoje práce rozposlali do 
viacerých súťaží, ako napríklad 

Tanečná skupina ELIS v Chorvátsku

Hudobné vystúpenie na Deň matiek v Mestskom múzeu



NEMŠOVSKÝ        SPRAVODAJCA                

Posledný aprílový večer 
patril cestovaniu. Nápad 
usporiadať cestovateľský 
večer sme už mali v na-
šich hlavách veľmi dlho. 
Veľa našich členov zažilo 
nezabudnuteľné zážitky 
práve vtedy, keď vykro-
čili zo svojej komfortnej 
zóny. A práve o tieto zá-
žitky z menej tradičných 
dovoleniek sme sa chceli 
s vami podeliť. 

V prvej prednáške večera 
nám porozprával Miloš 
a Buchta o ich bicyklo-
vom výlete do Česka na 

Klára Štefánková počas vedomostného kvízu

Zrekonštruovaná kaplnka na Javorníku

21SKAUTING

SKAUTI A ICH INŠPIRÁCIE 
NIELEN NA LETNÚ TURISTIKU 

najvyšší vysutý most pre 
peších na svete. Veru, ne-
bolo to med lízať, zvlášť, 
keď prvý defekt dostali 
už vedľa v dedine. Z Čes-
ka sme sa presunuli do 
menej navštevovaného 
kúta Slovenska - Gemera. 
Štyri dni, najkrajšia vla-
ková trasa, spanie v útul-
niach, sneh, história, kul-
túra... Aj takto by sa dala 
opísať Expedícia Gemer, 
ktorú absolvovala Klára  
s Milošom túto zimu. 

Buen Camino! A takto sa 
zdravia pútnici na zná-

mej ceste do Santiaga de 
Compostela. O svojich 
pocitoch z viac ako 700 
km pešej púti nám poroz-
právala Alica. Kto dával 
pozor, tak mohol v záve-
rečnom kvíze zahviezdiť 
a vyhrať ceny, s ktorými 
sa na podobných výle-
toch určite nestratí! 

Túto akciu by sa nám 
nepodarilo zorganizovať 
bez pomoci mesta Nem- 
šová. Sme veľmi radi, že 
sa nám spoločnými sila-
mi podarilo uskutočniť 
takúto peknú akciu. A kto 
nestihol prísť, nemusí byť 
smutný. Prezradíme vám, 
že v blízkej dobe by sme 
chceli pripraviť podobnú 
akciu či workshop.

Autor: Klára Štefánková

Kaplnka na vrchole  
Javorníka dostala vďaka 
skautom nový šat.

Tradične od založenia 
nášho 117. skautského 
zboru sv. Františka z As-
sisi chodievame 1. mája 
na výlet na Javorník. 
Vrcholov s menom Ja-
vorník je na Slovensku 
mnoho a jeden sa nachá-
dza tu neďaleko, v záve-
re Ľuborčianskej doliny  
a priamo cezeň prechá- 
dza štátna hranica. Tento 
vrchol nie je ničím veľ-
mi výnimočný. Meria iba 
783 m n.m. a zarastený 
vrchol neponúka žiadne 
výhľady. Ale predsa sa tu 
radi vraciame. 

Čím je teda tento vrchol 
pre nás výnimočný? Vr-
chol sa dá zdolať zo všet-
kých smerov. Dá sa naň 
ísť priamo pešo z okoli-
tých slovensko - českých 
dedín alebo aj na bicykli. 
Cestou sa ide po mno-
hých lúkach, z ktorých 
sú nádherné výhľady 
do okolitých dolín a na 
priľahlé kopce. Z niekto-
rých miest sa dajú na jar 
vidieť ešte aj zasnežené 
končiare Malej Fatry. Na 
vrchole už 20 rokov na 
nás dohliada z malej dre-
venej kaplnky Panna Má-
ria, ktorú tu osadili naši 
zakladatelia. 

Tento rok kaplnka prešla 
rekonštrukciou a späť 
osadiť sme ju chceli prá-
ve počas 1. májového vý-

Určite všetci veľmi dobre poznáte 
legendu o sv. Jurajovi a drakovi. Me-
nej ľudí však vie, že oslavujeme jeho 
sviatok 24. apríla a ešte menej vie, že 
práve tento svätec je patrónom nás 
skautov. Každý rok, práve v tento 
deň, nosíme s hrdosťou a radosťou 
v srdci počas celého dňa skautskú 
šatku na krku. Členovia nášho zboru 
si pripomenuli tento deň aj spoloč-
nou akciou v okolí Krásina. Prináša-
me vám pohľad jednej z účastníčok.

,,Na začiatku bol pre nás pripravený 
mini film o sv. Jurajovi. Nasledova-
lo rozdelenie do skupín, v ktorých 
sme plnili rôzne úlohy. Za úlohy sme 
dostávali kúsky Jurajovho brnenia  
a zlatý prach, čím sme mu pomoh-
li poraziť draka. Aktivity boli napr. 
prejsť medzi kríkmi, aby nás drak 
nepočul, strieľanie lukom/vzduchov-
kou, tvorba skautskej ľalie, hľadanie 

stupu. V deň pracovného 
pokoja sme sa stretli pred 
našou skautskou klubov-
ňou v Ľuborči a na bicyk-
li sme sa vyviezli pohodl-
nou asfaltovou cestou až 
ku veľkému senníku na 
konci Ľuborčianskej do-
liny. Tu sa končí asfaltka 
a začína spevnená maka-
damová cesta, ktorá je 
stále schodná na bicykli. 
Po nej sme išli ešte asi 3 
km. Pri ceste na kraji lesa 
sme si odložili bicykle  
a pešo prešli zvyšné 2 

lístkov s názvami a potom priraďova-
nie ich k chrobákom, tvorba oštepu 
a draka z prírodných materiálov,...
Okrem plnenia aktivít na stanovis-
kách sme plnili aj tzv. side quests. Tie 
boli napr. nazbieraj aspoň 5 odpad-
kov, zrátaj počet lupeňov kvetu bez 
toho aby si ju odtrhol,... Na záver sme 
museli ešte otvoriť cestu do jaskyne 
a poraziť troch obrov, za to sme zís-
kali vytúženú večeru. Večer pokra-
čoval dlhými rozhovormi a užívaním 
si spoločného času. Ráno sme poďa-
kovali za vydarenú akciu účasťou na  
sv. omši a pobrali sa domov.

Na tejto akcii sa mne osobne veľmi 
páčilo, pretože mnoho aktivít bolo 
pre mňa aj nových. Som veľmi rada, 
že organizátori sa nám rozhodli tak-
to spríjemniť víkend a priblížiť nám 
život sv. Juraja.“

Autor: Barbora Kocianová

km. Na vrchole sme stret-
li prekvapivo veľa ľudí 
zo Slovenska aj z českej 
strany. Osadili sme zre-
konštruovanú kaplnku 
na pôvodné miesto a vrá-
tili sa späť k bicyklom. 

Cesta späť sa nezaobišla 
bez defektov a technic-
kých komplikácii, ale so 
všetkým sme si poradili 
a šťastlivo sme sa vrátili 
domov. 

Autor a foto: Ivan Štefánek

CESTOVATEĽSKÝ VEČER 

SVÄTÝ JURAJ
PATRÓN SKAUTOV

JAVORNÍK



Na jar tohto roku bol ukončený projekt cezhra-
ničnej spolupráce s českou MAS Hříběcí hory  
a našou MAS. Výstupom projektu s názvom 
„Kúzlo príbehov“ je nielen publikácia s príbehmi, 
ktoré majú svoje korene na území MAS Vršatec, 
ale aj QR kódy s prerozprávanými povesťami.

Deti zo základných škôl na našom území  (Ka-
tolícka spojená škola  Nemšová, ZUŠ Nemšová, 
ZUŠ Ilava, ZŠ Dulov a ZŠ Mikušovce) ilustrovali 
tieto príbehy a v malej knižočke sa skvejú nád-
herné výtvarné práce našich detí.
Veľmi sa tešíme aj z prerozprávania príbehov  
z územia spod Vršatca. Príbeh o Skaličke medzi 
Ľuborčou a Kľúčovým, o mocipánovi Faturovi 
cestou na „Hliník“, o Gilianke z bolešovských 
lesov a ďalšie povesti boli spracované formou 
rozhlasových hier.

Tejto neľahkej úlo-
hy sa zhostili herci  
z divadelného súboru 
Hugo, ktorí strávili 
dlhé hodiny v nahrá-
vacom štúdiu a da-
bovali hlasy postáv  
z príbehov a povestí 
z nášho územia. Tie- 
to príbehy si môžete vypočuť jednoduchým  
nasnímaním QR kódu. Tieto QR kódy nájdete aj 
na konkrétnych miestach turistických chodní-
koch, ku ktorým sa povesti viažu. Viac informá-
cií na našom webe: www.masvrsatec.sk.

Autor: Viera Benková
Foto: MAS Vršatec 
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Publikácia s príbehmi

Žiaci výtvarného odboru pri tvorbe ilustrácií Jedna z prezentovaných choreografií ZUŠ Nemšová

22 KULTÚRA

PRÍBEH O SKALIČKE 
V NEMŠOVEJ 
A ĎALŠIE INÉ

PRETEKY MLADÝCH RYBÁROV

29 TANEČNÝCH SKUPÍN Z 36 MIEST 
A OBCÍ, SPOLU 222 CHOREOGRAFIÍ
V sobotu 15. apríla 2023 Nemšová zažila veľkú dávku tanca. 
Kultúrne centrum zaplnili tanečné kluby z celého Slovenska 
pri príležitosti 3. ročníka tanečnej súťaže Dance Poetry, ktorú 
organizovala ZUŠ Nemšová v spolupráci s mestom Nemšo-
vá. Do súťaže sa prihlásilo 29 tanečných skupín z 36 miest  
a obcí, ktoré predviedli spolu 222 choreografií. Súťažilo sa od 
skorého rána do noci v tanečných štýloch, hip-hop, disco dan-
ce, show dance, scénický tanec, mažoretky a roztlieskavačky  
a disco/hip – hop show. V ranných hodinách sa nám predsta-
vili najmenšie detičky, pokračovala detská veková kategória, 
juniorská a večer súťažili najstarší tanečníci. Na výkony sú-
ťažiacich dozerala odborná porota, ktorá okrem bežných cien 
udelila dve špeciálne ceny. Pohár primátora mesta Nemšová 
získala tanečná skupina Artis z Dubnice nad Váhom za choreo-
grafiu Que Calor a pohár riaditeľky ZUŠ Nemšová získala Sofia 
Bírová s choreografiou Spútaná z tanečnej skupiny CATwalk  
z Veľkého Zálužia.

I naše Elisky zo ZUŠ Nemšová boli úspešné na domácej súťaži 
a odniesli si: ● Dalmatínci - 3. miesto | ● Fire girls - 3. miesto |  
● Gretka Schwandtnerová - 1. miesto | ● Ródeo - 1. miesto | ● Are 
you ready - 1. miesto | ● Kabaret - 1. miesto | ● Dúha - 1. miesto 
| ● Svetlo svieti nám - 1. miesto | ● Vesmírne dobrodružstvo 
- 1. miesto | ● Dievčatko so zápalkami - 3. miesto | ● Maky -  
1. miesto | ● Girls game - 3. miesto | ● Energetic girls - 3. miesto 
| ● Pavúci - 1. miesto | ● Look a me - 2. miesto | ● Sweet dreams 
- 1. miesto 

Autor: Viera Muntágová
Foto: Peter Sedláček 

DANCE POETRY 2023

V sobotu 20. mája 2023 sa na štrko-
visku v Nemšovej konali preteky 
mladých rybárov do 14 rokov.
Pretekov sa zúčastnilo celkovo 
86 detí, z toho 21 dievčat. Cenu za 
najväčšiu rybu, ktorou bol 64 cm 
kapor, získal Matúš Vincent.

► Poradie v kategórii dievčat:
1. miesto Eliška Gabrielová
získala 3250 bodov
2. miesto Nina Lubinová
získala 1330 bodov
3. miesto Ema Kováčová
získala 1263 bodov

► Poradie v kategórii chlapcov:
1. miesto Šimon Gabriel

získal 3150 bodov
2. miesto Christián Gabriš
získal 1895 bodov
3. miesto František Kolínek
získal 1550 bodov

Všetci pretekári si odniesli hodnotné 
ceny, za ktoré vďačíme našim spon-
zorom: mesto Nemšová, SRZ Trenčín, 
Rybárske potreby BEJAX, UP-steel, 
PRORECO, Dominik Patka VRTY, Siete 
- Ryby Vicena, obec Horné Srnie, RYPO-
MIX Ľubo Urban,  ELEXGAS, obec Dolná 
Súča,  Roman Krajči DT-Forest, Priateľ 
rybárov,  obec Skalka nad Váhom, obec 
Horná Súča, Pavol Štefánek, Libor Ja-
nega, Martin Koníček, Pavol Habšuda, 
PEKO servis Ľuborča, Nadácia Pro cha-
ritas, Dušan Mazanovský – Alfa DM, Ur-
bár Ľuborča, Daniela Pavlačková, Mari-

án Králik KROB, Marián Charvát, Marián 
Merka, RMC Nová Dubnica, Vladimír 
Duda, Pavol Šedivý, Dušan Bútora, ŽE-
LEZIARSTVO Nemšová, Ján Braun, ob-
chod MAMA Moravské Lieskové, Braňo 
Krajči, Marek Donko, Oľga Holičstvo, ro-
dina Benkovych, Tlačiareň J+K Nemšo-
vá, Juraj Beňo, FEHERS, Roman Korvas 
Lizard, Patrik Mazán PEKÁREŇ SEZAM, 
Pizzeria Laguna, Poľnopotreby Husár, 
SVH Kameničany, TESTIA Terézia Po-
doláková, výbor ObO č. 4 Nemšová, Ry-
barske potreby Brumov Zvoníček, Zde-
něk Nevrika Svatý Štepán, Milan Fabuš, 
Iveta Hudeková Záhradkárske potreby, 
Com-Pa elektro, Kvetinárstvo Jasmin 
Nemšová, Romi - Peter Topák, JTM carp, 
Pavol Trška.

Autor: Marek Donko
Foto: OO č. 4. Slovenského 

rybárskeho zväzu TN
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ZOZNAM KULTÚRNYCH A ŠPORTOVÝCH PODUJATÍ 

JÚL - AUGUST - SEPTEMBER

► 01. 07. 2023
12. ROČNÍK NIVA CUP ▪ Štadión Alojza Prekopa v Ľuborči

►► 02. 07. 2023 | 18:30 hod.  
CHABOVIENKA ▪ Amfiteáter mestského múzea

► 16. 07. 2023 | 18.30 hod. 
HORNOSRNIANSKA DYCHOVKA ▪ Amfiteáter mestského múzea

► 23. 07. 2023 | 15.00 hod. 
LITERÁRNA KAVIAREŇ ▪ Mestská knižnica v Nemšovej

► 28. - 30. 07. 2023 
KĽÚČOVSKÉ HODY

► 29. 07. 2023 | 14.00 hod. 
DETSKÉ HODY KĽÚČIKOVO ▪ Futbalové  ihrisko v m. č. Kľúčové

► 24. - 31. 07.2023 
11. ROČNÍK MLÁDEŽNÍCKEJ FUTBALOVEJ MINILIGY 
JUNIOR CIGÁŇ CUP ▪ ihrisko Nad Cigáňom - Ľuborča

► 06. 08. 2023 | 18:30 hod. 
TEXTILANKA ▪ Amfiteáter mestského múzea

► 11. - 12. 08.  2023  
TRADIČNÝ MESTSKÝ JARMOK ▪ priestory NTS

► 19. 08. 2023   
CHAMPION RACE, NAJŤAŽŠÍ PRETEK NA POVAŽÍ 
▪ Gazdovstvo Uhliská 

► 27. 08. 2023  | 18:30 hod. 
NADLIČANKA ▪ Amfiteáter mestského múzea

► 26. 08. 2023 | 19:00 hod. 
LETNÉ KINO POD HVIEZDAMI ▪ areál Pod Kopánkou - Ľuborča 

► 01. 09. 2023 | 19:00 hod. 
LETNÉ KINO POD HVIEZDAMI ▪ areál Pod Kopánkou - Ľuborča

► 02. 09. 2023 | 14:00 hod.      
3. ROČNÍK VERNISÁŽE DETSKEJ VÝTVARNEJ SÚŤAŽE 
LACOVE CHROBÁKY ▪ Park Jozefa Lacu - Ľuborča 

► 04. 09. 2023                           
SLÁVNOSTNÉ OTVORENIE ŠKOLSKÉHO ROKA
► 22. 09. 2023  
ZAHÁJENIE VÝSTAVY OVOCIA, ZELENINY A KVETOV 
▪ Kultúrne centrum Nemšová 

Zmena programu vyhradená.

Prispievatelia na 
Výstavu ovocia, 

zeleniny a kvetov 
môžu nosiť svoje 

výpestky organizá-
torom od stredy 

19. 09. 2023 do sály 
Kultúrneho centra 

Nemšová. Ďakujeme.

VÝSTAVA 
OVOCIA, 

ZELENINY 
A KVETOV
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lovú pamäť. Čím pravidelne hráš, tým 
viac napreduješ. Samozrejme, trénujem 
aj záujemcov z Nemšovej, na skupinové 
tréningy chodia pravidelne. 

► Ponúkate nejaké výhody 
pre obyvateľov mesta Nemšová?
Od mesiaca júl pripravujem pre deti, kto-
ré bývajú v Nemšovej vo veku od 4 do 9 
rokov možnosť prihlásiť sa na skupino-
vý tréning úplne zadarmo počas jedného 
mesiaca. Miesta sú však limitované na 
počet. Za veľkú výhodu určite považu-
jem prijateľné ceny oproti iným v tejto 
lokalite. Ľudia majú možnosť venovať  
2 % z daní práve tenisovým kurtom  
v Nemšovej, pričom 50 % z celkovej sumy 
ide na ich kredit, využiť ich môžu na no- 
vé rakety, vypletanie rakiet, objednanie 
oblečenia alebo individuálny tréning. 

Autor: Daniela Oravcová
Foto: Gevorg Muradyan

► Koľko ľudí je potrebných 
na udržiavanie kurtov v prevádzke? 
(tréneri, údržbári...)
Všetko si zabezpečujem sám, veľkou po-
mocou je moja snúbenica. Snažili sme 
sa kurty zveľadiť, upraviť, vidíme veľký 
pokrok oproti tomu, aké boli na začiatku. 
A bude to ešte lepšie. Veľmi mi s tým po-
máhal a doteraz pomáha primátor mes-
ta Nemšová, za čo som mu nesmierne 
vďačný. Bez neho by kurty nefungovali. 
Máme samozrejme plány do budúcnosti 
aj čo sa týka modernizácie. V budúcnos-
ti určite plánujeme zriadiť nafukova-
ciu halu. Spokojnosť obyvateľov mesta  
a okolia je pre mňa prvoradá. 

► Aký je, podľa vás, záujem ľudí 
o tento druh športu v našom 
regióne a na Slovensku?
Na Slovensku aj v regióne je stále veľký 
záujem o tenis. Dôležitým aspektom je 
však pravidelnosť, nakoľko telo má sva-

► Máte výbornú slovenčinu. Boli pre vás 
začiatky na Slovensku náročné?
Na začiatku mi prišiel zaujímavý menší 
počet obyvateľov oproti Arménsku. Čas-
to som sa sám seba pýtal: „Kde sú všetci 
tí ľudia?“ (úsmev). Ale veľmi rýchlo som 
si zvykol. Učiť sa slovenčinu bolo ná-
ročné, môjmu rodnému jazyku sa nepo-
dobá ani trochu. Dva a pol roka som žil  
v Českej republike, začínal som učením 
sa českého jazyka, teda nejaké základy 
som našťastie mal. 

► Aké vekové kategórie máte na starosti?
Venujem sa všetkým, nemám veko-
vé obmedzenie. Trénujem napríklad aj 
trojročné dieťa, to je asi najmladší zve-
renec. Každé dieťa, dospelý je individu-
álna osobnosť, rovnako aj jeho povaha  
a kondícia. Tieto faktory beriem do úva-
hy a vždy sa tomu snažím prispôsobiť aj 
tréningy. Práve tie sú rozdelené na sku-
piny podľa výkonu, nie podľa veku. Gevorg Muradyan

24 ŠPORT

Nové športové tréningo-
vé centrum funguje už 
od januára tohto roku. 
Nachádza sa v športovom 
areáli NTS v Nemšovej 
a navštíviť ho môže ako 
verejnosť, tak i športovci. 
Zakladateľ Performance 
training center je bývalý 
profesionálny športovec. 
Hrával futbal v Dubnici 
nad Váhom, Žiline, Zla-
tých Moravciach, Poľsku, 
Rakúsku i Dánsku. Pre 
zranenia však musel 
opustiť profesionálny 
futbal a dnes hrá rekre-
ačne za futbalový klub 
v Kľúčovom. MARCEL 
ONDRÁŠ nám prezradil, 
aké tréningy zabezpečujú 
so svojim tímom a čím je 
ich činnosť výnimočná.

Ako a kedy vznikla prvotná 
myšlienka vytvoriť vlastné 
tréningové centrum v Nemšo-
vej? Čo bolo vašou motiváciou?

Bolo to v období, kedy som sa 
vrátil z Dánska a premýšľal 
som, čomu sa budem venovať. 
Rozhodol som sa však ostať pri 
futbale. Robil som si trénerskú 
licenciu aj trénerskú školu. Vy-
skúšal som si prácu s agentom, 
lietali sme po Európe a sledova-
li hráčov, ale nenašiel som sa 
v tom. Individuálne trénovanie 
bolo to najlepšie, čo ma mohlo 
stretnúť. Viete, robíte to, čo vás 
baví, pracujete predovšetkým 
s mladými ľuďmi, ktorí majú 
potenciál. Nastavujete si perio-
dizáciu trénovania podľa seba. 
Nejakým spôsobom sa to uchy-
tilo, ale chcel som to posunúť 
niekde ďalej, aby to nebolo len 
o trénovaní niekde vonku na 
ihrisku s loptou. Cítil som, že 
hráči potrebujú viac – vnútorné 

priestory, kde by mohli robiť at-
letickú prípravu, a tak som za-
čal bojovať o to, aby som niekde 
získal vnútorné priestory a po-
sunul sa. 

Tréningy a cvičenia zabez-
pečuje váš tím. Kto je jeho 
súčasťou?

Tréningy zabezpečujem ja a môj 
kondičný tréner Stanislav Hir-
jak. Zabezpečujeme kondičnú 
prípravu futbalovému klubu 
Púchov a Dubnica nad Váhom. 
Sú to muži druhej ligy Sloven-
ska. Nedávno nás oslovil tréner 
florbalových hráčok v Nemšo-
vej, s ktorým budeme robiť kon-
dičnú prípravu a veľmi si túto 

príležitosť ceníme.

Či už z pozície športovca alebo 
trénera, ktoré športové úspe-
chy sú vaše najobľúbenejšie?

Keď prídu naši zverenci na tré-
ning, pýtame sa ich na detaily 
odohraného zápasu, aké mali 
úspechy, štatistiky. Informujú 
nás o tom, koľko dali gólov, asis- 
tencií, ako sa im darilo. Všet-
ky tieto štatistiky sú pre nás 
obrovské úspechy, rovnako aj 
to, keď si pokroky všimnú ro-
dičia. Pri realizovaní kondičnej 
prípravy futbalovému klubu  
v Púchove, nás tešilo, že všetky 
zápasy, odkedy k nám začali 
chodiť, vyhrávali. To nás nako-

plo a máme tak spätnú väzbu, 
že svoju prácu robíme dobre.

Aké máte plány 
do budúcnosti?

V júli sa uskutoční kemp pre 
futbalistov. Prihlásili sa ľu-
dia z Košíc, zo Skalice, z Nitry,  
z Prievidze a z iných kútov 
Slovenska. Kemp sa nám rých-
lo zaplnil, pre veľký záujem. 
Budúci rok pravdepodobne o- 
tvoríme dva termíny. Chceme 
futbalistov testovať pomocou 
fotobuniek, aby sme my aj rodi-
čia mali spätnú väzbu o svojich 
deťoch, ako sú na tom rýchlost-
ne, obratne, kondične. Takisto 
pracujeme na vývoji mobilnej 
aplikácie, kde budú tréningy 
dostupné v onlinovej forme. 
Riaditeľke Základnej školy  
v Nemšovej sme navrhli pridať 
do krúžkov pre deti aj skupi-
nové tréningy po vyučovaní na 
rozvoj pohybu. V lete budeme 
spolupracovať aj kúpaliskom  
v Nemšovej a pripravujeme cvi-
čenie na piesku alebo vo vode.   
     
Ďakujem za rozhovor.

Autor: Daniela Oravcová
Foto: archív Marcela Ondráša

PERFORMANCE 
TRAINING CENTER

► Mám informáciu, že ste tréner 
a prevádzkar tenisových kurtov 
v Nemšovej už nejakú dobu. 
Ako ste sa k tejto práci dostali?
Vyrastal som v športovej rodine, k tenisu 
ma viedli už od detstva. Môj brat hrával 
tenis, zúčastnili sme sa turnajov v Ne-
mecku a neskôr v Česku. Budúci rok to 
bude už desať rokov, odkedy som prišiel 
na Slovensko prvýkrát, konkrétne do 
mesta Púchov, kde som určité obdobie 
pôsobil ako tenisový tréner. 

Napokon som sa presťahoval do Trenčína 
a zistil, že tenisové kurty v Nemšovej sú 
celkom voľné. Po dlhšom zvažovaní som 
sa rozhodol „ísť do toho“, nakoľko mám 
vyštudovanú fakultu telesnej výchovy  
a športu a vlastním rôzne diplomy  
a certifikáty: ITF LEVEL 1 Coaches Cour-
se, ITF LEVEL 2 Coaches Course, ITF 
Level 1 Chair+ Ref , Olympic Solidarity 
Technical Course for Coaches in tennis.

TENISOVÉ KURTY V NEMŠOVEJ
Obyvatelia mesta Nemšová sa už takmer rok tešia z obnovy tenisových kurtov. Prevádzkarom je tenisový tréner Gevorg Mu-
radyan, pôvodom z Arménska. V Nemšovej poskytuje individuálne a skupinové tréningy či možnosť rezervácie kurtov.  
Prostredníctvom rozhovoru nám prezradil plány do budúcnosti, výhody pre obyvateľov, ale aj začiatky na Slovensku.
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Florbalistky Nemšovej 
majú za sebou ďalšiu 

skvelú sezonu, tentokrát 
so strieborným leskom. Zo-
pakovať úspech spred roka  
a zdvihnúť nad hlavu ví-
ťaznú trofej sa im síce ne-
podarilo, no opäť spôsobili 
v Nemšovej ošiaľ a do po-
slednej chvíle bojovali o ex-
traligový titul. Sezónu od-
štartovali nie ideálne, keď 
po základnej časti figurova-
li na 4. mieste, ale v play-off 
chytili formu, dostali sa do 
finále a v ňom žiaľ nesta-
čili na Partizánske 2:3 na 
zápasy. Celý ročník sme 
zhodnotili s útočníčkou Te-
réziou Zajacovou. 

Minulý rok ste vyhrali ženskú 
extraligu vo florbale, aké očaká-
vania ste mali od tejto sezóny?

Očakávania boli po titulovej 
sezóne v hlavách každej 

jednej hráčky podľa mňa tie 
najvyššie. Avšak, keď sme sa o 
nich bavili nahlas, nikto nebol 
pri svojich vyjadreniach neja-
ko extra odvážny. S odstupom 
času môžem tvrdiť, že práve 
to bola naša najväčšia chyba. 
Vedeli sme, že po vytúženom 
titule a extrémnej motivácií  
v predchádzajúcej sezóne môže 
prísť „útlm“ a tak sa aj stalo  
a sami sme si svojou mentálnou 
pasivitou a neúplnými vyjadre-
niami za to mohli. Chýbala nám 
motivácia, s ktorou sme celú 
základnú časť zaťato bojovali. 

Úvod sezóny nevyšiel podľa va-
šich predstáv, čo bolo podľa vás 
príčinou?

Ako som už v predchádzajú- 
cich riadkoch spomínala, 

chýbala nám motivácia a pred 
sezónou sme si nevytýčili žiad- 
ny cieľ, ktorý by sme dokáza-
li splniť. Padli skôr vety typu: 
„Mohli by sme mať titul, ale veď 

uvidíme a pod.“ Boli to vety, kto-
ré z môjho pohľadu zneli veľmi 
neurčito a dokonca sme si nimi 
chceli už vopred ospravedlniť 
prípadný neúspech. Som však 
veľmi šťastná, že sme sa z toho 
dokázali dostať a za pár dní me-
dzi základnou časťou a play-off 
zmeniť naše zmýšľanie.

Bolo vidieť, že od semifinále je 
na ihrisku „stará - dobrá Nem- 
šová”. Čo sa od základnej časti 
vo vašom tíme zmenilo?

V Spišskej Novej Vsi prišli 
presne tie dva zápasy, ktoré 

sme potrebovali nato, aby sme 
sa dali dokopy. Vyhrali sme po 
sebe dva ťažké súboje. To sa 
za celú základnú časť nestalo. 
Takmer vždy sme tieto ťažké 
skúšky nezvládli. Vždy nám 
chýbal ten krôčik, tá šťastena 
k tomu, aby sme tak náročné 
zápasy dotiahli do úspešného 
konca. Zrazu to bolo všetko inak 
a boli sme práve tá stará Nemšo-
vá, ktorá si užívala zápasy, bavi-
la sa florbalom a vedela pred-
viesť presne taký výkon, aký si 
ten konkrétny zápas vyžadoval. 

Semifinále bolo veľmi vyrov-
nané. Si rada, že ste nakoniec 
dostali za súpera Partizánske? 
Séria s Pruským by určite pote-
šila nie jedného fanúšika.

Myslím, že nám to v podsta-
te bolo asi jedno, s ktorým 

tímom si zahráme finále. Z hľa-

diska marketingovej stránky 
bolo asi pre zainteresovaného 
diváka veľmi sympatické, že do 
finále postúpili Partizánčanky, 
ktoré boli nováčikom a víťazom 
I. ligy žien (nižšia florbalová 
liga, z ktorej postúpili do extra-
ligy). Takže vo finále sa stretli 
víťazi, dvaja úradujúci majstri. 

Finále bolo veľmi vyrovnané  
a prvé dva body vám unikli len 
o vlások. Ako prebiehala prí-
prava na tretí zápas?

Po tých prvých dvoch zápa-
soch sme si uvedomili, že 

finále sa nevyhráva útokom, 
ale obranou. Snažili sme sa 
viac držať loptičku na hokej-
kách, útočiť na istotu a nenahá-
ňať sa s mladými dievčatami, 
ako sú tie z Partizánskeho, po 
ihrisku. Predsa by som nám, 
Nemšovčankám, už dala skôr 
prívlastok „skúsenejšie“ ako 
„behavejšie“. No a práve vďaka 
skúsenostiam sa nám podarilo 
odvrátiť mečbal Partizánskeho.

Nakoniec sa fanúšikovia dočka-
li vyrovnanej série a finálový zá-
pas sa odohral v Partizánskom. 
Myslíš si, že v domácom pro-
stredí by sa vám hralo lepšie?

Určite nám k vyrovnaniu 
série pomohla aj domá-

ca atmosféra, ktorú naši, ale aj 
súperovi fanúšikovia vytvorili 
v Trenčíne. Boli naozaj úžasní 
a cítili sme, že sú našim ďalším 

hráčom na ihrisku, za čo by som 
sa im aj prostredníctvom tohto 
článku chcela poďakovať. Za- 
hrala som si už veľa dôležitých 
zápasov, ale takúto atmosféru, 
ako na tohtoročnom finále, som 
ešte nezažila a myslím si, že už 
ani nezažijem. Ďakujeme! Ne-
myslím si však, že dôvodom na-
šej prehry bol fakt, že posledný 
zápas sa hral v Partizánskom. 

Nakoniec zápas nedopadol 
podľa vašich očakávaní. Ak sa 
na to pozrieš spätne, dokážeš 
povedať, kde ste urobili chyby?

Jednoducho sme opäť hra-
li tú našu útočnú a beha-

vú hru bez disciplinovanosti. 
Tá disciplinovanosť a plnenie 
taktických pokynov, ktorú sme 
predviedli v Trenčíne, nám ako-
by opäť chýbala. Možno sme 
si mysleli, že sme už vyhrali  
a už ten posledný zápas len 
nejako doklepeme. Mám pocit, 
že sme sa nad ním ani veľmi 
nezamýšľali a nežili sme tým 

TERÉZIA ZAJACOVÁ 
SA LÚČI 
S FLORBALOVÝM 
KLUBOM 
NEMŠOVÁ
Po ukončení sezóny sa niektoré  
z hráčok rozhodli kariéru ukončiť 
a svoju rozlúčku si naplánovala aj 
Terézia Zajacová.

Rozhodnutá ukončiť športovú kariéru v Nemšovej bola už 
dávnejšie. Už pred rokom sa presťahovala do Bratislavy, 
avšak na tréningy a zápasy dochádzala každý víkend. Te-
rézia Zajacová je ten typ hráča, ktorý chce byť stopercentne 
stále s tímom a robiť maximum, čo je však náročné skĺbiť  
s osobným životom. Florbalu v Nemšovej odovzdala všetko, 
čo mohla, všetky svoje skúsenosti a má pocit, že teraz je prá-
ve ten čas, kedy treba odísť a začať niekde inde. S kariérou 
ešte zatiaľ nekončí a rozhodla sa v nej pokračovať v extra-
ligovom klube Hurikán Bratislava, ktorý nastupuje aj proti 
Nemšovej. Avšak, ako sa u nás hovorí, raz v srdci Nemšová, 
navždy Nemšová, takže zápasy proti Nemšovej budú pre ňu 
naozaj špecifické.

Ďakujeme Terke za osobný aj profesionálny prínos do nem- 
šovského florbalu a prajeme jej veľa úspechov v jej ďalšom 
živote. Na záver už len jej odkaz pre začínajúce či budúce  
Nemšovské florbalistisky. 

“S florbalom som začala v 4. triede na základnej škole v škol-
skom krúžku. Vtedy som mala asi 10 -11 rokov. Boli to krásne 
časy a doteraz na ne rada spomínam. Na všetky školské tur-
naje, tréningy s kamoškami z triedy a rôzne florbalové vý-
jazdy na školské turnaje. Preto by som rada odkázala deťom, 
ktoré s florbalom začínajú, nech sa ním hlavne bavia a nikdy 
sa ho nevzdávajú. Nie vždy je to síce ružové, ale tie výhry, 
no hlavne prehry z vás vyformujú silného človeka s celkom 
dobrým zmyslom pre humor. Pridanou hodnotou sú aj rôzne 
kamarátstva, ktoré sú naozaj silné a zostávajú navždy. Nie 
nadarmo sa vraví, že si pri športe nájdete svoju druhú rodinu. 
Chcela by som poďakovať trénerovi Tydlačkovi za to, že obe-
toval množstvo svojho voľného času nemšovskému florbalu. 
Vytvoril a stále vytvára skvelé partie dievčat, ktoré aj vďaka 
tomu na ihrisku vždy bojujú hlavne srdcom. Poďakovala by 
som aj každej jednej spoluhráčke, s ktorou som mala mož-
nosť počas svojej kariéry hrať a tráviť čas. Najviac som však 
vďačná tým, s ktorými som to “ťahala” od začiatkov v škol-
skej telocvični až po extraligový titul.”

okamihom. To je však len môj 
osobný názor, možno to dievča-
tá videli úplne inak. Ako sa ho-
vorí, milión ľudí, milión pohľa-
dov a to je správne. 

Ako ste oslávili druhé miesto?

Oslávili sme ho presne tak, 
akoby bolo prvé. Cestou  

z Partizánskeho to v autobuse 
bolo chvíľku také všelijaké, pl- 
né zmiešaných pocitov. Avšak, 
opäť musím spomenúť našich 
fanúšikov, ktorí nás už čakali  
v Nemšovej pred NTS-kom  
a keď sme vystúpili z autobu-
su, tak nám skandovali, akoby 
sme vyhrali majstrovstvá sve-
ta. To nás presvedčilo o tom, že 
vzhľadom k tomu, že nám po 
základnej časti nikto neveril  
a častokrát sme neverili ani sami 
sebe, tak je to pekný úspech. Ako 
hovoria moje spoluhráčky – 
striebro s príchuťou zlata.

Autor: Dáša Uherková 
Foto: Florbalový klub NTS Nemšová

Hráčky Nemšovej po víťaznom zápase

Hráčky s trofejou za druhé miesto



Všetky tri mužské futbalové tímy z nášho mesta sa po takmer štvrťstoročí 
v sezóne 2022/23 stretávajú v rovnakej lige. Najvyššia oblastná súťaž (po 
novom 7. liga HUMMEL ObfZ Trenčín) ponúkla aj vo svojej jarnej časti tro-
jicu derby zápasov. Prvé dva z nich vyhrala Nemšová bez inkasovaného 
gólu. Zápasy medzi mužstvami Nemšovej, Ľuborče a Kľúčového sú oko-
renené zaujímavými súbojmi blízkych priateľov, bývalých spoluhráčov  
a v neposlednom rade chalanov, ktorí bývajú v iných častiach mesta, ako  
v tých, ktorých dres na zápasoch obliekajú.

NEMŠOVÁ ZASTAVILA JARNÝ ROZBEH KĽÚČOVÉHO
► KĽÚČOVÉ - NEMŠOVÁ 0 : 2 (0 : 0), nedeľa 16. 4. 2023 (21. kolo)
GÓLY: 67. Kula Alex, 76. Kresánek Tomáš
Kľúčové prvú tretinu jarnej časti zvládlo na výbornú, keď z piatich vystúpení 
získalo plný počet bodov, pričom inkasovalo len trikrát. Nemšová naopak 
pred derby ťahala sériu štyroch remíz. Zápas sa ešte ani poriadne nezačal 
a už sa skončil pre Radomíra Húdeka, ktorý sa zranil hneď pri prvom napá-
daní súpera. V prvom dejstve sa hral obojstranne aktívny a útočný futbal, 
chýbali však góly. Najväčšiu príležitosť prvého polčasu mali domáci, keď 
tesne pred prestávkou pristála strela z kopačky kapitána Ondráša na brv-
ne Suchánkovej brány. Krátko po zmene strán pre zmenu tyč opečiatkoval 
strelou spoza šestnástky hosťujúci Sabadka. Nemšová išla do vedenia, keď 
si odrazenú loptu našiel a do siete dopravil Alex Kula. Druhý zásah prida-
li hostia po dvojnásobnej dorážke z blízka, keď sa z postavenia mimo hru 
presadil kapitán Kresánek. V bojovnom zápase tak Nemšová po druhýkrát  
v sezóne obrala Kľúčové o všetky body. 

ĽUBORČA, PO ORIGINÁLNOM PRÍCHODE 
DO NEMŠOVEJ, PREVALCOVANÁ DOMÁCIMI
► NEMŠOVÁ - ĽUBORČA 5 : 0 (3 : 0), nedeľa 28.5. 2023 (27. kolo)
GÓLY: 6. Podkopčan Filip, 19. Kvasnička Milan, 41. vlastný gól, 57. a 85. 
Kula Alex
Hostia sa na zápas dostavili pešo, keď rieku Vláru, ktorá oddeľuje špor-
tové areály dvoch klubov, prešli prostredníctvom cyklomostu. Zápas  
v príjemnom letnom počasí začali lepšie domáci, keď si už po dvadsiatich 
minútach vypracovali dvojgólové vedenie zásluhou dobre zahraných ro-
hových kopov. Mužstvo Nemšovej bolo na zápas pripravené oveľa lepšie, 
a to ako po kondičnej, tak i technickej stránke. Tretí gól pridali tesne pred 
prestávkou domáci po strele Daniela Macharu, ktorý tečovanou strelou 
prekonal svojho uja Jozefa, brankára Ľuborče. Po prestávke sa zápas prak-
ticky dohrával, pričom aktívnejší hráči Nemšovej len sporadicky spúšťali 
loptu zo svojich kopačiek. V druhom dejstve sa napokon dvakrát za do-
mácich presadil Alex Kula, bývalý hráč Ľuborče. Priateľským gestom sa 
prezentovali domáci, keď ako správni hostitelia pozvali svojich hostí na 
pozápasový guláš.

POSLEDNÉ KOLO, ĽUBORČIANSKE HODY 
A TRADIČNÝ DERBY ZÁPAS
► ĽUBORČA - KĽÚČOVÉ 1 : 4 (0 : 2), nedeľa 18.6. 2023 (30. kolo)
GÓLY: 84. Rajníček Peter 13. a 80. Beňo Juraj, 45. a 71. Vavruš P.
Viac z hry mali v stretnutí hostia, ktorí sa snažili potvrdiť tretie miesto  
v nabitej tabuľke 7. ligy. Do vedenia ich poslal bývalý hráč a rodák z Ľubor-
če, Juro Beňo. Pred prestávkou trafil parádne z priameho kopu jeho spolu-
hráč Patrik Vavruš, ktorý tým Kľúčové upokojil. Hoci stretnutie prinieslo 
len jednu žltú kartu, rozhodne sa nehralo v rukavičkách a súperi si veľa 
priestoru nedarovali. Vzruch priniesli napríklad súboje bratskej dvojice 
Rajníčkovcov - Petra na domácej a Filipa na hosťujúcej strane. Po zmene 
strán sa za hostí presadili rovnakí hráči ako v prvom dejstve. Vavruš na-
chytal domácich z rohového kopu a Beňo zakončil rýchly protiútok. Z do-
mácich aktivít zaujala strela Švančáreka z diaľky, ktorá skončila na brvne 
Macharovej brány a gól Rajníčka po Strakovom rohovom kope. Po zápase 
si hráči oboch tímov dali spoločnú fotografiu a hostia z Kľúčového vyha- 
dzovali do vzduchu svojho kapitána Ondráša.

Autor: Bernard Brisuda

Na základe jeho výsled-
kov bol nominovaný 
prezidentom slovenskej 
únie Shito Ryu karate p. 
Petrom Baďurom (7. Dan 
v Shito Ryu) na spomí-
nané MS v Rumunsku, 
kde sa celkovo zúčast-
nilo 449 pretekárov,  
z toho 87 Slovákov.

Za opätovné ,,privedenie“ 
k športu ďakuje manželke 
Katke (získala 1. miesto na 
Majstrovstvách Slovenska 
vo Fitness Challenge 2023, 
2.4. v L. Mikuláši v kategórii 
masters) a synovi Michae-
lovi Vladimírovi (fitnes tré-
ner a študent fyzioterapie 
na Univerzite A. Dubčeka  
v Trenčíne, 3.  miesto Fitness 
Challenge 2023 v L. Mikuláši 
v kategórii juniori).

Úspech, ktorý dosiahol, 
(vôbec 1. majster sveta v Nem- 
šovej) bol ocenený aj pri-
mátorom mesta Nemšová 
JUDr. M. Mojtom zápisom 
do kroniky mesta Nemšová. 
Všetky dosiahnuté úspechy 
boli podmienené zmenou ži-
votného štýlu, životosprávy, 
tréningu a celkového nasta-
venia v spolupráci s Cham-
pion clubom a expertnou 
skupinou High Performance 
Group pod vedením Olivera 
Vavru. Jeho životným kré-
dom je viesť plnohodnotný 
život, byť aktívnym v práci, 
športe, využívať voľný čas 
naplno na svoje záľuby, ve-
novať sa rodine. Dokázal, že 
je možné skĺbiť podnikanie 
s rôznymi aktivitami a pre-
konať množstvo prekážok,  
s ktorými sa človek stretáva 
v živote. Hovorí: „S vďačnos-
ťou a pokorou prijímam svo-
je víťazstvá a ďakujem všet-
kým, ktorí stáli pri mne na 
ceste k tomuto obrovskému 
úspechu.“

Autor: Vladimír Gajdoš

VLADIMÍR PATKA  
z Nemšovej sa zú-
častnil v Rumunskom 
meste Oradea 19. 5. 
2023 Majstrovstiev sve-
ta v karate - The 2nd 
WSSHRF Shito Ryu+-
Kobudo Bo Champion-
ships, kde v kategórii 
muži nad 45 rokov do 
4. kyu získal zlatú me-
dailu a 21. 5. 2023 tiež 
v Oradea na Majstrov-
stvách Európy – The 
9th ESHRKFShito Ryu + 
Kobudo Bo Champion-
ships v kategórii muži 
nad 45 rokov do 4. kyu 
získal zlatú medailu. 

Narodil sa v  roku 1968 
v Trenčíne, detstvo prežil  
v Nemšovej – Ľuborči. Po 
absolvovaní ZDŠ v Nemšovej 
navštevoval SOU v Trenčíne. 
V mladosti sa venoval rôz-
nym druhom športu – atleti-
ke, boxu, futbalu. Hral aj na 
klarinet u p. Králika. 
S karate začínal ako 14-ročný 
v oddieli karate pod hlavič-
kou TJ Družstevník Ľuborča 
a súčasne v Ekonóme Tren-
čín pod vedením trénerov 
M. Ďuďáka (6. Dan) a M. Da-
niela. Keďže ho bavili jazyky 
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Vladimír Patka pri podpise Pamätnej knihy (Foto: Archív V. Patka)

Hráči a vedúci mužstva TJ Ľuborča prišli na zápas do Nemšovej 
po vlastných nohách (foto: archív TJ Ľuborča)

(hovorí plynule anglicky a 
nemecky), odišiel pracovať 
do zahraničia. Po návrate v r. 
2003 sa jeho koníčkom a ne-
skôr pracovnou náplňou sta-
lo agrolesníctvo – genetika, 
šľachtenie stromov a rastlín.

Po roku 2018 sa vrátil 
k športu. Začínal vo fitnes 
Nemšová u p. V. Gajdoša, bi-
cykluje, beháva, venuje sa 
otužovaniu „mokrému i su-
chému“ (jeho osobný rekord 
je výdrž 74 minút otužova-
nia naboso v snehu spolu 
so synom Michaelom Vladi-
mírom). V  r. 2021 sa vrátil ku 
karate. Zo štýlu Goju Ryu pre-
šiel na štýl Shito Ryz do Ka-
rate Klubu Europa Trenčín. 
Pod vedením trénera senseia 

Braňa Zubričaňáka sa venuje 
prevažne súborným cviče-
niam Kata a spolupracuje a je 
odborne vedený aj trénerom 
senseiom Petrom Baďurom. 

V minulom roku absol-
voval prvé preteky práve  
v Nemšovej, keď v Pohári 
ZZK v jeho vekovej kategórii 
obsadil 3. miesto. Zúčastnil 
sa pretekov v Šuranoch, 
Kolárove, Nových Zámkoch 
i Majstrovstiev Slovenska  
v Karate v Žiline.

PRVÉ DVE JARNÉ DERBY 
PRE NEMŠOVÚ 
KĽÚČOVÉ ÚSPEŠNÉ V ĽUBORČI

NEMŠOVÁ MÁ MAJSTRA SVETA 
A EURÓPY V KARATE
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krásne 7. miesto. Gratulujeme.

STARŠIA PRÍPRAVKA
V dňoch 9. až 11. júna sa naši hráči a hráč-
ky zúčastnili Majstrovstiev Slovenska 
vo florbale staršej prípravky v Trenčíne. 
Mladí športovci obsadili konečné 28. 
miesto.

Charitatívny turnaj škôl nadácie TV JOJ  
v Tatralandii 23. 5. - dievčatá - 1. Nemšová.

Tréner: Tydlačka Peter, Vedúci družstva: 
Vladimír Kula, Asistent trénera: Milan 
Rajcsinec
Dievčatá získali pre Nemšovú celkovo už 
32. titul Majsteriek Slovenska vo florbale.

MLADŠIA PRÍPRAVKA 
V dňoch 26. 5. - 28. 5. 2023 sa v Trenčí-
ne uskutočnili Majstrovstvá Slovenska 
mladšej prípravky. Naše družstvo spo-
medzi 20. družstiev obsadilo konečné 

▪ Základná skupina - 1. Nemšová
▪ FINÁLE: Nemšová vs Kysucké Nové 
Mesto 6 : 3
Káder družstva: Brankárky: Mutňanová 
Barbora, Veleková Romanka
Obrana: Bežáková Linda, Čelinská Vero-
nika, Mutňanová Ema, Šimková Veroni-
ka, Šukalová Michaela, Vendžúrová Hana
Útok: Artmannová Adela, Gabrielová Ve-
ronika, Hudeková Katarína, Kopčanová 
Nina, Kulová Timea, Liptáková Sophie, 
Mešťánková Eliška, Motolová Ema Mrá-
zová Zuzana 

HYUNDAI EXTRALIGA ŽIEN 
▪ FINÁLE: 
1. zápas Partizánske vs Nemšová 4 : 2
2. zápas Partizánske vs Nemšová 8 : 7 pp
3. zápas Nemšová vs Partizánske 4 : 3
4. zápas Nemšová vs Partizánske 4 : 2
5. zápas Partizánske vs Nemšová 3 : 1

Ženy obsadili celkovo v najvyššej celo-
štátnej súťaži 2. miesto

JUNIORKY
MAJSTROVSTVÁ SLOVENSKA
Kysucké Nové Mesto (6. - 8. mája 2023)
▪ Základná časť: 1. Nemšová
▪ FINÁLE: Nemšová vs Pruské 3 : 4 sn. 
Celkovo juniorky skončili na 2. mieste.

DORASTENKY
MAJSTERKY SLOVENSKA!
MAJSTROVSTVÁ SLOVENSKA
Galanta (26. - 28. mája 2023)
Na majstrovstvách naše dievčatá obhájili 
titul z minulého roka a tohtoročnú súťaž 
vyhrali bez prehry. 
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Majstrovstvá Slovenska dorasteniek, 1. miesto

Mladšia prípravka na Majstrovstvách Slovenska

Andrej Panáček, 1. miesto

MAJSTROVSTVÁ SLOVENSKA 
V KLASICKOM SILOVOM TROJBOJI
(Veľké Kostoľany, 01. 04. 2023)
▪ ŽENY DO 86 KG
2. miesto: BAHNOVÁ Lenka

MAJSTROVSTVÁ SLOVENSKA 
V KLASICKOM SILOVOM 
TROJBOJI MUŽOV
(Zvolen, 15. 04. 2023)
▪ MUŽI DO 105 KG
2. miesto: MIKEL Adrian

FLORBAL

ŤAŽKÉ ČINKY FUTBAL

MAJSTROVSTVÁ SLOVENSKA 
V KLASICKOM SILOVOM TROJBOJI 
DORASTENCOV A JUNIOROV
(Bardejov, 20. 05. 2023)
▪ JUNIORI DO 83 KG
3. miesto:  BALÁŽ Peter
▪ JUNIORI DO 93 KG
2. miesto: TURIAK Adrian
▪ JUNIORI DO 105 KG
5. miesto: MAKOŠ Jakub
▪ JUNIORI NAD 120 KG
1. miesto: PANÁČEK Andrej

ZÁVEREČNÉ POSTAVENIE PO JARNEJ ČASTI LIGOVÝCH SÚŤAŽÍ

MUŽI             Z V R  P  skóre     B
7. LIGA OBFZ TN
► FK Slovan Nemšová     11.  30 9 8 13 43 : 38  35
► TJ Družstevník Vlára Ľuborča  13.  30 9 2 19 35 : 81   29
► Futbalový klub Kľúčové     3.  30 15 6  9 72 : 43   51

DORAST
4. LIGA SZ ZsFZ
► FKS Nemšová       2.  14 11 0 3 64 : 21     33

ŽIACI 
4. LIGA ŽIAKOV TN SEVER
► FKS Nemšová       2.  28 21 2 5 105 : 33 65

PRÍPRAVKA
II. LIGA U 11 SEVER 
HypoDress ZsFz FK Kľúčové     1.   14 12 1 1  91 : 17     37  
II. LIGA U 9 SEVER 
HypoDress ZsFz FK Kľúčové     4.   14 8 1 5 134 : 123  25

PRIPRAVUJEME

FUTBAL 
▪ Junior Cigáň cup
11. ročník
24. 7. - 31. 7. 2023

FUTBAL
▪ Niva Cup
12. ročník
Štadión Alojza 
Prekopa Ľuborča
sobota 1. 7. 2023

FLORBAL
▪ Prague Games
mládežnícky 
turnaj  Praha 
4 .7 . - 8. 7. 2023

▪ Champions Race 
19. 8. 2023

Rubriku pripravil: Vladimír Gajdoš

FINÁLE O POHÁR OBFZ TRENČÍN 
Tr. Stankovce B -Nemsova 1 : 1 
(na penalty vyhrali Tr. Stankovce)



S ÚCTOU
SPOMÍNAME

S láskou v srdci, tichou 
spomienkou a modlitbou 
sme si dňa 26. 6. 2023 
pripomenuli 1. výročie, 
čo nás navždy opustila 
naša milovaná manželka, 
babka a mama MÁRIA 
ŠTEFÁNKOVÁ. Kto ste ju 
poznali, venujte jej tichu 
spomienku 

Od 1. 3. 2023 do 1. 6. 2023 sa v meste Nemšová narodilo spolu 13 detí. Noví 
občiankovia sú: Nela, Martin, Ján, Amélia, Noel, Tomáš, Katarína, Jakub, Ema, 
Gabriel, Mária, Oliver, Sára.

Od 1. 3. 2023 do 1. 6. 2023 zomrelo 15 občanov. 
Od 1. 3. 2023 do 1. 6. 2023 manželstvo uzatvorilo 10 párov. 

NARODENÍ, ZOSOBÁŠENÍ, ZOMRELÍ
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Vozidlo Národnej transfúznej služby SR počas darovania krvi

Z odovzdávania hlavnej ceny

Medzinárodné hnutie Červeného kríža 
a Červeného polmesiaca je význam-
nou celosvetovou organizáciou, ktorá 
vznikla v druhej polovici 19. storočia  
a ktorej zámerom je chrániť životy, 
zdravie, dôstojnosť ľudí a znižovať ich 
utrpenie v núdzi.

V rámci Slovenského Červeného kríža 
funguje 34 územných spolkov, jedným 

z nich je aj územný spolok Trenčín. Ten-
to sa ďalej člení na 16 miestnych spolkov, 
medzi ktorými má svoje miesto aj miestny 
spolok s označením Ľuborča. Ten má spolu 
136 členov (vrátane piatych členov výboru). 
K jeho cieľom patrí napr. pomoc sociálne 
slabším, oceňovanie pravidelných darcov 
krvi či rozvoj folklórnej skupiny Liborčan.

Pravidelnou (a dlhoročnou) aktivitou 
združenia je organizácia výjazdových 

odberov krvi. Nateraz posledný z nich sa 
uskutočnil v stredu 19. apríla 2023 v Kultúr-
nom centre Nemšová. Krv darovalo celkom 
40 ľudí. Na rok 2023 je naplánovaný ešte 
jeden výjazdový odber krvi. Ten by sa mal 
uskutočniť rovnako v stredu - 18. októbra. 

Vo štvrtok 13. apríla 2023 zorganizoval 
miestny spolok SČK Ľuborča brigádu 

jarného upratovania, ktorej cieľom bola 
starostlivosť o oba cintoríny, ktoré sa v 
Ľuborči nachádzajú (hlavný a Dvorecký). 

Štrnásť zúčastnených venovalo špeciálnu 
pozornosť vyčisteniu (vyklčovaniu) tých 
hrobových miest, ktoré sú prevažnú väčši-
nu roka zanedbané.

V nedeľu 23. apríla sa pre zmenu 61 čle-
nov spolku stretlo na výročnej člen-

skej schôdzi v Kultúrnom centre Ľuborča. 
Okrem príhovoru pani predsedníčky Alž-
bety Gurínovej, ktorá mimochodom túto 
pozíciu zastáva dlhých 25 rokov, sa prí-
tomní mohli tešiť z občerstvenia, malého 
darčeku či z vystúpenia Folklórnej skupi-
ny Liborčan, ktorého členovia sú zároveň 
aj členmi miestneho spolku SČK. Folklo-
ristov na akordeóne sprevádzal poslanec 
za m. č. Ľuborča, Peter Gabriš. Čestným 
hosťom na podujatí bol tiež primátor mes-
ta, Miloš Mojto. Mesto Nemšová prispe-
lo na kvetinovú výzdobu či občerstvenie  
výročnej schôdze.

Folklórny súbor Liborčan je s miestnym 
spolkom SČK veľmi úzko previaza-

ný. (V osobe pani Gurínovej má dokonca 
aj rovnakú vedúcu.) V máji sa folkloristi 
zúčastnili hodovej púte z Nemšovej do 
Trenčianskej Závady, na konci septembra 
plánujú absolvovať krojovanú púť z kláš-
tora na Veľkej Skalke ku kostolu na Malej 
Skalke. Okrem toho majú v pláne zopako-
vať vianočný koncert v kostole sv. Micha-
la archanjela, ktorý by sa mal stať pravi-
delným spestrením sviatku sv. Štefana  
v našej farnosti. 

Autor: Bernard Brisuda

Narodil sa v roku 1921 v Kľúčovom. Pochádzal z 11-člennej maloroľníckej 
rodiny. Vyštudoval právo v Bratislave a jazyky a politické vedy v Ženeve  
a Londýne. Pracoval na úrade predsedníctva Zboru povereníkov v Bratislave 
ako redaktor, zahranično-politický komentátor a neskôr ako hlavný redaktor  
a námestník riaditeľa pre program. V 60. rokoch pôsobil v československom 
parlamente, neskôr na ministerstve zahraničných vecí v Prahe a v rokoch 
1968-71 zastával funkciu generálneho konzula ČSSR v Kanade. Komentáre 
a články začal písať už počas štúdii. Vydavateľstvo Slovart vydalo v nemec-
kom, francúzskom a poľskom jazyku jeho knihu „Krajina mojich snov Ka-
nada”. V posledných rokoch života sa venoval kresťanskej literatúre a vy-
dával články v Katolíckych novinách a v pútniku Svätovojtešskom. Znenie  
tajničky…………………………….................. zomrel v roku 2013 v Trenčíne a pochova-
ný je na cintoríne v Kľúčovom. Česť jeho pamiatke.

Správnu tajničku zasielajte do 20. júla na nemsovsky.spravodajca@gmail.
com alebo cez aplikáciu mesta Nemšová prostredníctvom domény “Napíšte 

nám”. Traja z vás vás získajú skvelý letný darček.

Znenie osemsmerovky z jarného čísla 2023. 
Bea Johnsonová naplní komunálnym odpa-
dom za rok iba jeden zaváraninový pohár. 

Vyžrebovaní boli: Darina ZÁHORCOVÁ, 
Darina PŠENČÍKOVÁ, Jana PTÁČKOVÁ. 
Výhercom srdečne gratulujeme. 

Pripravila: Miroslava Bachratá

VÝROČIE ÚMRTIA ÚSPEŠNÉHO RODÁKA
OSEMSMEROVKA

ANGÍNA 
ANJEL 
BÁBKAR 
BÁJKAR 
BEDÁRKA 
BILIARDISTA 
BLÚZKA 
BRLOH 
BRZDA 
DOKUMENT 
EMISIA 
FANFÁRA 
HLIEN 
KABÁT 
LÝTKO 
LYŽOVANIE 
MAJETOK 
MASAKER 
MLÁČKA 
MONŠTRUM 
NAHÁŇAČKA 
OZDOBA 
POÉZIA 
PSTRUH 
RITUÁL 
SNÚBENICA 
STRÁŽNIK 
ŠPERK 
TLAČÍTKO 
TRÚBA 
VIETOR 
VRTÁK 
VÝPLŇ 
VÝVIN 
VZOREC 
ZMENKA 
ŽIVOT

ČERVENÝ KRÍŽ V SRDCI MESTA 
AKTIVITY MIESTNEHO SPOLKU SLOVENSKÉHO 
ČERVENÉHO KRÍŽA ĽUBORČA

Tajnička pripravená prostredníctvom veb stránky  https://osemsmerovky.relaxweb.sk/

●


